
جشنواره اقوام 
زمینه ساز رونق گردشگری هنری و فرهنگی

ناصردولتشاه
.......................................................................................................................

 کارشناس فرهنگی
برگزاری جشنواره های فرهنگی و هنری در استانها ،به خودی خود 
یک رخداد خارق العاده نیست.برگزاری اینگونه جشنواره ها در حالت 

عادی می تواند ،موجب ارتقای شاخصهای فرهنگی جامعه شود.
اما برگــزاری  اینگونه برنامه ها اگر در راســتای یک برنامه فراگیر 
برای توسعه فرهنگی،استان باشد،سطح تاثیر آن از یک رخداد عادی 

فرهنگی فراتر خواهد رفت.
در سالهای اخیر ایده ها و طرحهای خلاقانه ای در راستای گسترش 
صنعت گردشگری استان از سوی صاحب نظران این حوزه پیشنهاد 

شده است.
یکی از این ایده ها که براساس قابلیتها و پتانسیل موجود مطرح شده 
است.گســترش گردشگری فرهنگی و هنری استان،بویژه فرهنگ و 

هنر بومی است.
درایــن طرح با توجــه به رواج هنــر های محلی بویژه موســیقی 
بومی،کارگاههــای ســاخت ســازهای بومی،علاقه وافــر مردم به 
کنســرتهای موســیقی محلی،شــاهنامه خوانی و ســایر هنرهای 
بومی،تعدادقابــل توجــه مفاخر و مشــاهیر حــوزه فرهنگ و هنر 
عامه،تعداد بالای جشــنواره های هنر بومی در گستره ملی،منطقه 
ای،استانی و شهرستانی و سایر زمینه های دیگر،پیشنهاد شده است 
که شهر خرم آباد بعنوان پایتخت فرهنگ و هنر محلی ایران معرفی 
و زیرساختهای لازم در این راستا پیش بینی شود و مبلمان شهری و 
سیمای هنری شهر به نحوی طراحی شود ،که آمادگی لازم را برای 
اجرای این طرح داشــته باشــد،در این طرح فضاهای فرهنگی لازم 
ازجمله استودیو ها،سالنهای اجرا،پارکهای هنری،فضاهای روباز برای 
اجراهای محیطی،بازارها و گذرهــای ویژه فرهنگی ،هتلها و بهینه 
ســازی زیرساختهای گردشگری و ایجاد ســالنهای اجرا در مناطق 
توریستی و گردشگری استان، پیش بینی و پیشنهاد داده شده است.

در این طرح حتــی اعتبارات لازم برای تبدیل شــدن خرم آباد به 
پایتخت فرهنگ و هنرعامه کشور محاسبه شده است.ازجمله برنامه 
های پیشنهادی این طرح ،برگزاری سالانه جشنواره های بین المللی 
فرهنگ و هنر عامه است،که در این صورت براساس زمان بندی طرح 
در یک پروسه۵ســاله خرم آباد می تواند جایگاه ســوم کشور را در 
صنعت توریسم و جایگاه نخست کشور را در توریسم فرهنگی کسب 
نماید،و در یک پروسه ده ساله در صورت اجرای دقیق طرح جایگاه 
نخست صنعت توریسم کشور را در بین استانها کسب خواهد نمود.

حال برگزاری سالانه جشنواره اقوام در استان لرستان ،بویژه در خرم 
آباد می تواند زمینه اجرای طرح مذکور را مهیا نماید.اما اجرای این 
طرح و یا طرحهای مشابه محدودیتهای سیاسی ،فرهنگی ،اجتماعی 
،اقتصادی و اعتقادی هم ممکن است داشته باشد.و اجرای آن ممکن 
اســت ،در کوتاه مدت امکان پذیر نباشد و در این زمینه باید ضمن 
فرهنگ ســازی،هم گفتمان سازی شود و هم ضرورت اجرای آن از 
طریــق گفتگوهای فرهنگی و اقتصادی و اجتماعی ،اطلاع رســانی 

شود.
ازمرداد۱۳۹۷ تاکنون جشنواره های متعددی در حوزه فرهنگ و هنر 
عامه بویژه موســیقی محلی در استان لرستان برگزار شده است،که 
برگزاری این برنامه ها علاوه بر ایجاد نشاط اجتماعی می تواند زمینه 

های اجرای طرح جامع گردشگری فرهنگی را فراهم نماید.
اولیــن بارقه امید در این راســتا ،در مرداد۱۳۹۷با تاکید اســتاندار 

لرستان
و در جشــنواره موسیقی قوم لر باحضور۱۱استان کشور بوجود آمد.

آقای استاندار در این جشنواره 
که در مجموعه گردشــگری قلعه فلک الافلاک برگزار شد،خرم آباد 
را پایتخــت فرهنگی قوم لر معرفی کرد،در این جشــنواره ۴۰گروه 
موســیقی و هنر بومی از ۱۱استان توانستند دهها هزار نفر را جهت 
اســتفاده از برنامه های خود ،به محل اجرا بیاورند.برای نخستین بار 
بســیاری از گردشگران و مســافران از برنامه های هنری هنرمندان 

بعنوان جاذبه هنری گردشگری استان استفاده نمایند.
در واپســین روزهای ســال۱۳۹۷ یکبار دیگر استان لرستان شاهد 
برگزاری جشنواره اقوام ایرانی بود ،تفاوت این جشنواره با جشنواره 
پیشین در گستردگی و پراکنش اجراها بود این جشنواره در بسیاری 
از شهرها و بخشهای استان و باتنوع بیشتر در برنامه ها برگزار شد،در 
این جشنواره که در ۱۰نقطه استان برگزار شد قابلیتهای فرهنگی و 

هنری استان به نمایش گذاشته شد.
و اینک در آبان ماه۱۳۹۸اســتان لرســتان و شهر خرم آباد میزبان 
۲۷ اســتان کشــور شــده تا بعنوان پایتخت فرهنــگ و هنر عامه 
،بتواند،میزبان هنرمندان هنر عامه کشور باشد.این جشنواره همچون  
جشنواره سال گذشته با حمایت استاندار و تامین اعتبار لازم از سوی 
ایشان برگزار می شود.نکته جالب در این جشنواره حضور میهمانانی 
است از سراسر کشور که بعنوان گردشگر فرهنگی به شهر خرم آباد 
ســفر نموده تا بتوانند از جاذبه های هنری این جشــنواره و استان 
لرســتان استفاده نمایند. اینگونه به نظر می رسد که مدیریت ارشد 
استان به درســتی این قابلیت و پتانسزل سرشار استان را در حوزه 
گردشــگری هنری و فرهنگی درک کــرده اند.امید که این اتفاقات 

هنری و فرهنگی در استان مستدام باشند.
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آگهی مناقصه عمومی

روابط عمومی شرکت توزیع نیروی استان گلستان )653482(

 شرکت  توزیع  نیروی  برق
 استان گلستان

شرکت  توزیع  نیروی  برق استان گلستان در نظر دارد بر اساس استانداردهای وزارت نیرو ملی یا بین المللی از فروشندگان و تولیدکنندگان داخلی 
که دارای تاییدیه از شرکت توانیر یا شرکت توزیع نیروی برق استان گلستان می باشند از طریق مناقصه عمومی )دو مرحله ای( )با ارزیابی کیفی( 

خرید از محل اعتبارات عمرانی )منابع بند ه – تبصره 5 قانون بودجه سال 98( بشرح ذیل انجام دهد:

شماره محل بودجه عمرانیشـــرح کالاردیف
مناقصه

مبلغ ضمانت شرکت
 در مناقصه )به ریال(

توسعه و نگهداری خرید تعداد 267 - اصله انواع پایه بتونی    1
191274,000,000-98/2شبکه های  روستائی

توسعه و نگهداری خرید تعداد 50 دستگاه انواع تابلو توزیع عمومی فشارضعیف  2
192206,000,000-98/2شبکه های روستایی

1- فروش اسناد مناقصه:
متقاضیان می توانند در صورت تمایل نســبت به واریز وجه از طریق ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت مبلغ 300.000 ریال بابت هر مناقصه 
بحساب فراگیر 3136038140 نزد بانک تجارت شعبه ولیعصر گرگان بنام شرکت توزیع نیروی برق استان گلستان ، جهت دریافت اسناد مناقصه 
از تاریخ 98/08/20 لغایت 98/08/25 ساعت 7:30 الی15:30 به غیر از ایام تعطیل به آدرس گرگان ،ابتدای جاده آق قلا، ساختمان شماره 2 
شرکت توزیع نیروی برق استان گلستان امور تدارکات و قراردادها و همچنین پایگاه ملی مناقصات و سایت توانیر به آدرس ذیل مراجعه نمایند.

2- محل تحویل پاکت الف، مهلت و زمان بازگشایی پیشنهادات:
گرگان، خیابان ولی عصر عدالت 23 طبقه اول دبیرخانه شرکت توزیع گلستان و مهلت آن تا ساعت 11 روز چهار شنبه مورخ 98/09/06 و زمان 
بازگشایی پاکات الف ب ج شرکتهایی که حداقل امتیاز ارزیابی کیفی را کسب نموده  اند ، در ساعت 11 روز دوشنبه مورخ 98/09/11 در دفتر 

امورتدارکات و قراردادها واقع در ساختمان شماره 2 شرکت توزیع نیروی برق استان گلستان می باشد.
2-1- اسنادارزیابی کیفی ومستندات مربوط به آن در یک زونکن کلاسه شده و در پاکت مجزا و بصورت جداگانه ارائه گردد.

2- 2- ارائه اسناد ارزیابی کیفی به همراه اسناد مناقصه ) الف ، ب و ج ( در یک لفاف کلی به منزله عدم ارائه اسناد ارزیابی کیفی تلقی خواهد 
شد.

3- مبلغ ضمانت نامه شــرکت در مناقصه به میزان مندرج در جدول فوق، به نفع کارفرما مطابق فرم ارائه شــده در اسناد مناقصه که به مدت 
سه ماه از تاریخ افتتاح پاکات معتبر بوده و قابل تمدید تا به مدت سه ماه دیگر باشد باید به یکی از صورتهای زیر ، همرا ه با اسناد مناقصه در 

پاکت ) الف ( به دستگاه مناقصه گزار تسلیم شود :
الف– ضمانت نامه بانکی و یا ضمانت نامه های صادرشــده از ســوی موسســات اعتباری غیر بانکی که دارای مجوز فعالیت از سوی بانک مرکزی 

جمهوری اسلامی ایران هستند.
ب- اصل رســید واریز وجه نقد به حساب سپرده شماره 2175094755009 نزد بانک ملی شعبه خیابان ولیعصر گرگان به نام شرکت توزیع 

نیروی برق استان گلستان.
پ-ضمانتنامه صادره توسط موسسات بیمه گر دارای مجوز لازم برای فعالیت و صدور ضمانتنامه از سوی بیمه مرکزی ایران

ت- گواهی خالص مطالبات قطعی تایید شــده از ســوی امور مالی شــرکت توزیع نیروی برق استان گلستان بر اساس فرم نمونه ضمیمه اسناد 
مناقصه

ث- چک تضمین شده بانکی برای تضمین شرکت در مناقصه
4- ذکر شماره مناقصه روی پاکات الزامی بوده و حضور یک نفر از پیشنهاد دهندگان در جلسه بازگشایی پاکت جیم با معرفی نامه کتبی معتبر 

آزاد است.
5- شرکت توزیع گلستان در رد یا قبول هریک یا تمام پیشنهادات مختاراست.

6- به پیشــنهادهای فاقدامضاء ، مشروط،مخدوش و پیشــنهاداتی که بعد از انقضاء مدت مقرر در فراخوان واصل میشود،مطلقاً ترتیب اثرداده 
نخواهد شد.

7- تکمیل کردن فرم پرسشنامه اطلاعاتی مربوط به ارزیابی صلاحیت تامین کنندگان کالا پیوست اسناد ارزیابی کیفی الزامی است.
8- هزینه آگهی هر دو نوبت بر عهده دستگاه مناقصه گزار می باشد.

9- فروشــندگان و تولیدکنندگان باید کد معاملاتی فرا بورس داشــته باشند و مکلف به دریافت و ارسال پیشنهادات از طریق سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت به نشانی www.setadiran.ir می باشند و پرداخت هرگونه کارمزد سامانه فوق به عهده برنده مناقصه می باشد.

10- ضمناً این آگهی از طریق شــبکه اطلاع رســانی معاملات توانیر به نشــانی www.Tavanir.org.ir و پایگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات به 
نشــانی http://iets.mporg.ir قابل دسترسی می باشد و جهت اطلاعات بیشتر با شــماره تلفن 32684412-017 تماس و به شماره تلفن 

32627430-017 فاکس نمائید.
11- سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسناد مناقصه مندرج است.

دو مرحله ای با ارزیابی کیفی 

نوبت دوم در حق چه کسانی اجحاف مالیاتی می شود؟
رئیس خانه اقتصاد گفت: امروز بزرگترین اجحاف  مالیاتی در حق حقوق بگیران انجام می 
شــود چرا که قبل  از پرداخت حقوق مالیات آن کسر می شود و در درجه  دوم این اجحاف 

در حق بنگاه های اقتصادی است که  شفاف عمل می کنند . 
سال آینده دولت روی درآمدهای مالیاتی حساب ویژه ای  باز کرده و قصد پایه های مالیاتی 
را افزایــش دهد. با  توجه به کاهش درآمدهای نفتی، مالیات قرار اســت به  عنوان یکی از 
جایگزین های بودجه در ســال آینده باشــد.  پیش از این قرار بود پایه های جدید مالیاتی 
هماننــد   »مالیات بر جمع درآمد«، »مالیات بر عایدی ســرمایه با  اولویت مالیات بر عایدی 
املاک« و »مالیات بر ســود  ســپرده بانکی« در دســتور کار دولت و مجلس قرار گیرد  که 
البتــه هنوز در خصوص اجرای آن اما و اگرهایی  وجود دارد. چنانچه پیش از این غلامرضا 

تاجگردون  نماینده مجلس گفته بود فعلا اخذ مالیات از سپرده های  بانکی منتفی است . 
از ســوی دیگر بحث معافیت های مالیاتی   و فرار مالیاتی   موضوعی است که باید طی سال 
های آینده ســاماندهی  شود. در شرایط فعلی به نظر می رســد بر طرف کردن  بی عدالتی 
مالیاتی که سال هاســت مورد غفلت قرار گرفته  یک اولویت باشــد. این مهم تنها با انقلاب 
در نظام مالیاتی  امکان پذیر اســت. هر چند دود این انقلاب نباید در چشم  فعالان راستین 

اقتصادی برود . 

ë نیاز به انقلاب مالیاتی داریم
بی تردید مالیات ســتانی از درآمدهای مشــکوک و یا غیر  مولد در اقتصاد می تواند نقطه 
عطفی برای اقتصاد باشــد  اما این مهم تا چه اندازه قابل تحقق اســت؟ مســعود دانشمند 
 رئیــس خانه اقتصاد با بیان اینکه نیاز به انقلاب مالیاتی  داریم، گفت: قانون مالیات ما باید 
تغییر کند و همه  کســانی که در این کشور اعم از حقیقی و حقوقی زندگی  می کنند باید 

اظهارنامه مالیاتی پر کنند . 
وی افــزود: از مقامات، تجار، بازرگانان و تا مردم، همــه  باید اظهار نامه مالیاتی پر کنند و 
تشخیص معافیت  مالیاتی بر عهده سازمان امور مالیاتی باشد. در حال  حاضر این کار بر عهده 

مردم است و هر کس با  استدلالی ممکن است خود را معاف از مالیات کند . 

ë مبدا و مقصد هر پول مشخص شود
دانشمند تصریح کرد: زمانی که اظهار نامه مالیاتی پر  نمی شود تمام داد و ستدهایی که باید 
دو ســمت داشته  باشد بلاتکلیف می ماند. اگر خودرویی معامله می شود  باید هر دو طرف 
خریدار و فروشــنده تحت کنترل  سازمان امور مالیاتی قرار گیرد. اگر این اتفاق رخ دهد  از 
بسیاری از فســادهای مالی جلوگیری می شود، چرا که  وقتی مبدا و مقصد پول در کشور 

مشخص باشد هیچ  رشوه و فسادی نیز رخ نخواهد داد . 
وی با بیان اینکه دروازه جلوگیری از فســاد، تغییر در  نظام مالیاتی است، اظهار کرد: تغییر 
در این نظام به  معنای بزرگ کردن ســازمان امور مالیاتی نیست بلکه  باید دفاتری خارج از 
این سازمان طبق قراردادی هر  بخش از دریافت و ثبت اظهارنامه مالیاتی را بر عهده  بگیرند 

و از این طریق می توان همه تراکنش های مالی  را زیر نظر گرفت . 

ë بزرگ ترین اجحاف مالیاتی در حق حقوق بگیران
دانشــمند همچنین گفت: امروز بزرگترین اجحاف مالیاتی  در حق حقوق بگیران انجام می 
شــود چرا که قبل از  پرداخت حقوق مالیات آن کسر می شود و در درجه دوم  این اجحاف 
در حق بنگاه های اقتصادی اســت که شفاف  عمل می کنند. در حالی که باید هر کسب و 

کاری و هر  فعالیت اقتصادی به صورت مستقیم و در همان زمان  مالیاتش پرداخت شود . 
وی در پاسخ به این سوال که پایه های جدید مالیاتی چه  تاثیری بر اقتصاد خواهد داشت، 
گفت: ما در شــرایط  شــفاف اقتصادی قرار نداریم بنابراین اگر برای مثال  بخواهیم از سود 
سپرده های بانکی مالیات دریافت کنیم  این پول از بانک خارج و به سمت بازار غیر رسمی 
 خواهد رفت. این خود مشکل ایجاد می کند اما باید به  علت بپردازیم. اگر علت را که همان 
شــیوه مالیات ستانی  است تغییر دهیم معلول هم به خودی خود درست خواهد  شد و آن 

وقت می توان برای دریافت مالیات از هر  بخش تصمیم منطقی گرفت . 
این کارشناس اقتصادی یادآور شد: اگر بخواهیم بودجه  بدون نفت هم ببندیم باید ابتدا در 
نظام مالیاتی انقلاب  گســترده انجام دهیم در غیر این صورت بستن بودجه  بدون نفت تنها 

یک شوی تبلیغاتی خواهد بود . 
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احمد علیرضا بیگی عضو شورای مرکزی فراکسیون 
نمایندگان ولایی  مجلس از تذکر نمایندگان به رئیس 
جمهور در مورد شــکل گیری مافیای  صادرات مواد 

اولیه تولید قیر در وزارت نفت خبر داد. 
بیگی از رانت و ســوء استفاده مافیای وزارت نفت در 
صادرات مواد  اولیه قیر) وکیوم با توم( علی رغم وجود 
بحران تامین قیر برای اجرای  پروژه های عمرانی در 

کشور خبر داد. 
وی با بیان اینکه فصــل کارهای عمرانی با توجه به 
سرمای هوا رو به  اتمام است،افزود: کمبود قیر منجر 

به تعطیلی اجرای پروژه های  عمرانی شده است. 
عضو کمیسیون شوراها و سیاست داخلی تاکید کرد: 
وزارت نفت،  وکیوم باتوم که ماده اولیه قیر اســت را 
در اختیار کارخانه هــای قیر قرار  نمی دهد. به دلیل 
افزایش قیمت مواد اولیه قیر و محصول نهایی قیر در 
 سطح جهان، وزارت نفت از توزیع عادلانه ماده اولیه 

قیر سر باز  می زند. 

علیرضا بیگی افزود: البته برای گروه خاصی این ماده 
اولیه تأمین شــده  اســت. این گروه خاص نیز بدون 
اینکه فرآوری خاصی روی مــاده اولیه  انجام دهند، 
آن را صــادر کردند و از این رهگــذر پول کلانی به 

جیب  زدند. 
وی بــا بیان اینکــه این گروه خــاص، برخی تولید 
کننــدگان قیر هســتند کــه به  جای تولیــد قیر و 
محصولات نهایی، مــواد اولیه ای که وزارت نفت در 
 اختیار آنها قرار داده بود را صادر کردند،اظهار داشت: 
بقیه دســت  اندرکاران صنعت قیر نیز به دلیل اینکه 
با مشکل تهیه مواد اولیه تولید  قیر روبرو بوده اند، با 

مشکلات متعددی مواجه شده اند. 
عضو شورای مرکزی فراکســیون نمایندگان ولایی 
مجلس اضافه کرد:  حــدود دو هزار کارگر در صنایع 
مختلف قیر مشــغول به کار هســتند که  فرصتهای 

شغلی آنها به مخاطره افتاده است. 
علیرضا بیگی با اشاره به بحران در اجرای پروژه های 
عمرانی و به  مثابه آن از دســت رفتن شغل کارگران 
پروژه های عمرانی و کارگــران  کارخانه های تولید 
قیر، یادآور شــد: عملکرد وزارت نفت موجب ســوء 

 استفاده و رانت خواری افراد خاص شده است. 
وی تصریح کرد: مافیایــی در وزارت نفت مواد اولیه 
قیر را صادر مــی  کند و فقط به برخی کارخانه های 
خاص، مواد اولیه می فروشد که این  افراد و کارخانه 
ها نیز به جای تولید قیر، مواد اولیه را صادر می کنند 

 و رانت بزرگی به جیب می زنند. 

سیاسی

امیر خجســته نایب رئیس کمیســیون اصل ۹۰ 
مجلــس گفت: همه باید  موافقــت خود را با طرح 
اعــاده اموال مســئولان اعــلام کنند، چــرا که 
رصد  دقیق عملکرد مدیران و مســئولان توســط 

دستگاه های نظارتی، فساد را  کاهش می دهد. 
نایب رئیس کمیســیون اصل 90 مجلس شورای 
اسلامی در گفت وگو با  خبرنگار پارلمانی خبرگزاری 
تســنیم با انتقاد از مقاومت برخی مســؤولان  در 
تحقق قوانیــن اعاده اموال نامشــروع، گفت: مگر 
می شــود در این  کشور سرمایه یک مسؤل دو هزار 
میلیارد تومان باشد؟ این سرمایه از  کجا آمده؟ آیا 

به  غیر از باند و رانت بوده است؟
وی، نجات کشــور از فســاد را درگروی شفافیت 
دانست و اظهار داشت:  عملکرد جزیره ای سایت ها 
در کشــور هیچ نتیجه ای نداشته و یکی از  کارهای 
بزرگ ما این اســت که بتوانیم ســایت گمرک و 
"صمت" را به  سایت ملی وصل کنیم، زیرا مدیریت 
ســایت گمرک، داخلی است،  بنابراین با یک اقدام 
کوچک می شود یک هزار میلیارد تومان را جابه جا 
 کرد، چنانکه در وزارت "صمت" شاهد هستیم، 34 
هزار خودرو از  ســاعت دو تا چهار صبح به  صورت 

غیرقانونی ثبت  شده  است. 
نایب رئیس کمیسیون اصل 90 مجلس ادامه داد: 
در حال حاضر بدبختی  ما این است که سایت های 

مختلف هر طور دلشان می خواهد، عمل  می کنند، 
یکی از وظایف نمایندگان مجلس اجرایی شــدن 
موضوع شــفافیت  بوده که در حرف، خوب است و 
همه پای کارند، اما زمان عمل که  می رســد، سخت 
می شــود، زیرا منافع بســیاری از افــراد به خطر 
می افتد. خجســته همچنین در پایان بــا انتقاد از 
تأسیس 60 شرکت صوری و اخذ  وام بدون ضامن، 
تأکید کرد: اگر همه این موارد در سایت ملی ثبت 
 می شد، این  همه فساد رخ نمی داد، اکنون نیز همه 
باید موافقت خود را با  طرح اعاده اموال مســئولان 
اعلام کنند و پای کار باشــند، چرا که رصد  دقیق 
عملکرد مدیران و مســئولان توســط دستگاه های 

نظارتی، فساد را  کاهش می دهد. 

کنفرانس عدم اشــاعه )خلع سلاح و انرژی 
هســته ای( با حضور مقامات و  کارشناسان 
بلند پایه از ۴۰ کشــور مطــرح جهان در 
مســکو پایان می یابد که  اکثر صاحبنظران 
شرکت کننده در آن، ضمن محکوم کردن 
اقدامــات  ضدایرانــی واشــنگتن، خواهان 
بازگشت آمریکا به برجام و عمل به تعهدات 

 خود در این توافق بودند. 
این کنفرانس ســه روزه از جمعه در هتل 
لوته آغاز به کار کرد و به  موضوعات مختلفی 
در خصوص کنترل تسلیحات هسته ای در 

نقاط مختلف  جهان اختصاص یافت. 
یکی از موضوعات محوری کنفرانس امسال، 
موضــوع برجام و آینده ایــن  توافق بود به 
شکلی که در بیشتر جلسات و گفت وگوها، 
سخن از برجام و  مخصوصا بدعهدی آمریکا 
به میــان می آمد و صاحبنظران به اقدامات 
 غیرقانونــی و یــک جانبه آمریکا اشــاره 
می کردند که هرگونه اعتمادی در  جهان را 

خدشه دار کرده است. 
 »سیدعباس عراقچی« معاون سیاسی وزیر 
امــور خارجه که به نمایندگــی از  ایران در 
این کنفرانس در روســیه شرکت کرده بود 
در دو روز نخســت  دیدارهای دوجانبه ای را 

با معاونان مختلف وزیر امور خارجه روسیه 
 داشــت تا مشخص شــود علاوه بر برجام، 
موضوعات دیگری نیز میان دو  کشور وجود 
دارد که پیگیری آنها در دستور کار عراقچی 

در سفر به  مسکو قرار گرفته است. 
وی روز جمعــه در ســاختمان وزارت امور 
خارجه روسیه با میخائیل  بوگدانف نماینده 
ویــژه رئیس جمهــوری روســیه در امور 
خاورمیانه و شمال  آفریقا و معاون سرگئی 
لاوروف وزیــر خارجه این کشــور پشــت 

درهای  بسته دیدار و گفت وگو کرد. 

در این دیدار در خصوص تحولات در عراق، 
لبنان، خلیج فــارس، طرح  صلح امید، ایده  
روس ها )طــرح امنیت گروهــی در خلیج 
فــارس(،  موضوعــات منطقه ای و ســوریه 

رایزنی های فشرده  صورت گرفت. 
وی سپس در کنفرانس عدم اشاعه شرکت 
کرد و بــا همتایان و صاحبنظــران  حوزه 
هســته ای گفت وگــو و تبادل نظــر کرد، 
مقامات و شخصیت هایی از ۴۰  کشور جهان 
و چند نهاد مهم بین المللی از جمله سازمان 
ملل متحد و آژانس  بین المللی انرژی اتمی 

در مسکو در این کنفرانس شرکت دارند. 

عراقچــی در روز دوم اجــلاس، بــا دو تن 
دیگر از معاونان وزیر امور  خارجه روســیه 
نیز دیدارهای جداگانه ای داشــت، معاون 
سیاســی وزیر امور  خارجه ایران صبح روز 
یکشنبه با سرگئی ریابکوف معاون لاوروف 
و  مذاکره کننده ارشد هسته ای روسیه در 

برجام گفت وگو تبادل نظر کرد. 
با توجه به تخصص ریابکوف، مشــخص بود 
که همتایان ایرانی و روســی  قرار است در 
خصوص برجــام و آینده این توافق با توجه 
به خروج  غیرقانونی آمریــکا از آن و نقض 
قطعنامه شورای امنیت سازمان ملل متحد 

 از سوی واشنگتن و برنامه های ایران بعد از 
گام چهارم و رویکرد روسیه  گفت وگو کنند. 
عراقچی پس از این دیدار به ایرنا گفت که 
گفت وگوی ســازنده ای با  ریابکوف داشته 

است. 
دیــدار با »ایگور مورگولــوف« معاون وزیر 
امور خارجه روســیه و نماینده  این کشــور 
در مذاکرات کره شمالی و افغانستان پایان 
بخش دیدارهای  دوجانبه عراقچی با مقامات 

روس بود. 

توجــه اصلی دو طــرف در ایــن دیدار به 

موضوعات مربوط به توســعه  همکاری های 
ایــران و روســیه از جملــه همکاری ها در 
حوزه های اقتصادی -  بازرگانی و انســانی- 

فرهنگی متمرکز بود. 
شــرکت در پنل ویژه برجــام در کنفرانس 
عدم اشاعه آخرین برنامه عراقچی  در مسکو 
بود و وی پس از آن، یکشنبه شب مسکو را 

به مقصد تهران  ترک کرد. 
در این پنــل که با حضــور ریابکوف، »فو 
کانــگ« مدیرکل اداره کنترل  تســلیحات 
وزارت امــور خارجه چیــن و نماینده این 
کشــور در برجام برگزار  شــد، عراقچی به 
صورت مشروح به تبیین دکترین هسته ای 
ایران، شــرایط  برجام و انتظــارات ایران از 

دیگر طرفین این توافق پرداخت. 
وی با اشاره به آغاز چهارمین گام ایران در 
کاهش تعهدات برجامی و  تنش های موجود 
در منطقه، گفت: تعداد زیادی حادثه، حمله 
و موارد دیگر  داشــته ایم. آخرین مورد آن 
یک ماه گذشته بود که یک نفتکش ایرانی 
هدف  دو موشــک قرار گرفت و ما هنوز در 
حال تحقیق درباره عامل آن هســتیم و  در 
زمان و مکان مناســب پاسخ آن را خواهیم 

داد. 

شکل گیری مافیای صادرات قیر در وزارت نفت

حجت الاســلام و المسلمین حســن روحانی 
رئیــس جمهوری کشــورمان  گفــت: نگذاریم 
خواســت آمریکا از حنجره عده ای معدود بلند 
شــود؛ گرچه  آن عده بســیار کم و محدود در 
کشورند، اما در عین حال آن گروه کم و  کوچک 
را هم به اســلام، وحــدت و پیامبر)ص( دعوت 

می کنیم. 
روحانی با بیان اینکه مــردم عزیز یزد در تمام 
مراحل انقــلاب از دفاع  مقدس تا ســازندگی 
کشــور، در صف مقــدم بودند، اظهارداشــت: 
اختلاف و  فاصله خواست آمریکا است؛ نگذاریم 
خواســت آمریکا از حنجره عده ای  معدود بلند 

شود. 
رئیس جمهور با تاکید بر اینکه امروز در شرایط 
تاریخی بســیار مهمی  قــرار داریم، گفت: ملت 
ایران در برابر فشار بیگانگان، یکپارچه ایستاده 
 اســت و علیرغم همه تلاش هایی که آمریکا و 
دشــمنان علیه ملت ایران  انجام می دهند این 
ملت از هر زمان دیگری برای فداکاری نســبت 

به  کشور خود آماده تر است. 
ë  روزهای سختی را به لحاظ اقتصادی

پشت سر گذاشتیم
روحانی با بیــان اینکه ملت ایران در طول یک 
سال گذشته در برابر  فشار بیگانگان ایستادگی 
کرده است، اظهار داشــت: در طول سال ۹۷ ، 
 ملت ایران به واســطه فشار اقتصادی دشمنان 
روزهای ســختی را از  لحاظ اقتصادی داشتند 
امــا در عین حال امروز با ایســتادگی ، وحدت 
و  تــلاش پیگیر مردم به جایی رســیده ایم که 
آمریکا مایوس شده و به خوبی  می داند که ملت 
بزرگ ایران در برابر فشار دشمنان ایستادگی و 

 مقاومت می کند. 
رئیــس جمهور آمــار و ارقــام اقتصــادی از 
اردیبهشــت ماه امســال را مورد  اشاره قرار داد 
و گفت: از اردیبهشــت ماه امســال ، در هر ماه 

شرایط  کشور بهتر شده است . 

روحانی اضافه کرد: علیرغم فشــار دشمن ملت 
ایران توانســته است فشار  تورم را از اردیبهشت 
ماه تا مهر ماه ، هر ماه کنترل کند و بر اســاس 
 آمار بانک مرکزی، نرخ رشــد تــورم در خرداد 
۲/۳درصد،  در تیر مــاه   ۲/۲ درصد ، در مرداد 
۰/۸ درصد و در شــهریور نیز ۰/۸ درصد بوده 
 اســت و این بدان معناســت کــه کارآفرینان،  
کشــاورزان، کارگران و  مهندســین در سراسر 

کشور بر تلاش خود افزوده اند. 
رئیس جمهور خاطرنشــان کرد: اینکه علیرغم 
همه فشــارها صادرات  غیرنفتی در کشور رونق 
دارد به معنای تلاش و کوشش در کشور است  و 
امروز باید در کنار هم برای آبادانی کشور تلاش 
خود را مضاعف  کنیم تا در این شــرایط بتوانیم 
در برابــر دنیــا در زمینه علــم ، دانش و فعال 
 نمودن شــرکت های دانش بنیان شاهد تحول 
بزرگی در کشــور باشــیم و در  این صورت به 
خوبی می توانیم دشمنان خود را منکوب کنیم. 

ë  ،مهمترین مساله در مبارزه با فساد
شفافیت است

روحانی در ادامه ســخنان خود تلاش و فعالیت 
دولت در مبارزه با فســاد  را مورد اشاره قرار داد 
و گفت: دولت در این زمینه در ســه لایحه مهم 
 راه های اساســی مبارزه با فساد را روشن کرده 
است که دو لایحه آن به  مجلس شورای اسلامی 

تقدیم شده است. 
رئیس جمهور تصریح کرد: مهم ترین مســاله 
در مبارزه با فساد شفافیت  است لذا همه مردم 
، مســوولین، شــرکت های دولتی و دســتگاه 
هــا باید در  نهایت شــفافیت کاری را که انجام 
می دهند برای مردم تشــریح کنند و  بایستی 
درآمد و فعالیت شرکت ها و نهادها برای مردم 
روشن باشد که  چه مقدار از بودجه و بیت المال 
استفاده می کنند و این مبلغ را در چه  راهی و 

برای انجام چه کاری به کار می برند. 
روحانی با اشــاره به اینکه لایحه شفافیت یکی 
از لوایح بســیار مهمی اســت  که دولت تقدیم 
مجلس شــورای اســلامی کرده اســت، گفت: 
امیدواریــم  نمایندگان مجلس در آینده نزدیک 
بتوانند این لایحه را به تصویب  برســانند. رئیس 

جمهــور اضافه کــرد: دولــت همچنین لایحه 
مبارزه با فســاد را نیز  تقدیم مجلس شــورای 
اسلامی کرده اســت و لایحه تعارض منافع در 
دولت  در حال بررســی است و در آینده تقدیم 

مجلس خواهد شد. 
ë  مبارزه با فساد، جناح و حزب نمی

شناسد
روحانی با تاکید بر اینکه همه باید با شــفافیت 
و عزمی راســخ با فساد در  جامعه مبارزه کنیم، 
اظهار داشت: دست هر کس که در این کشور به 
 فساد آلوده باشد باید با او برخورد شود و مبارزه 
با فساد، جناح و حزب  نمی شناسد و همه مردم 
و جناح ها خواســتار مبارزه با فساد به صورت 

 شفاف هستند. 
ë  قوه قضاییه مبارزه با فساد میلیارد

دلاری را توضیح دهد
رئیس جمهور خاطرنشــان کرد: از قوه قضاییه 
کــه با فســادهای میلیونی و  میلیــارد تومانی 
برخورد می کند می خواهم که مبارزه با فســاد 

میلیارد  دلاری را هم برای مردم توضیح دهد. 

ë  آقایی ۲ میلیارد و ۷۰۰ میلیون پول
مردم را خورد و الان مشخص  نیست پول 

ها کجاست
روحانی گفت : اینکه هنوز بعد از گذشــت چند 
سال برای ما روشن  نیست آقایی که ۲ میلیارد و 
۷۰۰ میلیون پول مردم را خورد و او را  دستگیر 
کرده و حتی حکم اعدام هم برایش صادر شــد 
و اکنون در زندان  است الان، این پول کجاست 
و چه کســانی مسوول هستند و چرا آنهایی  که 
در این زمینه نقش داشــتند برای مردم توضیح 

داده نمی شود. 
رئیس جمهور تصریح کرد: از همه مسوولین می 
خواهم که جریان ۲  میلیارد و ۷۰۰ میلیون دلار 
را برای مردم شفاف کنند چرا که این پول،  پول 

نفت، بیت المال و خزانه بوده است. 

ë  درباره پرونده ۲ میلیارد دلاری به مردم
توضیح داده شود

روحانــی خاطرنشــان کرد: همچنیــن از همه 
مســوولین و ارگان هــا می  خواهــم درباره ۲ 
میلیارد دلار پولــی که به حلقوم آمریکا ریخته 
شــد و  دولت قبل ۱۰ ماه فرصت داشت که آن 
پول را از حلقوم آمریکا درآورد  اما دســت روی 
دست گذاشت به مردم توضیح دهند. چند سال 
پیش  شــورای عالی امنیت ملی اعلام کرد که 
باید به سرعت به این پرونده  رسیدگی شود اما 
تا امروز رســیدگی نشده اســت لذا می خواهم 
پرونده ۲  میلیارد دلاری برای مردم روشن شود 
تا مردم خوشــحال شوند و بدانند  که عزمی که 

برای مبارزه با فساد وجود دارد، راسخ است. 
رئیس جمهــور اضافه کرد: همچنین باید ۹۴۷ 
میلیون دلار و آنهایی که  در این زمینه مسوول 
بودند که یک نهادی اســت کــه آن را گرفته و 
پس  نداده به مردم توضیح داده شود و بایستی 

حسابرسی شده و این مبلغ پس  گرفته شود. 
روحانی گفت: می خواهــم نهادهایی که بیش 
از ۷۰۰ میلیون دلار  بدهکارند به مردم توضیح 
داده شــود و در همه این زمینه ها از وزیر  نفت 
مــی خواهم که این آمــار و ارقام را برای مردم 
روشــن کند همچنین  رییــس بانک مرکزی را 
مســوول می کنم تا پرونده ۲ میلیارد دلاری را 
 به مردم گزارش کند و از دستگاه های نظارتی 
نیز می خواهم که  سرنوشت ۹۴۷ میلیون دلار 

را برای مردم روشن کنند. 
ë مبارزه با فساد دانه درشت ها کجاست؟

رئیس جمهور تصریح کرد: مبارزه با فساد دانه 
درشــت ها کجاســت و  چرا به این فســادها و 
پول ها رسیدگی نمی شــود اینکه چند نفر را 
به  دادگاه کشــانده و تبلیغ مبارزه با فساد شود، 
بدانید که ســرِ مــردم کلاه نمی  رود مردم باید 
بداننــد پولی که از بیت المال  پرداخت شــده 
، چگونــه و  کجا رفته و چه کســانی مســوول 
هستند و در این زمینه قضات و دادستان  های 
شریف نباید از پیگیری این پرونده ها بترسند و 
سرنوشت این پول  ها را برای مردم روشن کنند 
در غیــر این صورت به مناســبت های  مختلف 
و مــورد به مورد این ارقــام را به مردم توضیح 

خواهم داد. 

متن قانون تشدید مجازات اسیدپاشی و حمایت 
از بزه دیدگان ناشی از آن

متن قانون تشــدید مجازات اسیدپاشی و حمایت از بزه دیدگان ناشی از آن 
در  روزنامه رسمی کشور منتشر شد. 

متن این قانون به شرح زیر است: 
ماده۱ـ هرکس عمداً با پاشــیدن اسید یا هر نوع ترکیبات شیمیایی دیگر، 
با  هر میزان غلظت موجب جنایت بر نفس، عضو یا منفعت شود در صورت 
 مطالبه از ناحیه مجنیٌ علیه یا ولی دم حسب مورد با رعایت شرایط مقرر  در 

کتاب قصاص، به قصاص نفس، عضو یا منفعت محکوم می شود. 
تبصره۱ـ ریختن اسید یا ســایر ترکیبات شیمیایی بر روی فرد، فرو بردن 

 اعضای بدن در درون اسید و اعمالی نظیر آن در حکم اسیدپاشی است. 
تبصره۲ـ در مواردی که اسیدپاشــی مشــمول مقررات ماده )۲۸۶( قانون 
 مجازات اســلامی مصوب ۱/۲/۱۳۹۲ باشد؛ اقدام مرتکب، افساد  فی الارض 

محسوب و به مجازات آن محکوم می شود. 
ماده۲ـ هرگاه شــخصی مرتکب جرم موضوع این قانون شود و مجازات آن 
 قصاص نباشد یا به هر علتی مانند مصالحه اولیای دم، قصاص اجراء  نشود، 
مرتکب علاوه بر پرداخت دیه یا ارش یا وجه المصالحه حســب مورد  مطابق 

مقررات مربوطه، به ترتیب زیر مجازات می شود: 
الــف ـ در جنایــت بر نفس و جنایت منجر به تغییر شــکل دائمی صورت 

 بزه دیده به حبس تعزیری درجه یک؛
ب ـ در جنایتی که میزان دیه آن بیش از نصف دیه کامل باشــد، به حبس 

 تعزیری درجه دو؛
پ ـ در جنایتی که میزان دیه آن از یک ســوم تا نصف دیه کامل باشد، به 

 حبس تعزیری درجه سه؛
ت ـ در جنایتی که میزان دیه آن تا یک ســوم دیه کامل باشــد، به حبس 

 تعزیری درجه چهار؛
مــاده۳ـ در مورد جرائم موضوع این قانون و شــروع به آن، مقررات مربوط 
 به آزادی مشــروط، تعلیق و تخفیف مجازات قابل اعمال نیست مگر آنکه 
 بزه دیده یا اولیای دم نســبت به مجازات تعزیری مرتکب نیز اعلام گذشت 
 کرده با شند که در این صورت دادگاه می تواند مجازات مرتکب را یک  درجه 

تخفیف دهد. 
ماده۴ـ مجــازات معاونت در جرائم موضوع این قانون به ترتیب زیر تعیین 

 می شود: 
الف ـ در صورتی که مجازات قانونی مرتکب، ســلب حیات باشد، به حبس 

 تعزیری درجه دو؛
ب ـ در صورتی که مجازات قانونی مرتکب، قصاص عضو باشــد، به  حبس 

تعزیری درجه سه؛
پ ـ در صورتــی که مجازات مرتکب قصاص نباشــد یا به هر علتی  قصاص 
نفس یا عضو اجراء نشود، به یک درجه پایین تر از مجازات  تعزیری مرتکب. 

مــاده۵ ـ در کلیه موارد مذکــور در این قانون، مرتکب عــلاوه بر جبران 
 خســارت های مقرر در مــاده )۱۴( قانون آیین دادرســی کیفری مصوب 
  ۴/۱۲/۱۳۹۲، ملزم بــه پرداخت هزینه های درمان بزه دیده می باشــد. در 
 صورتی که مرتکب با تشــخیص قاضی رسیدگی کننده متمکن از پرداخت 
 هزینه های درمان نباشــد، هزینه هــای مربوطه از محــل صندوق تأمین 

 خسارت های بدنی پرداخت می شود. 

یک فوریت طرح بومی گزینی در 
استخدام های دولتی تصویب شد

فوریت  بــا  نمایندگان 
بررسی طرحی موافقت 
کردند کــه در صورت 
آن  نهایــی   تصویــب 
بومی  بــه  ملزم  دولت 
دستگاه های  در  گزینی 

اجرایی  خواهد شد. 
در ادامه جلســه علنی 
مجلس  یکشــنبه  روز 
شورای اسلامی بررسی 
دو  فوریت طرح اصلاح 

ماده ۴۴ قانون خدمات کشوری در دستور کار  قرار گرفت. 
محمد مهدی مفتح نماینده مردم تویســرکان به عنوان طراح این طرح 
 گفت: ســال گذشــته دو آگاهی استخدام از ســوی دولت برای وزارت 

 بهداشت منتشر شد. 
وی بــا بیان اینکه برخلاف آگهی های قبلی، اســتخدام بومی ها اولویت 
 نداشت،افزود: با معاون اول رئیس جمهور و انصاری رئیس سازمان  اداری 

و استخدامی کشور در این خصوص صحبت کردم. 
نماینده مردم تویسرکان خاطرنشان کرد: آقای انصاری اعلام کرد  تصریح 
قانونی برای اولویت اســتخدام افراد بومی وجود ندارد، لذا شــرط  بومی 

گزینی در این مصوبه ذکر نشده است. 

مفتح با بیان اینکه برای حل این مشکل باید مصوبه قانونی داشته باشیم 
 و ماده ۴۴ قانون خدمات کشــوری اصلاح شود،تاکید کرد: طرح موجود 
 برای اصلاح ماده ۴۴ قانون اساســی با همکاری رئیس سازمان اداری و 

 استخدامی تدوین شده است. 
حســن لطفی رئیس کمیسیون مشترک بررسی لایحه خدمات کشوری 
در  مخالفت با دوفوریت این طرح گفت: لایحه مدیریت خدمات کشوری 
 نزدیک به یک ســال و نیم در مجلس مورد بررســی قرار گرفت که این 
 موضوع را نیز مــورد اصلاح قرار داده بود اما دولــت به راحتی تقاضای 
 استرداد این لایحه را ارائه داد و هیئت رئیسه حتی یک جلسه برای این 

 موضوع نگذاشت. 
در پایان نمایندگان با دوفوریت بررســی این طرح مخالفت کردند و یک 

 فوریت بررسی این طرح را به تصویب رساندند. 

روحانی:

مبارزه با فساد دانه درشت ها کجاست
خبر:

خبر یکنمایندهمجلس:

  نجات کشور از فساد درگروی شفافیت است

محکومیت اقدامات ضدایرانی آمریکا و تاکید بر حفظ برجام در کنفرانس  جهانی عدم اشاعه
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حقوق ایرانیان برای دسترسی به داروهای 
لزوم توسعه روستاها در کشور

یک متخصص حوزه شهرســازی، گفت: اگر قرار اســت در 
کشورمان  شاهد رشد و توسعه ای باشیم باید این توسعه از 

روستاها آغاز شده و  روستاها توسعه یابد. 
ســیمین حناچی گفت: صلح در جوامع مختلف به اشکال 

مختلفی تعبیر و  تعریف شده است. 
وی ادامــه داد: به همین دلیل صلح در برخی موارد به یک 
چیز دســت  نیافتنی تبدیل شده است و گویا همه هم این 

موضوع را پذیرفته اند. 
حناچی خاطرنشان کرد: ما کمی نگران این هستیم که آیا 
به همان قدری  که شهرهای آشــفته داریم آیا زمینه های 

فراهم شدن صلح هم همینقدر  آشفته مواجه هستیم. 
این متخصص حوزه شهرســازی افزود: ما وقتی واژه صلح 
را کمی باز  می کنیم به موضوعاتی نظیر فقر و بی عدالتی و 
عدم دسترسی به بهداشت  می رسیم که اینها نشان می دهد 

مظاهر صلح بسیار گسترده است. 
وی گفــت: بیــش از ۷۰ درصد از مردم ایران در شــهرها 
زندگی می کنند و  این در دنیا هم همینگونه است و به نظر 
می رسد باید به گونه ای  بیاندیشیم که این شهرها در آینده 

چگونه قرار است صلح را در میان  مردم ایجاد کند. 

حناچــی تصریح کرد: بیــش از پنج هزار ســال از اولین 
تمدن های شهری  می گذرد و به گفته برخی از اندیشمندان 
باید پنج هزار سال دیگر تحقیق  کنیم تا ببینیم شهرهایی 

که ساخته شده چه بلایی بر سر مردم آورده  است. 
ایــن متخصص حوزه شهرســازی ادامه داد: امروز رشــته 
شهرســازی به  چهار گرایش تقســیم می شــود و همواره 
مدیریت شــهری که خود یکی از  گرایش هاســت به نظرم 

حلقه وصل سه گرایش دیگر است. 
وی خاطرنشــان کرد: وقتی از برنامه ریزی شهری صحبت 
می کنیم یعنــی  اینکه باید بتوان با دیدگاه های موجود و با 
یک نگاه انســان گرا مکان ها و  برنامه هــا را به گونه ای رقم 

بزنند که انسانها را سعادتمند کند. 
حناچــی افزود: ما در این حوزه با دو مفهوم مواجهیم یکی 
حق بر شهر  است و دیگری حکمروایی خوب شهری است. 

این متخصص ادامه داد: براساس نظر بسیاری از کارشناسان 
اگر قرار  اســت در ایران توسعه ای رخ بدهد آن توسعه باید 

از روستاها رخ بدهد. 
وی گفت: ریزگردها و ســیلاب ها موجــی از مهاجرت ها را 
در غرب  کشــور ایجاد کرده است و به این ترتیب به زودی 

شاهد بزرگ سری  برخی شهرهای غربی خواهیم شد. 
حناچی خاطرنشان کرد: امروز یکی از مواردی که برخی از 
کاندیداهای  انتخابات مختلف به آن متوسل می شوند وعده 

به روستاییان برای شهر  شدن است. 
در  مــا  نــگاه  گفــت:  شهرســازی  متخصــص  ایــن 
سیاســت گذاری های کلان به  آن سمتی رفته است که ما 

منزلت را در شهرنشین شدن دیده ایم. 
وی ادامه داد: این در حالی است که هنوز صلح و آرامش را 
نتوانسته ایم  برای شهرنشینان فعلی ایجاد کنیم و خود این 

یک معضل است. 

 ۳۰ درصد جمعیت کشور در سه دهه آینده 
سالمند خواهند بود

دکتر علیرضا رئیسی معاون بهداشتی وزیر بهداشت، درمان 
و آموزش  پزشــکی گفت: ۳۰ درصد جمعیت کشور در سه 
دهه آینده از نظر سنی  به بالای ۶۰ سال می رسند که جزو 

جمعیت سالمند محسوب خواهند شد. 
رئیسی افزود: اگرچه افزایش امید به زندگی از دستاوردهای 
حوزه  ســلامت به شمار می رود اما در شرایط فعلی افزایش 
رو به رشد جمعیت  ســالمندی به عنوان هشداری در این 

عرصه مطرح است. 
وی اظهــار داشــت: مراقبت از ســالمندان پیچیدگی ها و 
ملاحظــات خــاص  خــود را دارد و باید نظــام مراقبت از 

سالمندان در کشور نهادینه شود. 
وی گفت: نقش بهورزان در تامین سلامت گروه های مختلف 
سنی در  جامعه از جمله سالمندان بر کسی پوشیده نیست. 
دکتر رئیســی افزود: در حال حاضر الگــوی بیماری ها در 
کشــور تغییر  پیدا کرده و از بیماری های واگیردار به سوی 
بیماری های غیر واگیر  حرکت کرده است که چاره اندیشی 
در این زمینه را می طلبد. وی با اشــاره به آغاز طرح پوشش 
همگانی ســلامت در کشور اظهار  داشت: این طرح به زبان 
ساده به این معنی است که همه افراد جامعه  بدون داشتن 

مخاطرات مالی از خدمات سلامت برخوردار شوند. 
وی سه محور اساسی این طرح را شامل توسعه  پوشش همه 
گیــر،  افزایش کیفیت و طیف خدمات و کاهش پرداخت از 
جیب مردم عنوان  کرد. معاون وزیر بهداشــت گفت: کشور 
ایران پیش از اینکه ســازمان بهداشت  جهانی طرح پوشش 
همگانی سلامت را جزو برنامه های خود اعلام کند،  پوشش 
خدماتی نظام ســلامت را به ۹۸ درصد ارتقا داده و اکنون 
فقــط از  نظر کیفیت و گســتره  خدمات و کاهش پرداخت 

توسط مردم باید  برنامه ریزی داشته باشیم. 
وی نبــود منابع پایــدار، عدم حمایــت بیمه ها از خدمات 
ســلامت، افزایش  هزینه هــای درمان، چگونگــی و نحوه  
خدمات رسانی به مناطق حاشــیه ای  و عشایر را از موانع 

پیش پای طرح پوشش همگانی سلامت عنوان  کرد. 
وی با اشاره به آغاز طرح هر خانه یک پایگاه سلامت افزود: 
این طرح  که نقش مهمی در همگانی شدن پوشش سلامت 
دارد و توســط رابطان  بهداشــت در خانه های بهداشــت 
روســتایی انجام می شــود از اول آذر ماه  امسال به صورت 
آزمایشی در سه استان کشور اجرا می شود و در سال  آینده 

در تمام استان ها اجرا خواهد شد.

علی نجفی توانا رئیس اسبق کانون وکلای دادگستری 
گفت: کاهش  صدور قرارهای بازداشت و تبدیل آن به 
قرار وثیقه باعث حفظ منافع  عمومی، بیت المال و در 

نتیجه کاهش هزینه های زندان  خواهد شد. 
نجفــی توانا در رابطه با صــدور قرارهای منتهی به 
بازداشــت به جای  قرار وثیقه، گفت: پس از ارتکاب 
جرم و آغاز تعقیب، شــکایت ، خواه از  طرف شــاکی 
باشــد یا اقدام ضابطان دادگســتری یا دادستانی، 

تعقیبات آغاز  می شود. 
وی ادامــه داد:                                                                                                                                                                 اگر دلایل قوی باشــد و متهم نتواند 
از خــود دفاع کند و  دلایلی مبنی بر بی گناهی خود 
نتواند ارائه دهد، به لحاظ اهمیت  ارزش های مربوط 
به نظم عمومی؛ بازپرس و قاضی تحقیق مکلف است 
 که برای شــخص متهم پس از تفهیــم اتهام، قرار 
کیفــری صادر کند. این  قرارهــا در قانون به صورت 
شخصی احصا شــده و از قرارهای سنگین  گرفته تا 
قرارهای وثیقه، کفالت و... را شــامل می شــود.  این 
وکیل دادگســتری گفت: در سال 92 تصویب شد، 
با اقتباس از قانون  کشورهای اروپایی و بیشتر کشور 
فرانســه، قرارهای جایگزین به عنوان  نظارت قضایی 
وارد فرهنگســتان کیفری شــد و از یک طرف این 
قرارها  ایجاد شــد و از طرف دیگر در زمان ریاســت 
روسای پیشــین قوه قضائیه  تا به امروز تمایلی ویژه 
برای کم کردن تعداد جمعیت زندانیان و صدور  قرار 

بازداشت برای توقیف احتیاطی به وجود آمد. 

نجفــی توانا تصریح کــرد: در زمان روســای قبلی 
دســتگاه قضا، داستان در  حد بخشــنامه باقی ماند 
و قضــات هیچ تکلیفی برای اجرای این دســتورات 
 نداشــتند اما در یکی دو سال اخیر و در دوره تحول 
با وجود قانون جدید  و سیاســت های ارشادی که از 
ســوی آیت الله رئیسی اعلام می شــود، قضات  برای 
تعیین قرار بازداشت به دلیل اجز متهم به سمت این 
رفته اند که  قرار بازداشت کمتر صادر کنند و متهمان 

در این مرحله کمتر بازداشت  شوند. 
تأثیر روحی و روانی قرارهای کیفری بر جامعه

رئیس اسبق کانون وکلای دادگستری گفت: حُسن 
این قضیه به این اســت  که منافــع عمومی تامین، 
بیت المــال حفظ و در نتیجه هزینــه ای به زندان ها 
 تحمیل نمی شود و زندان ها نیز پر نمی شوند؛ چراکه 

بیشتر قرارها  بازداشتی نخواهند بود. 
این وکیل دادگســتری همچنین تاثیر روانی تبدیل 
قرارهای بازداشــت به  وثیقــه را در زندگی فردی و 
اجتماعی بسیار موثر دانست و گفت: اگر  قرار وثیقه 
به جای بازداشت صادر شود، بسیاری از خسارت های 
 روحی و روانی افراد و خانواده هایشــان قابل جبران 

خواهد بود. 
انعطاف قضات در صدور قرار بازداشت

وی افزود: تصور می شــود با توصیه آیت ا... رئیسی، 
قضات انعطاف  بیشتری داشــته باشند و به گونه ای 
رفتار شود که اگر بیم فرار متهم یا از  بین رفتن دلایل 

وجود نداشته باشــد، با قرارهای سبک و جایگزین 
مانند  ممنوع الخروجی از بازداشــت متهم جلوگیری 
شود. مســلما این سیاســت در  جهت مصالح ملی، 

فردی و اجتماعی خواهد بود. 

این وکیل دادگستری ادامه داد: برخی کشورها مانند 
فرانسه، قاضی ویژه  و مربوط به آزادی ها و بازداشتی ها 
پیــش بینی کرده اند. این افراد باید  ارزیابی کنند که 
آیا فرد بازداشت شود یا خیر. بنابراین این فکر اساسا 
 خوب است و با لحاظ اهمیت جرم و شخصیت متهم، 
می توان از توصیه  رئیس دستگاه قضا استفاده کرد و 

از صدور قرارهای بازداشت اجتناب  کرد. 
نجفــی توانا گفت:  البته قاضی تحقیق یا بازپرس در 
برخی مواقع مجبور  است برای حفظ منافع زیان دیده 
قراری صادر کند که چنانچه متهم فرار  کرد از محل 
آن، خسارت شــاکی جبران شــود و مصالح طرف 
دعوی نیز  در راســتای اجــرای عدالت قضایی دیده 

شود و زیان دیده، مورد اجحاف  قرار نگیرد. 

اجتماعی

از  متــون  برخــی  حــذف 
اعتراضاتی  فارسی،  کتاب های 
را بــه همراه داشــته  و برخی 
ناقص  اطلاع رسانی  می گویند، 
انجام  تغییــرات  ایــن  درباره 
شده  اســت؛ با این حال برخی 
بحث  در  معتقدند  کارشناسان 
ادبیات معاصر،  متن های بسیار 
دید شــده امــا از شــاعران و 

نویسندگان قدر و توانا نیست! 
اخیــراً فهرســتی از حذفیات 
کتاب درسی فارسی در فضای 
مجازی منتشــر  شده و بر این 
در  "غزل  مانند  دروسی  اساس 
این سرای بی کسی اثر  هوشنگ 
ابتهــاج"، "غــزل جوانی، رهی 
معیری"، شــعر "به کجا چنین 
شــفیعی کدکنی"،   شــتابان، 
داســتان "موســی و شــبان" 
و...   از  خیــام"  "رباعیــات  و 
حــذف  درســی  کتاب هــای 

شده اند. 
چه  می کند  تعیین  سرفصل ها 

محتوایی بماند یا حذف شود
پازوکــی؛  نجفــی  معصومــه 
سرپرســت حــوزه تربیــت و 
یادگیری زبان و  ادبیات فارسی 
برنامه ریزی  سازمان پژوهش و 
چرایی  حذف  آموزشــیدرباره 
این اشــعار گفــت: در تألیف 
کتاب های درسی دوره ابتدایی 
ما  و  متوســطه، ســرفصل ها، 
را در انتخــاب محتــوا هدایت 
می کنند؛ اینکه چه  مباحثی از 
کتاب  فارسی حذف شود و چه 
مباحثی باقی بماند در شورای 
 برنامه ریزی گروه ادبیات فارسی 
زمانی  یعنی  می شود  مشخص 
که کتاب  جدید تألیف می شود 
سرفصل  های  و  ساختار  درباره 
آن در این شورا  بحث و بررسی 
می شود، به عنوان مثال یکی از 
ســرفصل ها در دوره  متوسطه 
در  که  اســت  تعلیمی  ادبیات 
مطالب  ســرفصل،  این  داخل 
مرتبــط  لحاظ می شــود و هر 

مطلبی را نمی توان قرار داد. 
بــا این حال احســان رضایی؛ 
نکته  است  معتقد  ادبی  منتقد 
مغفولی کــه در  ماجرای اخیر 
اطلاع رســانی  دارد،  وجــود 
ناقصــی اســت کــه در مورد 
 تغییــرات کتابهــای درســی 
فارســی صورت گرفت؛ به این 
معنــا که متن  حذف  شــده از 
هر شــاعر و ادیبی معرفی شد 
امــا اینکه متــن جایگزینی از 
 همان شاعر و ادیب به کتابهای 
درسی فارسی راه پیدا کرده یا 
نه، ناگفته  ماند؛ در حالی که با 
یک جستجوی ساده در پایگاه 
chap.sch. (   درسی کتابهای 

ir ( می شــد دید که فی المثل 
اگر شــعر "مادر" ایــرج میرزا 
 دیگــر در کتاب های درســی 
نیســت، حالا از ایرج دو شعر 
"وطن دوستی"  در فارسی ششم 
)صفحــه 56( و بخش هایی از 
در  فارسی  فرزند"  به  "نصیحت 
هشتم )ص 49( به کتاب های 
درســی راه پیدا کرده. طبیعتاً 
 می شود در مورد این انتخاب ها 
و باقی موارد سؤال کرد اما اول 
بایــد  تصویر دقیقی از وضعیت 
کتاب هــای درســی فارســی 

داشت. 
درباره تغییرات کتاب درســی 
فارســی بــا حســین طریقت 
کارشناس و دبیر  زبان و ادبیات 

فارسی گفت گویی را داشتیم تا 
بدانیم کتاب  های  جدیدالتألیف 
در مقایسه با کتاب های قدیمی 
چه نقــاط ضعف یا قوتی دارند 
 و اینکه آیا بــه ادبیات معاصر 

بی توجهی شده است؟

ë  آثار ماندگار از بزرگان
ادبیات در کتاب های 

فارسی قدیم
در روزهــای اخیــر اعتراضات 
زیادی بــه حذفیات کتاب های 
در یک  انجام  شــد،  فارســی 
ارزیابی کلی کتاب های  فارسی 
جدید  در مقایسه با  کتاب های 
قدیمی به لحاظ محتوا، ادبیات 
معاصر و توجه به شاعران  بزرگ 

کشور چه وضعیتی دارند؟
کتاب هــای نظــام قدیــم در 
ســال 74 وارد مدارس شــد 
کتــاب  ادبیات فارســی  نظام 
قدیم ســاختار علمی داشت و 
روشــمند بود و برای نخستین 
بــار،  تقســیم بندی فصل ها بر 
اساس انواع ادبی بود، متن های 
و  خاطــره  انگیــز  کتاب هــا 
تأثیر گذار بودند، به عنوان مثال 
فارسی 2 کتابی  ادبیات  کتاب 
 پرمحتــوا و از نظر ادبی پرمایه 
بود؛ این کتاب با متن هایی هم 
یوشیج،  نیما  از  چون   "داروگ" 
"سووشون " از سیمین دانشور, 
شــعر " باغ  بی برگــی" اخوان 
ثالث، شــعر "جوانی" ســروده 

"به  رهی معیری، شعر  معروف 
کجا چنین شــتابان" ســروده 
شفیعی کدکنی، غزلی از حافظ 
با  مطلع "دل می رود زدستم ..." 
بخشی از سفرنامه "ابن بطوطه" 
و...  مانــدگار شــد کتابی که 
تدریــس آن لذت بخش بود و 
دانش آموزان نیز با آن  ارتباط 

برقرار می کردند. 

ë  چهار تغییر کتاب های
جدید فارسی

بــا اســتقرار نظــام جدیــد، 
تغییراتی در کتاب  های درسی 
ادبیات انجام شــد که  در چهار 
محــور قابل بررســی اســت؛ 
نخست عنوان کتاب از ادبیات 
 فارســی به فارسی تغییر یافت 
و عنــوان ادبیات حذف شــد؛ 
نمایشی  دوم، دو فصل  ادبیات 
و ادبیات معاصر حذف شــدند؛ 
سوم، بخش تاریخ ادبیات  کتاب 
حذف شــد، به عنوان مثال در 
در  قدیم  نظــام  ادبیات  کتاب 
آغاز  برخی متن ها چند ســطر 
در باب خط فکرى، ســبک و 
اندیشه پدید آورنده  اثر گنجانده 
می شــد اما در کتاب فارســی 
فعلــی، تاریخ ادبیــات به ذکر 
نام  کتاب و نویســنده محدود 
علوم  رشته  است.چهارم،  شده 
فارسی  انســانی کتاب  ادبیات 
فارسی  کتاب  و  ندارد  مجزایی 
برای 4 رشته تجربی،  ریاضی، 
انسانی و علوم معارف اسلامی 

یکسان است. 
از  کــه  پرمحتوایــی  متــون 
کتاب  های جدید فارسی حذف 

شدند
در کتاب های نو نگاشــت فقط 
عنــوان »ادبیــات « از جلــد 
کتاب هــا حذف نشــد  ادبیت 
نیز از متنهای کتاب بار بســت 
و رفــت؛ در کتاب هــای نظام 
قدیم  محتوای بیشــتر متن ها 
اعتراضی و انتقــادی بود مثلًا 
"سووشون" سیمین  دانشور که 

درون مایه آن ظلم ستیزی بود، 
انتقادی  متنی  داستان "حلاج" 
الاولیا عطار،"حسنک  تذکرة   از 
وزیر" یکی از بهترین بخش های 
تاریخ  بیهقی که پیام آن حذف 
نخبگان از جامعه است و شعر 
"به کجا چنین  شتابان" شفیعی 
کدکنی که خمودگی و منفعل 
بــودن را نکوهــش می کــرد،  

 همگی حذف شده اند! 

ë  !متون خنثی  و بی اثر
بــه جــای متونی کــه حذف 
دیگری  مطالب  قطعاً  شــدند، 
جایگزین شــده اند ما  بیشتر از 
حذفیــات ســخن گفتیم و به 
مطالب جایگزین شــده اشاره 
جایگزین  که  نکردیم،  مطالبی 
شده اند را به لحاظ غنا و محتوا 

چطور می بینید؟
به جای ایــن حذفیات، متون 
شده  جایگزین  داستان هایی  و 
که ادبی هســتند  اما خنثی و 
بی اثرند مثلًا " میثاق دوستی" 
در کتاب فارســی2، این متن 
 هیچ پیامی برای نســل امروز 
ندارد صرفــاً چند نوجوان دور 
هم جمع  شــده اند و یک دور 
صرف  خوش گذرانی  و  همــی 
اســت؛ از ســوی دیگر  برخی 
متن ها نیز در کتاب مشــاهده 
می شوند که اصلًا ادبی نیستند 
نثری سســت،  یعنــی  دارای 
کم مایــه و تهــی از زیبایی ها 
و ظرافت هــای ادبی انــد،  این 
متن ها ادبیــت ندارند مثلًا در 
کتاب فارسی 3، درسی به نام 
  "جاسوســی که الاغ بود" داریم 
با طنزی  که محتوایی شعاری 
بیشتر مناسب  و  سطحی  دارد 
کتاب های دوره ابتدایی است یا 
درس "آن شــب  عزیز" که فاقد 
ظرافت هــای ادبی اســت یک 
خاطره صــرف با نثری  ضعیف 
کــه نمی توانــد روی مخاطب 

تأثیرگذار باشد. 

صلح انواع تبعیض در جامعه را تبیین می کند
فاضلی دبیر علمی همایش صلح و مدیریت شهری، گفت: صلح به عنوان 
 یک مفهوم انتقادی به مــا کمک می کند تا بفهمیم که چه میزان انواع 

تبعیض  در جامعه رواج دارد. 
دبیــر علمی همایش صلح و مدیریت شــهری و رئیــس انجمن علمی 
مطالعات  صلح ایران، گفت: خوشحالیم که این همایش در قلب تاریخی 

تهران یعنی  منطقه ۱۲ برگزار می شود. 
دبیر علمی همایش صلح و مدیریت شــهری ،گفت: مســئله ای که در 
حوزه  صلح دنبال می کنیم نوعی باز اندیشی علوم انسانی با پیش فرض 
صلح  اســت و پیش ذهن ما این است که ذهن ما تحت تاثیر دانش های 

انسانی قرار  دارد. 
وی افزود: علوم انسانی اهمیت ویژه ای دارد زیرا حتی علوم مهندسی هم 

با  زیر ساخت علوم انسانی رشد کرده و تولید می شوند. 
وی خاطرنشــان کرد: ما می خواهیم مفهوم صلح را به عنوان یک معیار 

 انتقادی برای سنجش جایگاه علم و انسان مورد استفاده قرار دهیم. 
دبیر علمی همایش صلح و مدیریت شهری، گفت: دانش های مربوط به 
 شهر را باید از منظر صلح به مفهوم انتقادی نگاه کنیم البته ما قصدمان 

 سنجش دانش شهر در حوزه صلح است. 
فاضلی خاطرنشان کرد: در دانش شهر در ایران امروز به لحاظ مفهومی، 
 مفاهیمی را به کار می بریم شــهر و زندگی شــهری و انسان شهرنشین 
برای  ما مفاهیمی دارند که همه اینها را می شود با معیار صلح سنجید. 

رئیس انجمن علمی مطالعات صلح ایران گفت: ما می توانیم ثابت کنیم 
که  علم حتی از جنگ در از بین بردن صلح نقش بیشتری دارد

 ۹ میلیون ایرانی فاقد کارت ملی هوشمند

سیف ا...ابوترابی سخنگوی سازمان ثبت احوال کشور با اشاره به اینکه   ۹ 
میلیون نفر برای کارت ملی هوشــمند ثبت نام نکرده اند گفت: ظرفیت 

 صدور روزانه دو میلیون و ۵۰۰ هزار کارت را داریم. 
ابوترابی با اشــاره به آخرین آمار صدور کارت های ملی هوشــمند اظهار 
 کرد: بر اســاس آخرین آمار تا به امروز ۵۴ میلیون و ۱۵۰ هزار نفر  برای 

دریافت کارت ملی هوشمند تکمیل ثبت نام کرده اند. 
وی تصریح کــرد: از تعداد ثبت نام کنندگان بــرای دریافت کارت ملی 
 هوشمند، ۴۶ میلیون کارت ملی هوشمند صادره شده است و این فرایند 

 همچنان ادامه دارد. 
سخنگوی سازمان ثبت احوال کشور با اشاره به اینکه این سازمان  ظرفیت 
دارد که ماهیانه ۲ میلیون و ۵۰۰ هزار کارت ملی هوشــمند  صادر کند، 
اضافه کرد: البته این مســئله مستلزم اینست که کارت خام  مورد نیاز در 

اختیار سازمان ثبت احوال کشور قرار بگیرد. 
ابوترابی تصریح کرد: در ماه های گذشــته جلسات متعددی با مسئولان 
 چاپخانــه دولتی در خصوص کارت خام مورد نیاز ســازمان ثبت احوال 
 کشور برگزار شــده است و آنها نیز قول داده اند که کارت خام مورد نیاز 
 را در اختیار ســازمان ثبت قرار بدهند کــه امیدواریم آنها به وعده خود 

 عمل کنند. 
وی همچنین به تعداد افرادی که هنوز برای ثبت نام کارت ملی هوشمند 
 اقدام نکرده اند اشــاره کرد و افزود: بر اســاس آمار بدست آمده حدود ۹ 
 میلیون نفر از هموطنان برای ثبت نام کارت ملی هوشمند اقدام نکرده اند 
 که توصیه می شــود هر چه سریعتر اقدام به ثبت نام برای دریافت کارت 

 ملی هوشمند کنند. 
سخنگوی سازمان ثبت احوال کشور در پاسخ به این پرسش که با توجه 
 به در پیش بودن یازدهمین دوره از انتخابات مجلس شورای اسلامی آیا 
 سازمان ثبت احوال آمادگی همکاری برای برگزاری این دوره از  انتخابات 
را به صــورت الکترونیکی دارد یا خیر، گفت: البته در ارتباط  با برگزاری 
انتخابات به صورت الکترونیکی و یا به شــکل سابقه از  اختیارات سازمان 
ثبت احوال نیست ولی در کل احراز هویت افراد در  این دوره از انتخابات 
از طریق کارت ملی هوشــمند انجام نمی شود و  همچنان شرکت در این 

دوره از انتخابات هم با در دست داشتن  شناسنامه انجام خواهد شد. 

جای خالی بزرگان در کتاب های فارسی
خبرخبر

مصلحت دستگاه قضا 
با کاهش صدور قرارهای بازداشت

آگهی موضوع ماده 3 قانون و 13 آئین نامه تعیین تکلیف وضعیت اراضی 
و  ساختمانهای فاقد سند رسمی  

   آرای صادره هیات حل اختلاف قانون مذکور مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دورود  بشرح ذیل 
: رسیدگی و تایید و انشاء گردید . مراتب در اجرای ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت  اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی دو نوبت به فاصله 15 روز جهت اطلاع مالکین و سایر صاحبان  حقوق در روزنامه کثیر الانتشار 
و محلی آگهی انتشار و علاوه بر آن در روستاها الصاق تا چنانچه  اشخاص نسبت به مورد تقاضا اعتراض دارند 
از تاریخ نشر اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق  به مدت دو ماه اعتراض خود را کتبا به اداره ثبت اسناد 
و املاک شهرستان دورود تسلیم دارند و برابر  مقررات معترض مکلف است ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض مبادرت به تقدیم  دادخواســت به مراجع قضائی ذیصلاح اقدام و گواهی تقدیم دادخواســت تحویل 
ثبت اسناد نماید و  ادامه عملیات ثبتی موکول به ارائه حکم نهائی می باشد در غیر اینصورت متقاضی با ارائه 
گواهی  عدم تقدیم دادخواست و پس از انقضای مدت مذکور و یا عدم وصول اعتراض سند مالکیت مورد  تقاضا 
بر اســاس مدلول رای وفق مقررات صادر خواهد شــد در هر حال صدور سند مالکیت مانع  مراجعه متضرر به 

مراجع قضائی نخواهد بود .  
پرونده کلاســه 1398114425005000154 و رای شماره 139860325005001603 مورخه 98/07/22  
 به تقاضای آقای: عباس مهرزاد  فرزند : عوض علی  نسبت به ششدانگ یک باب ساختمان به  مساحت : 140 
– متر مربع مفروز و مجزا شــده از پلاك 1 فرعی از 118- اصلي واقع در بخش 4  شهرستان دورود . خروجی 

از مالکیت : اسد لک فرزند احمد .   م الف 257  
انتشار نوبت اول : 98/08/04  

انتشار نوبت دوم : 98/08/20                                                        
مصطفي امان اله بهاروندي  - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک دورود

آگهی ابلاغ اجراییه  
بدین وسیله به آقای حسین رباطی فرزند غلامرضا کد ملی   4072508128 
خرم آباد بلوار ولایت بوســتان 8 پلاک 7 ابلاغ  می شــود که خانم محدثه 
حیدری جهت وصول پانصد عدد ســکه  طلای تمام بهار آزادی طرح قدیم 
به اســتناد مهریه مندرج در سند  ازدواج شماره 13852 – 92/11/23 دفتر 
ســه خرم آباد علیه شــما  اجرائیه صادر نموده و پرونده اجرائی به کلاســه 
9800575 در  این اداره تشــکیل شده و طبق گزارش مورخ 98/8/9 مامور 
،  محل اقامت شــما به شــرح متن سند شناخته نشــده ، لذا بنا به تقاضای 
 بستانکار طبق ماده 18 آئین نامه اجرا مفاد اجرائیه فقط یک مرتبه  در یکی 
از روزنامه های کثیرالانتشار محلی آگهی می شود و  چنانچه ظرف مدت ده 
روز از تاریخ این آگهی که روز ابلاغ  محســوب می گردد ، نسبت به پرداخت 

بدهی خود اقدام ننمایید ،  عملیات اجرائی جریان خواهد یافت . 

مسئول واحد اجرای اسناد رسمی خرم آباد  
علی رحیمی  

آگهی تغییرات
شرکت فنی مهندسی برق کارزان شنو با مسئولیت محدود به شماره ثبت 366 و شناسه 
ملی 14000102225 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 1398/06/06 
تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 1- تعداد اعضاء هیأت مدیره از 3 نفر به 2 نفر کاهش یافت و ماده 
14 اساسنامه به شرح فوق اصلاح گردید اسامی شرکا و میزان سهم الشرکه هریک آقای 
رحیم پور رسول دارای 800000 ریال سهم الشرکه خانم تروسکه مرادی دارای 200000 

ریال سهم الشرکه 
ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانآذربایجانغربیمرجعثبتشرکتها

وموسساتغیرتجاریاشنویه)657743(

شرکت فنی مهندسی برق کارزان شنو با مسئولیت محدود به شماره ثبت 366 و شناسه 
العاده  فوق  بطور  عادی  عمومی  مجمع  صورتجلسه  استناد  به   14000102225 ملی 
ملی  شماره  به  مرادی  تروسکه  خانم   -1 : شد  اتخاذ  ذیل  تصمیمات  مورخ 1398/06/06 
2959875281 ـ آقای رحیم پوررسول به شماره ملی 2909733157 به سمت اعضای هیئت 
مدیره شرکت برای مدت نامحدود انتخاب شدند اسامی شرکا و میزان سهم الشرکه هریک آقای 
رحیم پور رسول دارای 800000 ریال سهم الشرکه خانم تروسکه مرادی دارای 200000 

ریال سهم الشرکه
ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانآذربایجانغربیمرجعثبتشرکتها

وموسساتغیرتجاریاشنویه)657742(

آگهی تغییرات

شرکت فنی مهندسی برق کارزان شنو با مسئولیت محدود به 
شماره ثبت 366 و شناسه ملی 14000102225 به استناد 
تصمیمات   1398/06/06 مورخ  مدیره  هیئت  صورتجلسه 
ملی  شماره  به  رسول  پور  رحیم  آقای   -1 : شد  اتخاذ  ذیل 
تروسکه  خانم  و  مدیرعامل  و  عضو  بسمت   2909733157
مرادی به شماره ملی 2959875281 بسمت عضو و رئیس 
هیات مدیره شرکت به مدت نامحدود انتخاب شدند 2- کلیه 
اوراق و اسناد بهادار و تعهد آور از قبیل چک و سفته و برات 
وامضای نامه های عادی و مکاتبات اداری با امضای منفرد مدیر 
عامل آقای رحیم پور رسول همراه با مهر شرکت معتبر می باشد.
ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانآذربایجانغربی

مرجعثبتشرکتهاوموسساتغیرتجاری
اشنویه)657744(

آگهی تغییرات
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گام  جدید برای جلوگیری از دزدی
 از حساب خریداران اینترنتی

به منظور رصد و شناســایی تخلفات در کســب و کارهای اینترنتی سه 
 سناریوی تخلف دیگر برای سامانه پایشگر هوشمند تا پایان سال طراحی 
 و اجرایی می شود که مهمترین آنها پایش فیشینگ و دزدی مشخصات 
 حسابهای کاربری خریداران ایتنترنتی است که پایشگر بصورت مستمر 
 درگاه های پرداخت فعال را بر روی سایتهای اینترنتی دارای نماد اعتماد 
 الکترونیکی رصد می کند تا مورد فیشــینگ قرار نگرفته باشــند. مدیر 
سامانه پایشگر هوشمند در مرکز توسعه تجارت الکترونیکی، با  بیان این 
مطلب افزود: از آنجایی که ســالانه آمار کسب و کارهای  اینترنتی رو به 
رشــد است و نظارت بر آنها به صورت دستی توسط  کارشناسان نظارت 
عملًا جوابگو نیست، کمیته نظارت بر کسب و  کارهای اینترنتی مصوب 
کرد که مرکز توســعه تجارت الکترونیکی  پایشگر هوشمند را طراحی و 
پیاده سازی کند. وی ادامه داد: در شهریور ماه جاری سه سناریوی تخلف 
طراحی شــده  توسط پایشگر هوشمند مرکز توسعه تجارت الکترونیکی 
اجرایی به  منظور کمک به شناسایی کسب و کارهای اینترنتی مشکوک 
به تخلف  اجرایی شــد و کســب و کارهای مشکوک به تخلف به مراجع 
ذیصلاح  ارجاع شدند. ســارا جامی خاطرنشان کرد: مرکز توسعه تجارت 
الکترونیکی براســاس  این مصوبه برای تسریع بخشیدن به امر نظارت و 
افزایش رصد و دقت  کســب و کارهای اینترنتی با استفاده از همکاری 
بخش خصوصی و  توانمندی های علمی دانشگاه ها سیستمی راه اندازی 
کرده که در این  سیســتم با طراحی یک معماری جامع، خزشگرهایی 
بصورت گره های  موازی رصد کســب و کارهای اینترنتی را با سرعت و 
دقت بســیار زیاد  انجام خواهند داد. وی اظهار کرد: این سیستم مجهز 
به تکنولــوژی روز در خصوص  متن کاوی و کاهش درصد خطای پایش 
بوده که می تواند دقت کار را بالا  ببرد. جامی با اشــاره به اینکه سه روش 
شــامل نظارت مردمی، نظارت  دستگاه های نظارتی و در نهایت نظارت 
هوشمند برای کنترل و پایش  فعالیت کسب و کارهای اینترنتی استفاده 
می شــود، افزود: این ســه روش  نظارتی هر کدام به صورت مســتقل 
عمل می کنند. مدیر ســامانه پایشگر هوشــمند در مرکز توسعه تجارت 
الکترونیکی  خاطرنشــان کرد: سامانه نظارت هوشمند نیز که متولی آن 
مرکز توسعه  تجارت الکترونیکی است مسئول نظارت بر کسب و کارهای 
 الکترونیکی براساس قانون تجارت الکترونیکی و دیگر مصوبات و  مقررات 
است. جامی افزود: طبق برنامه ریزی های انجام شده قرار است در پایش 
 بعدی ۱۴ هزار کســب و کار دیگر نیز مورد بررسی قرار گیرد و علاوه  بر 
این اقدامات دیگری نیز همچون ارســال نامه به بانک مرکزی و پلیس 
 فتا برای مسدود کردن درگاه های پرداخت جعلی انجام شده است. مدیر 
ســامانه پایشگر هوشمند بیان کرد: از اردیبهشت سال جاری  طراحی و 
راه اندازی این سامانه آغاز شده است و در شهریورماه سال  جاری بصورت 
پایلوت ۳۵۰۰ کســب و کار بر اساس سه سناریوی  تخلف، ارائه کالاها و 
خدمات ممنوعه، جعل لوگوی نماد اعتماد  الکترونیکی و درگاه  پرداخت 
فعال برای کسب و کارهایی که نماد  اعتماد آنها تعلیق شده است، مورد 
پایش قرار گرفتند. وی با اشاره به اینکه از بین سه هزار و ۵۰۰ کسب و 
کار اینترنتی که  نماد اعتماد الکترونیکی داشتند، حدود ۷۰ کسب وکار 
در ارائه کالاها و  خدمات تخلف داشــتند، گفت: اگرچه تاکنون ۵۵ هزار 
کسب و کار  اینترنتی نماد اعتماد الکترونیکی دارند اما در پایش نخست 
تنها ۳ هزار  و ۵۰۰ نماد مورد بررسی قرار گرفت زیرا این کسب و کارها 

فروش  بیشتری نسبت به بقیه داشته اند. 

تعاونی ها که سال  اســتقلال  بخشنامه 
گذشته از ســوی هیأت مقررات  زدایی 
ابلاغ شد، ظاهرا شرایط را برای تغییرات 
ثبتی تعاونی های  متخلف تسهیل کرده 
است؛ موضوعی که معاون وزیر تعاون از 

آن انتقاد  می کند. 
بر اساس تصمیم ســال گذشته هیأت 
مقــررات زدایی، بخشــنامه اســتقلال 
 تعاونی ها تصویب شــد که بر اساس این 
مصوبه، شرکت های تعاونی  بدون مراجعه 
بــه وزارت تعاون، مــی توانند تغییرات 
ثبتی خود را در  اداره کل ثبت شرکت ها 

به ثبت برسانند. 
اما ابلاغ این مصوبه بارها از سوی کبیری 
معاون وزیر تعاون مورد  انتقاد قرار گرفت 
و بــه اعتقاد وی این مصوبه بدون مجوز 
هیــأت دولت  ابلاغ شــده و زمینه ثبت 
تغییــرات ثبتی تعاونی هــا بدون اطلاع 

وزارت  تعاون را فراهم آورده است. 
معاون وزیر تعاون در آخرین نشســت 
خبری خود که در شهریورماه  برگزار شد 

نیز نسبت به افزایش فعالیت غیررسمی 
تعاونی هــا هشــدار داد  و گفتــه بود: » 
تعاونی ها در  ثبتی  تغییرات  متأســفانه 

حال کاهش است و  این یعنی خطر«. 
در همــان نشســت، کبیــری راهکار 
جلوگیری از تغییرات ثبتی تعاونی  های 
متخلف را اتصال ســامانه سازمان ثبت 
با ســامانه جامع هوشمند  بخش تعاون 
عنوان کرده بود و از تعلل سازمان ثبت 
در اتصال به  سامانه وزارت تعاون گلایه 

هم کرد. 
اما در همین زمینــه محمد کبیری در 
گفتگو با خبرنگار مهر، با اشاره به  ادامه 
فعالیــت تعاونی های متخلــف و ثبت 
تغییرات ثبتی بدون اطلاع  وزارت تعاون 
یادآور شــد: در بهمن ماه سال گذشته 
به هیأت مقــررات  زدایی وعده دادیم تا 
سامانه جامع هوشــمند بخش تعاون را 
راه اندازی  کنیم که این سامانه در پایان 
خردادمــاه ۹۸ در هیأت مقررات زدایی 
 وزارت اقتصاد ارائه شــد تا به تعهد خود 

پایبند باشیم تا در راستای ابلاغ  بخشنامه 
اســتقلال تعاونی ها، از پس شرکت های 
تعاونی  برای تاسیس یا  تغییرات ثبتی در 
صورتی که سامانه هوشمند بخش تعاون 
به سامانه ثبت  شــرکت ها متصل شود، 
نیازی به مراجعه حضوری نداشته باشند. 
با این  رویکرد پنجره واحد بخش تعاون 

راه اندازی شد. 
وی افزود: متاسفانه تاکنون سامانه ثبت 
شــرکت ها به ســامانه جامع  هوشمند 
بخــش تعاون متصل نشــده اســت. از 
دو هفته گذشته ســامانه قدیمی  ثبت 
تعاونی ها در وزارت تعــاون را غیرفعال 
کردیم تا فقط سامانه جامع  در دسترس 
باشــد و تعاونی ها برای تشکیل باید به 
این ســامانه مراجعه  کنند. انتظار ما از 
قوه قضائیه این اســت کــه برای تحقق 
دولت  الکترونیک و در راســتای توسعه 
شفافیت برای پیشگیری از فساد،  سامانه 
ثبت شرکت ها به سامانه جامع هوشمند 
بخش تعاون که با کمک  مجموعه های 

دانش بنیان راه اندازی شده، متصل شود 
تا در این شــرایط  شــرکت های تعاونی 
بــرای ثبت هــر گونه تغییــر نیازی به 

مراجعه  حضوری نداشته باشند. 
کبیری با تاکید بر اینکه ما منتظر حسن 
همکاری ثبت شرکت ها با  وزارت تعاون 
و اتصال به سامانه جامع هوشمند بخش 
تعاون هســتیم،  گفت: بــرای تغییرات 
ثبتی تعاونی ها، نیازمند این هســتیم تا 
به ســامانه ثبت  متصل شویم و منتظر 

پذیرش این موضوع هستیم. 

خبرها حاکی اســت احتمالًا میزان فــروش نفت در 
بودجه ۹۹ بیش از   ۵۰۰هزار بشکه نفت در روز لحاظ 

شود. 
نیمه آذر ماه لایحه بودجه سال 1399 از سوی دولت 
به مجلس شــورای  اســلامی ارائه خواهد شد، طبق 
وعده دولت نیمه آبان ماه بودجه  شرکتهای دولتی به 
مجلس ارائه شده، هرچند هنوز جزییات این لایحه  در 

فضای عمومی منتشر نشده است. 
همواره در لایحه بودجــه مباحثی مثل میزان فروش 
نفت و همچنین نــرخ  دلار در بودجه از اهمیت قابل 
توجهی برخوردار بوده اند، ســال آینــده نیز  با توجه 

به فشــار تحریمها این نرخها بــرای جامعه از اهمیت 
ویژه ای  برخوردار است. 

چندی قبل معاون ســازمان برنامه و بودجه از فروش 
300 هزار  بشکه ای نفت در سال جاری خبر داده بود، 
همین موضوع گمانه زنی های  جدی در خصوص لحاظ 
شــدن فروش حداکثر 500 هزار بشکه نفت در  لایحه 

بودجه 99 را تقویت کرده بود. 
گفتنی اســت فروش 300 هــزار بشــکه ای نفت با 
احتساب میانگین فروش   65دلاری نشان دهنده درآمد 
7 میلیارد دلاری کشور از محل فروش نفت  بود. نکته 
جالب توجه اینکه طبق گفته  رئیس ســازمان برنامه و 

بودجه  مقرر شــده تمام درآمدهای نفتی در سال 99 
به بودجه عمرانی تخصیــص  یابد و هزینه های جاری 
دولــت از محل های جایگزین مثــل پایه های  مالیاتی 
جدید و همچنین ســاماندهی یارانه های پنهان تأمین 

شود. 

بانک مرکزی در حالی اعلام کرده که از ابتدای 
دی ماه انجام  تراکنش هــای بانکی تنها با دارا 
بودن رمز پویا امکان پذیر اســت که  کارمندان 
شــعب بانکی  می گویند زیرساخت های بانکها 
فراهم نیســت. بانک مرکــزی در اطلاعیه ای 
اعلام کرد که از اول دیماه ســال جاری،  ارایه 
خدمات بانکی تنها با رمــز پویا یا همان رمز 
یکبار مصرف  امکان پذیر است و بر این اساس، 
از تمامی مشتریان نظام بانکی  درخواست کرد 
تا برای فعال سازی قابلیت رمز یکبار مصرف بر 
روی  کارت های خود، تائید شــماره تلفن های 
همراه و مواردی از این دست، به  شعب بانکها 

مراجعه کنند. 
ë  آیا رمز یکبار مصرف این بار عملیاتی

خواهد شد؟
  بانــک مرکزی تلاش کرده تا با اجرایی کردن 
عملیــات رمزهــای بانکی  یکبــار مصرف در 

نظــام بانکی، زمینه را به نحوی فراهم ســازد 
که  بانک ها و موسســات اعتباری در راستای 
ارتقاء سطح امنیت  تراکنش های بدون حضور 
کارت در اینترنت، بتوانند امکان دریافت  رمز 
دوم پویــا را فراهم نمایند. البته بانک مرکزی 
از مردم هم خواســته  که در عملیات تبادلات 
مالی و پرداخت های خود از طریق درگاههای 
 اینترنتــی، صرفا از درگاههــای مجاز بانکی و 
پرداخت اســتفاده نمــوده و  از ارایه اطلاعات 

خود به درگاههای مشکوک خودداری کنند. 
پیش از این، یکبار دیگر در زمان حضور ناصر 
حکیمی، معاون ســابق  فناوری بانک مرکزی، 
موضوع اســتفاده از رمزهای یکبار مصرف در 
 عملیات بانکی مورد توجــه قرار گرفته بود و 
بانک مرکــزی فرمان  اجرای آن را صادر کرده 
بود، اما پس از گذشت مدتی، به یکباره اعلام 

 شد که اجباری شدن استفاده از رمزهای پویا 
در شــبکه بانکی، فعلا  متوقف است و اجرای 
آن بــه زمان دیگــری موکول می شــود.  ۲۵ 
اردیبهشت ۹۸ بود که با تصمیم بانک مرکزی 
اعلام شد که استفاده  از رمز دوم یکبار مصرف 
بــرای مشــتریان بانکی که قرار بــود از یکم 
 خردادماه ۹۸ به صورت اجباری در نظام بانکی 
پیاده ســازی شــود، تا  اطلاع ثانوی به تعویق 
افتاد و حال دوبــاره بانک مرکزی اعلام کرده 
که  قرار است این بخش از تغییرات نظام بانکی 
را از ابتــدای خردادماه  عملیاتی کند که البته 
همان زمان هم، برخی کارشناســان و مدیران 
نظام  بانکی، ناتوانی برخــی بانک ها در ایجاد 
زیرســاخت لازم را دلیل به  تعویق افتادن این 

طرح اعلام  کرده بودند. 
ë  چرا بانک مرکزی به استفاده از رمزهای

پویا رو آورد
بانــک مرکزی به منظور حمایت از کســب و 
کارهــای نوپا و نیز تســهیل  فرآیند پرداخت 
غیرحضوری قبوض، شــرایطی را فراهم آورده 
که  بانک ها بتوانند با قبول مسئولیت هرگونه 
ســوء اســتفاده از مســائل امنیتی  و جبران 
خســارات احتمالی وارد شــده به مشتریان، 
بــرای تراکنش های  کمتر از پنج میلیون ریال 
در روز و همچنین تراکنش هایی که ذینفع آن 
 دســتگاه های عمومی – نظیر صادرکنندگان 
قبض – هســتند، استفاده از  رمزهای ایستا را 
فعال کنــد؛ به همین دلیل، بانک مرکزی هم 
در  بخشــنامه مرتبط با اجرای رمزهای یکبار 
مصرف در نظام بانکی اعلام  کرده بود که تأمین 
امنیت مشتریان نظام بانکی در تراکنش های 

بــدون  حضور کارت بر عهــده بانک ها بوده و 
هرگونه مسئولیت سوءاستفاده از  حساب های 
مشــتریان به دلیل آسیب پذیری های امنیتی 
در سرویس های  بانکی مستقیماً به عهده بانک 
است و در این موارد تأیید مرجع قضائی  برای 

جبران خسارت مشتریان کفایت می کند. 
بانک مرکزی، جایگزینی رمزهای دوم پویا به 
جای رمزهای دوم ایســتا  را به عنوان یکی از 
برنامه های ارتقای ســطح امنیتی نظام بانکی 
مطــرح  کرده و اعلام مــی دارد که با توجه به 
اینکه »امنیت«، بخــش لاینفک هر  خدمتی 
است، نباید هیچ هزینه ای از دارندگان کارت و 
مشتریان بانکی  اخذ شود؛ بنابراین در صورتی 
که بانک بتواند راه حل مطمئن دیگری  را، که 
با تأیید بانک مرکزی متضمن تأیید هویت قوی 
مشــتری پیش از  برداشت از حساب مشتری 
باشد را اجرایی کند، می تواند از این راهکار  به 

عنوان جایگزین رمز پویا استفاده کند. 
در بخشــنامه های بانک مرکزی به این نکته 
هم اشــاره شــده که هرگونــه  فرایند تأمین 
امنیت پرداخت هــای بدون حضور کارت باید 
با انجام  هزینه های منطقی و معقول و مطابقِ 
قیمت تمام شــده فنی در آن بانک به  صورت 
یک زیرســاخت دائمی صورت گرفته و صرفه 
و صــلاح بانک  به طور کامــل در آن مد نظر 
قرار گیرد و در عین حال، به منظور  پشتیبانی 
حداکثری از مشــتریان ضرورت دارد امکانات 
ارائه رمز  محــدود به اســتفاده از برنامه های 
کاربردی گوشی های هوشــمند نشده و  ارائه 
آن از طریــق ســایر ابزارهــا نظیــر پیامک، 
پیام رســان های داخلی  مجاز و نظایر آن برای 

مشــتریان بانک ها نیز حسب تشخیص بانک 
فعال  شود. 

ë  مردم از دشواری های دریافت رمزهای
پویا می گویند

در ایــن میــان، طــی روزهای گذشــته که 
زمزمه های اجــرای دوباره و  اجباری شــدن 
اســتفاده از رمزهای یکبار مصرف در عملیات 
بانکی به  میان آمده اســت، مشتریان زیادی 
از نظــام بانکی در گفتگو بــا خبرنگار  مهر از 
مشــکلات خود برای دریافت و اســتفاده از 
رمزهای یکبار  مصرف و پویا ســخن به میان 
آورده و می گویند که مشــکلاتی در فرآیند 
 دریافت پیامک های مرتبط با دریافت رمزهای 
یکبار مصرف  وجود  دارد.  یکی از مشــتریان 
نظام بانکی گفت: ظرف روزهای گذشته برای 
دریافت  رمز دوم کارت بانکی خود به دستگاه 
خودپرداز مراجعه کــرده و با  گزینه ای تحت 
عنوان»رمز یکبار مصرف-پویا« مواجه شده ام 
که بر  این اســاس این گزینه را بر روی کارت 
بانکی خود فعال کرده ام، اما هر  بار که پیامک 
را به سرشماره مربوطه برای دریافت رمز بانکی 
ارسال  می کنم، پاســخی از بانک صادرکننده 
کارت دریافت نکرده و متاســفانه با  مشکل در 
پرداخت اینترنتی خود مواجه می شــوم. وی 
افزود: تاکنــون ظرف مدت یک هفته از فعال 
ســازی رمز پویا، دو  بار کارت بانکی مربوطه با 
ضبط از سوی دستگاه خودپرداز به دلیل  ثبت 
رمز اشتباه مواجه شــده که همین امر سبب 
شــده تا مشــکلاتی را برای  من بوجود آورد. 
پس دوباره به بانک مراجعه کرده و رمز یکبار 

 مصرف را غیرفعال کرده ام. 

اقتصادی

زمزمه دلار ۸هزارتومانی در بودجه ۹۹ 

ایران در دوراهی انزوا یا تعامل

مهرداد سپه وند
گــروه ویژه اقدام مالی یــا  FATF  از این جهت »ویژه« 
اســت که  کارگروهی تخصصی است. مباحثی که در این 
زمینه مطرح می شود  اغلب در حوزه حقوق و به خصوص 

حوزه حقوق بین الملل است. 
در این زمینه مسائل از جنس خوب و بد نیست که ارزش 
ذاتی داشته  باشند و نه تصمیمی درباره کلیت نظام است 

که موضوع نظرخواهی  مستقیم از مردم باشد. 
بنابرایــن با برگــزاری تظاهرات و ایجــاد فضای ملتهب 
سیاســی انتظــار  نمــی رود بتــوان در ایــن زمینه به 
تصمیم گیری درســتی رســید. نتیجه این  رویکرد گریز 
متخصصــان از ورود به بحث بوده و بی گمان ســودمند 
 به حال کشــور نیست. شــاید مثالی درباره اهمیت نگاه 
تخصصی به مفاهیم  و مباحث این حوزه بتواند روشــنگر 
باشــد. درحالی که کارگــروه ویژه اقــدام  تنها ۳۷ عضو 
دارد، تعــداد آنها که پیشــنهادها و الزامات این کارگروه 
را  پذیرفته انــد ۲۰۷ و تعداد آنها که این الزامات را گردن 
نهاده اند ۲۰۵ است   )یعنی به غیر از ایران و کره شمالی(. 
اما تعداد کل کشورهای جهان   ۱۹۵ کشور بیشتر نیست. 
این چطور ممکن اســت؟ بــرای درک این  اختلاف باید 
 Country, Jurisdiction, de facto   تفاوت بیــن
sovereign state, territory    را بدانیم. این مفاهیم 
را اگرچه می شود  سرزمین و کشور ترجمه کرد اما از بعد 

حقوقی هر یک مفهومی دقیق و  جداگانه دارند. 
کارشناســان زبده در زمینه مبارزه با پولشویی و حقوق 
بین الملــل در نظام  مالــی، در قوه قضائیــه یا نهاد های 
امنیتــی کم نیســتند که از دانش تخصصــی  لازم برای 
بررســی این موضوع برخوردارند. اما اغلب ایشان از ورود 
 به این موضوع به دلیل جو روانی که حاکم شــده اســت 
ابا دارند. این  برای کشــور فاجعه است و توصیه بزرگان 
هم در این زمینه نتوانسته  فضای ملتهب انگ زنی را آرام 
کند. در غیاب نگاه کارشناســانه بــه  موضوع و به همین 
دلیل، شــاهد این پدیده نامیمون هستیم که افرادی به 
 موضوع وارد می شــوند که اطلاعات کافــی ندارند. این 
افراد گاه  صحبت هایی می کنند که نتایج آن برای کشور 
می تواند بسیار زیانبار  باشــد. به عنوان مثال مسوولی در 
رسانه های عمومی می گوید: »من  خیالتان را راحت کنم 
که همه صرافی ها در کشور ما هم اکنون در حال  پولشویی 
هستند.« این درحالی است که از منظر تخصصی چنین 
امری  اصلا صحت نداشــته و تنها نشان می دهد گوینده 
حتی اطلاع درســتی از  مفهوم پولشــویی ندارد. چنین 
قضاوتی وقتی بیان شــد اثرات خــودش را  می گذارد و 

ظلمی گران به کشور است. 
ë  در منظومه سیاست های راهبردی  FATF  تعامل با

کشور
در ارزیابــی منافــع و هزینه های پذیــرش  FATF  گاه 
چنین اظهار می شود  که چون پذیرش  FATF  گشایشی 
در ارســال و پرداخت پــول ایجاد نمی کند  یــا آنکه از 
روش هــای دیگر امکان تبادل مالی با خارج بدون نیاز به 
 پذیــرش  FATF  وجود دارد پس می توان به رد آن رای 
داد. اما این تقلیل و  فرو کاســتن اهمیت مساله می تواند 
بســیارگمراه کننده و خطرناک باشــد. باید  توجه داشت 
که سیاســت ما در برابــر  FATF  در واقع تعیین کننده 
نحــوه  تعامل ما با اقتصــاد بین الملل بوده و یک تصمیم 
راهبردی است. به عنوان  مثال اینکه ما بتوانیم در عرصه 
ســرمایه گذاری و انتقال تکنولوژی موفق  عمل کنیم به 
این تصمیم وابســته اســت بنابراین باید در منظومه کل 

 سیاست های راهبردی کشور بررسی شود. 
هیچ کشــوری- تاکید می کنم هیچ کشــوری- در دنیا 
نتوانسته است در تنش  و انزوا به رشد و توسعه دست یابد 
و باز هیچ کشوری نتوانسته برنامه  سیاسی قوی ای را در 
عرصه بین الملل بدون توانمند ســازی اقتصادی در  داخل 
  FATF  به طــور پایدار پیش ببرد. مهم تریــن هزینه رد
را باید در  شــرایط انزوا و تنشــی دانســت که در عرصه 
مراودات بین الملل بر کشــور  تحمیــل خواهد کرد. این 

نکته ای است که مخالفان از توجه به آن طفره  می روند. 
به نظر می رســد اینکه در بالاترین سطح تصمیم گیری، 
راهبرد کشور   »درون زا و برون نگر« تبیین و توصیه شده 
است، نشانه توجه به درک  اهمیت تعامل با دنیای خارج 
و احتراز از انزوا برای بالندگی اقتصادی  کشور است. البته 
در عیــن پذیــرش کلیت تعامل، از آنجا کــه این تعامل 
در  برخی موارد بســیار خصمانه است باید با هوشمندی 
و مراقبت بالا  برخورد شــود. اما قطعــا گریز از ورود به 
تعاملات بین المللی به این بهانه  توجیه پذیر نیست. توجه 
داشته باشــید که در میان کشــورهایی که  FATF  را 
 پذیرفته اند و به کار بسته اند کشورهایی داریم که با هم در 
تخاصم جدی  هستند: هند و پاکستان دو قدرت هسته ای 
که روابط بســیار ملتهبی دارند،  آمریکا و کوبا یا آمریکا 
و ونزوئلا یا اســرائیل و لبنان، چین و تایوان یا  روســیه 
و اوکراین همه نمونه هایی هســتند کــه دو به دو با هم 
خصومت  جدی داشته و تا آستانه تقابل نظامی هم پیش 
رفته اند اما مانع از پیوستن  هر دو طرف به  FATF  نشده 

یا انگیزه ای برای اینکه از آن خارج  شوند.ادامه دارد...... 

صدای پای رمزهای یکبار مصرف در تراکنش های بانکی

نیره پیروزبخت رئیس ســازمان ملی اســتاندارد از 
مصوبه شــب گذشته  شورای عالی اســتاندارد برای 
توقف تولید پراید و پژو405 از ســال99  خبر داد و 
گفت: احتمالا خودروهای دیگری نیز مشمول توقف 

تولید  خواهند شد. 
پیروزبخت اظهار داشــت:                                                                               در این جلسه مصوب شد 
تولید پراید به طور  کامل از ابتدای مرداد 99 متوقف 
شود و در عین حال تولید پژو 405   جی ال ایکس نیز 

از ابتدای خرداد 99 متوقف خواهد شد. 
وی ادامه داد:                                                                                                                                                                 خودروسازان برنامه ادامه تولید برخی 
خودروهــای قبلی  در دســتورکار دارنــد و در عین 

حال اگر شــرایط ایجاب کند، خودروهای  جدید نیز 
جایگزین خودروهایی که تولیدشــان متوقف شده، 

خواهند شد. 
رئیس سازمان ملی اســتاندارد توضیح داد: در مورد 
توقف سایر  خودروهای قدیمی نیز طی 6 ماه آینده 
گزارشی توسط ســازمان ملی  استاندارد تنظیم و به 
شورای عالی استاندارد ارائه خواهد شد تا به  تصویب 
برسد. پیروزبخت با تاکید بر اینکه یکباره نمی توانیم 
تولید همه خودروهــا را  متوقف کنیم، گفت: توقف 
تولید خودروهــای قدیمی به صورت پلکانی  صورت 
خواهد گرفت. وی ادامه داد:                                                                                                                                                                 ســعی می کنیم تا پایان 

ســال یک بار دیگر جلسه شــورای  عالی استاندارد 
را تشــکیل دهیــم و در مورد توقــف تولید برخی 
 خودروهای دیگر تصمیم گیری کنیم. رئیس سازمان 
ملــی اســتاندارد تصریح کرد: ممکن اســت تولید 
خودروهای  دیگر نیز متوقف شود که البته باید وزارت 
صنعت برای جایگزینی این  خودروها برنامه ریزی کند

توقف تولید پراید و پژو405 از خرداد 99 

سید ناصر موسوی لارگانی، عضو کمیسیون اقتصادی 
مجلــس با بیــان  اینکه در شــرایط فعلــی، اعطای 
معافیت هــای مالیاتی در مناطق آزاد  سیاســتگذاری 
غلطی است، گفت: تمدید معافیت مناطق آزاد موجب 

تشدید  قاچاق کالا به کشور می شود. 
موســوی لارگانی با اشاره به معافیت  مالیات بر ارزش 
افزوده در مناطق  آزاد، اظهار داشت: در صورتی که این 
مناطق در جهت اهداف از پیش  تعیین شــده خود در 
حرکت بوده و نقش اساسی خود را برای رشد و  توسعه 
صادرات غیر نفتی ایفا کنند، می باید مشمول معافیت 
مالیات بر  ارزش افزوده شــوند اما آنچه که تاکنون در 
این مناطــق رخ داده بر خلاف  اهداف اصلی آنها بوده 

است. 
وی افزود: فعالان اقتصادی در مناطق آزاد باید کالاهای 

تولیدی خود را  به خارج از کشور صادر کرده و به هیچ 
وجــه کالاهای خود را به  ســرزمین اصلی وارد نکنند 
امــا در حال حاضر این مناطق بســتری برای  واردات 
کالاهای خارجی شــده اند که در صورت ادامه یافتن 
این روند،  تولیدکنندگان داخلی در ســرزمین اصلی 
دچار مشکلات و آسیب های  جبران ناپذیر خواهند شد 
چرا که معافیت از پرداخت مالیات بر ارزش  افزوده در 
این مناطق، رقابت را برای تولیدکنندگان در سرزمین 

اصلی  سخت می کند. 
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس با بیان اینکه مناطق 
آزاد یکی از معابر  مهم قاچاق کالا در کشــور هستند، 
گفت: هرچند این ادعا توســط مسئولان  این مناطق 
رد می شود اما متاسفانه بررسی های انجام شده نشان 
می دهد،  مناطــق آزاد یکی از راه هــای موجود برای 
واردات کالای قاچاق به کشور  هستند و تمدید معافیت 
مالیات بر ارزش افزوده در این مناطق باعث  تشدید این 

معضل خواهد شد. 
وی وضعیت فعلی مناطق آزاد را بر خلاف رسالت اصلی 
این مناطق  دانســت و افزود: اهداف اصلی پیش بینی 
شده برای این مناطق افزایش  تولید و توسعه صادرات 
غیرنفتی بوده اما در شــرایط فعلی، معافیت  پایه های 

مالیاتی در این مناطق، سیاستگذاری غلطی است. 
امکان حذف معافیت مالیات بر ارزش افزوده در مناطق 

آزاد وجود دارد
لارگانی با اشــاره به نحوه بررسی لایحه اصلاح قانون 
مالیات بر ارزش  افزوده در کمیسیون اقتصادی گفت: 
علی رغم اینکه در بررسی اولیه  کمیسیون اقتصادی، 
معافیت این پایه مالیاتی در مناطق آزاد حذف شد  اما 
قبل از ارسال این لایحه به صحن علنی، هیئت رئیسه 
جدید کمیســیون  اقتصادی، جلســه ای غیر رسمی 
تشــکیل داد و به دنبال آن، مجددا معافیت  مالیات بر 
ارزش افزوده در مناطــق آزاد در این لایحه گنجانده 

شد. 
عضو کمیســیون اقتصادی مجلس حــذف معافیت 
مالیات بــر ارزش افزوده  در مناطــق آزاد را محتمل 
دانســت و اظهار داشــت: در حال حاضــر  بعضی از 
مــواد لایحه اصلاح قانون مالیات بــر ارزش افزوده به 
 کمیســیون اقتصادی ارجاع داده شده است و با توجه 
به حضور نمایندگان  سازمان امور مالیاتی و همچنین 
بخش خصوصی در جلسات کمیسیون  اقتصادی ، هنوز 
هم امکان حذف معافیت  مالیــات بر ارزش افزوده در 

 مناطق آزاد وجود دارد. 

تعاونی های متخلف تغییرات ثبتی را بدون دردسر ثبت می کنند

اعطای معافیت در مناطق آزاد، قاچاق کالا را تشدید می کند
خبرکوتاه

یادداشت
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کرمانشاه-فریده محمدی-خبرنگاریادگار امروز  :  
به گزارش روابط عمومي شــركت بهره برداري نفت و 
گاز غرب با تلاش كاركنان منطقه عملیاتی نفت شهر 
و با همكاري مهندســان  شركت در ســتاد كرمانشاه 
گسترده ترین فعالیت های تعمیراتي در سال 1398، 
در واحد نمك زدایي نفت شــهر در مدت كمتر از یك 

ماه با  موفقیت كامل پایان یافت . 
مهندس ناصري پور مدیر عامل شــركت بهره برداري 
نفــت و گاز غــرب با اعــلام این خبر گفــت: در این 
تعمیرات علی رغم وجود مشــکلات  و محدودیت های 
بسیار از قبیل کمبود متریال و قطعات، مسائل ناشی از 
تحریم ها، شــرایط جوي نا مناسب و ... با برنامه ریزی 
دقیق و  بســیج تمامی امکانات عملیاتی، مهندســی، 
پشــتیباني، یکی از کامل ترین عملیات هاي تعمیرات 
اساســی در مدت زمان بســیار محدود انجام  گرفت و 
كلیه مراحل انجام این پروژه، تنها با استفاده از ظرفیت 
های موجود در منطقه و با همت مضاعف و کار شبانه 
روزی نیروهای  متخصص و کارکنان پرتلاش منطقه و 
بدون اســتفاده از هیچ نوع برون سپاری انجام گرفته 
است . ایشان با تشریح مراحل انجام این عملیات اظهار 
داشــت: تعمیرات اساسی سال1398واحدنمک زدایی 

نفت شــهر به مدت یک ماه انجام  گرفت و با توجه به 
اینكه تقریبا بلافاصله پس از اتمام تعمیرات اساســی 
منطقه تنگ بیجار آغاز شــد سختی کار را  دو چندان 
گردیــد، اما  خوشــبختانه با همت و تــلاش مضاعف 
پرســنل و هماهنگی مطلوب همه گروه های اجرایی، 
در زمان مناســب و با کیفیت مطلوب به اهداف  برنامه 
ریزی شده دست یافت و زمینه ی مساعد جهت تولید 

مستمر در سالهای آینده فراهم گردید . 
مدیر عامل شــركت بهره برداري نفــت و گاز غرب با 
تقدیــر از زحمات همه همــكاران در انجام این پروژه 
گفت: فعالیت¬هــای تعمیرات در  پنــج گروه اصلی 
تعمیرات شــامل تعمیــرات خطوط لولــه، تعمیرات 
مکانیــک، تعمیرات برق، ابزاردقیــق و کارگاه مرکزی 
پــس از برنامه  ریزی و انجــام هماهنگی بین واحدها 
انجام گرفت و علاوه بر پنج گروه اصلی تعمیرات، سایر 
 ،HSE،واحدهای ادارات بهره¬برداری، بازرســی  فنی
خدمات فنــی، ترابری و ... . نیــز در این فعالیت¬ها 
مشارکت داشتند . وي در ادامه با بیان اینكه حجم کار 
نیروی انسانی تخصیص یافته برای انجام فعالیت های 
اورهال بیش از 20 هزار نفرســاعت بوده است،  تصریح 
كرد: اکثــر اقدامات انجام گرفتــه در این تعمیرات با 

اســتفاده از ظرفیت های موجود در منطقه و با تلاش 
شــبانه روزی پرســنل انجام  گرفتــه و علیرغم وجود 
برخي محدودیت ها ، نه تنها تعمیرات خواســته شده 
با موفقیت كامل به انجام رســید بلكه موارد متعددی 

خارج از  برنامه اولیه مدنظر نیز اجرا گردید . 
وي در پایان به تشریح موردي تعمیرات صورت گرفته 
در این منطقه پرداخــت گفت: فعالیت های تعمیرات 

اساسی، در واحد نمك زدایي  نفت شهرصورت گرفت

    آبرسانی به ۲۹۵ روستای لرستان

خرم آباد-مهری پهلوانی-خبرنگاریادگار امروز  :  
   مدیرعامل شرکت آبفار لرســتان از تلاش نیروهای این شرکت 

برای آبرسانی به ۲۹۵ روستای استان در سال جاری خبر داد . 
علیرضا کاکاوند خاطرنشــان کرد: در اواخر سال ۹۷ و اوایل ۹۸ 
اعتبارات خوبی برای آبرسانی به روستاهای استان درنظر گرفته 
شــده  بود که با مساعدت های استاندار لرستان و تلاش همکاران 
در برنامه و بودجه توانســته ایم اعتبارات خوبی برای آبرسانی به 

این روستاها  جذب کنیم . 
وی با اشــاره به حدود ۶۴ میلیارد تومان اعتبار مصوب در پایان 
ســال ۹۷ برای ۱۸۰ روســتا تصریح کرد: با رایزنی انجام شده و 
با  افزایش ۶۰ درصدی اعتبارات، این روستاها به ۲۹۵ روستا در 

قالب ۴۶ پروژه با جمعیتی بالغ بر ۷۵ هزار نفر رسیده است . 
کاکاونــد تصریح کرد: اغلب این روســتاها به صورت پروژه نیمه 
کاره بوده که تعداد ۱۷۸ روســتای آن پروژه جدید اســت و با 
میانگین  پیشــرفت فیزیکی ۷۰ درصد در دهه فجر امسال طرح 

آبرسانی بیشتر روستاها به بهره برداری می رسد . 
مدیرعامل شرکت آبفار لرستان اضافه کرد: با بهره برداری از این 
طرح ها بیش از گذشــته امکان خدمات رسانی به روستاها فراهم 

 می شود . 

جمع آوری بیش از 2 هزار انشعاب غیرمجاز 
برق در لرستان

خرم آباد-مهری پهلوانی-خبرنگاریادگار امروز  :  
   مدیر عامل شــرکت توزیع برق استان لرستان از جمع آوری 
دو هزار و 326 انشــعاب برق غیرمجاز در هفت ماهه نخست 

امسال در  استان خبر داد . 
مدیرعامل شرکت توزیع برق لرستان گفت: این تعداد انشعاب 
غیرمجاز مشهود و نامشهود جمع آوری و از این تعداد ۱۰۱۶ 

انشعاب غیر  مجاز به انشعاب دائم تبدیل شده است . 
مهندس فریــدون خودنیا اظهار داشــت: همچنین در مدت 
یاد شــده تعداد یک هزار و ۱۵ کنتور دســتکاری شــده نیز 
شناســایی که پس از  دریافت خســارت و انرژی هدر رفته ، 

تعویض گردیده اند . 
وی با اشــاره به اینکه در راســتای اجرای این مهم در سطح 
شــرکت توزیع بیش از ۶۰ اکیپ اجرایی فعالیت دارند؛ اظهار 
داشــت: وصل  خودسرانه و غیر اســتاندارد موجب هدر رفتن 
انرژی و خســارت به شــبکه برق و همچنین در طول ســال 
موجب بروز حوادث جانی  متعددی اعم از فوت و یا نقص عضو 
می گردند که هزینه های اجتماعــی زیادی را نیز به جامعه 

وارد می سازند . 
مهندس خودنیا یکی از مشــکلات شرکت توزیع برق لرستان 
را پدیده برق های غیر مجاز دانســت و گفت: با برنامه ریزی 
انجام شده  مبارزه با برق های غیر مجاز و دستکاری در لوازم 
اندازه گیری طی چند ســال اخیر شــدت یافته و بر اساس 
تصویــب قانون برخورد با  برق های غیــر مجاز در خرداد ماه 
ســال ۱۳۹۷ با افرادی که از برق غیر مجاز اســتفاده نمایند 
علاوه بر جریمه نقدی در صورت تکرار به  مجازات حبس نیز 

محکوم خواهند شد . 
مدیر عامل شــرکت توزیع نیروی برق لرستان افزود: در این 
راســتا همکاری دستگاه قضایی و نیروی انتظامی بسیار حائز 
اهمیت بــوده و  تاکنون همکاری های خوبی در این خصوص 
بعمل آمده که باید از دادگســتری استان و فرماندهی نیروی 

انتظامی در استان تقدیر کرد . 

کشف محموله میلیاردی پوشاک قاچاق در 
بازرسی از انبار تخلیه بار   

اصفهان-مریم مومنی-خبرنگاریادگار امروز  :  
سرپرست پلیس آگاهی استان اصفهان  از کشف یک محموله 
پوشاک خارجی قاچاق به ارزش 2 میلیارد ریال در بازرسی از 

یک انبار  تخلیه بار خبر داد  . 
ســرهنگ "حســین ترکیان" در گفت وگو با خبرنگار پایگاه 
خبری پلیس اظهار داشت: ماموران اداره مبارزه با قاچاق کالا 
و ارز پلیس  آگاهی اصفهان طرح بازرســی از انبارهای تخلیه 

بار را اجرایی کردند . 
وی افزود: در بازرســی از یک انبار تخلیه بار 9 کیسه پوشاک 
خارجی کشــف شــد که مالک مدارک گمرکی را ارائه نداد و 

محموله  توقیف شد . 
این مقام انتظامی با اشاره به اینکه ارزش محموله کشف شده 
توسط کارشناسان 2 میلیارد ریال اعلام شده بیان داشت: در 

این رابطه یک  نفر نیز دستگیر و تحویل مراجع قضائی شد . 
سرپرســت پلیس آگاهی اصفهان هر گونه فعالیت در زمینه 
وارد کــردن ، نگهداری و توزیع کالای قاچاق را زمینه ســاز 
رکود اقتصادی  کشور و یکی از عوامل افزایش بیکاری جوانان 
دانست و اظهار داشت : مشارکت مردمی با پلیس در شناسایی 

و برخورد با اینگونه  مجرمان تاثیر بسزایی دارد . 

تصادف سمند و کامیون بنز با 2 کشته
 در اصفهان   

اصفهان-مریم مومنی-خبرنگاریادگار امروز  :  
رئیــس پلیس راه اســتان از تصادف یــک کامیون بنز با 
ســواری سمند در محور "کاشــان- قم" و فوت 2 نفر خبر 
داد  . سرهنگ "حسین پورقیصری" در گفت و گو با خبرنگار 
پایگاه خبری پلیس اظهار داشــت: در پی اعلام یک مورد 
تصــادف منجر به فوت  در محور "کاشــان-قم" ، بلافاصله 
گشت پلیس راه "کاشان-قم" به محل حادثه اعزام شد . وی 
افزود: در این حادثه یک کامیون بنز با ســواری ســمند 
تصادف کرده بود که راننده و سرنشــین خودروی سمند 
به علت شــدت جراحات  وارده در دم فوت شدند . این مقام 
انتظامی بیان داشت: علت وقوع این حادثه رانندگی توسط 
کارشناســان پلیس راه "کاشان-قم" تجاوز به چپ سواری 
ســمند اعلام  شده اســت . رئیس پلیس راه اصفهان تاکید 
کرد: رعایت ســرعت مطمئنه و مجــاز و پرهیز از عجله و 
شــتاب در رانندگی تا حد زیادی از وقوع حوادث  رانندگی 

پیشگیری می کند . 

كشف بيش از 10 کيلو ترياک درايستگاه 
بازرسي شهيد امامي شهرضا   

اصفهان-مریم مومنی-خبرنگاریادگار امروز  :  
معاون عملیات فرماندهي انتظامي استان اصفهان از كشف 
10کیلوو700گرم تریاک توسط ماموران ایستگاه بازرسي 

شهید امامي شهرضا  خبر داد  . 
به گزارش خبرنگار پایگاه خبری پلیس، ســرهنگ " علي 
ملكي آهنگران " اظهار داشــت :عوامل ایســتگاه بازرسي 
شــهید امامي شهرضا به  یک دســتگاه پژو 405 مشکوک 
و آن را متوقف کردند . وی افزود: در بازرسی از این خودرو 
مقدار 10 کیلو و 700 گرم تریاک کشــف شــد . این مقام 
انتظامی بیان داشــت: در این رابطه یک ســوداگر مرگ 
دستگیر و تحویل مراجع قضائی شد . معاون عملیات پلیس 
اصفهان خاطر نشــان کرد: مبارزه با ســوداگران مرگ در 
اولویــت کاری نیروی انتظامی اســت و پلیس با این افراد 

 برخورد قاطع و قانونی می کند . 

کشف 50کيلو تریاک در سمیرم   
اصفهان-مریم مومنی-خبرنگاریادگار امروز  :  

فرمانده انتظامي شهرستان ســمیرم از کشف 50 کیلو و 
500 گرم تریاک در بازرســي از یک دستگاه وانت پیکان 
و دســتگیري 2 سوداگر  مرگ خبر داد  .  سرهنگ "سهراب 
قرقاني" در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس اظهار 
داشت: ماموران انتظامی مستقر در ایستگاه بازرسی شهید 
  "رئیسیان" شهرستان "سمیرم" یک دستگاه وانت پیکان را 
جهت بازرسی متوقف کردند . وي افزود : در بازرسی از این 
خــودرو مقدار 50 کیلو و 500 گــرم تریاک که زیر کفی 
اطاق خودرو جاساز شده بود کشف شد . این مقام انتظامي 
بیــان داشــت : در این رابطه تعداد 2 ســوداگر مرگ نیز 
دســتگیر و تحویل مراجع قضائی شدند . فرمانده انتظامي 
شهرســتان ســمیرم در پایان خاطر نشــان کرد: نیروي 
انتظامي با قاچاقچیان و خرده فروشان مواد مخدر برخورد 
قاطع و  قانوني مي کند و اجازه جولان به آنان نخواهد داد .  

عملیات برداشت آسفالت فرسوده بلوار 
مدرس آمل  آغاز شد

ساری – امیری فر-خبرنگاریادگار امروز  :  
سرپرســت واحد طراحی و نظارت شهرداری آمل از 
آغاز عملیات برداشــت آسفالت فرســوده و آسفالت 
ریزی بلوار مدرس خبــر داد .  به گزارش اداره روابط 
عمومی شــهرداری آمل، محمد ســالار اضافه کرد: 
همزمان بــا اجرای طرح های عمرانی و فعالیت های 
شبانه  روزی مجموعه شــهرداری، عملیات برداشت 
آســفالت فرســوده بلوار مدرس به مساحت 2هزار و 
500 متر مربع برداشت آسفالت با  بکارگیری دستگاه 
آســفالت تراش انجام می شــود و با روکش آسفالت 
بهســازی می شود . به گفته ســالار با انعقاد قرار داد 
یکســاله با پیمانکار مقرر اســت آســفالت فرسوده 
خیابانهای سطح شهر به مساحت 30 هزار متر مربع 

 تراشیده و آسفالت ریزی مجدد شود  . 

دانشگاه علوم پزشکی مازندران  دستگاه برتر 
فعال در عرصه پدافند غیرعامل استان شد

ساری – امیری فر-خبرنگاریادگار امروز  :  
در همایش سراســری تجلیل از فعالان عرصه پدافند 
غیرعامــل که بــا حضور معــاون سیاســي امنیتي 
اســتاندارمازندران ، معاون سازمان  پدافند غیرعامل 
کشــور و جمعي از مسئولین اســتاني و شهرستاني 
در تــالار همایش هلال احمر اســتان برگزار شــد 
دکتر حســین رنجبران  جانشــین رئیس دانشــگاه 
علوم پزشــکي مازندران به عنوان یكي از سخنرانان 
این همایش طي ســخناني ضمن تبیین مخاطرات و 
تهدیدات  حوزه ســلامت به ارائه راهبردهاي  پدافند 
غیــر عامــل  و مدیریت بحــران در مقابلــه با این 
تهدیدات پرداختند . در این همایش کارگروه بهداشت 
، سلامت و بیولوژیک در پدافند غیرعامل که همواره 
بعنوان یکي از كارگروه هاي فعال استاني بوده  براي 
هشــتمین ســال متوالي به عنوان یكــي از برترین 
كارگروه هاي اســتاني شناخته شــد و ازدكتریحیي 
صالــح طبري دبیر كارگروه بهداشــت،  ســلامت و 

بیولوژیك تقدیر بعمل آمد . 

اخبار استانها

محمدی-خبرنگاریادگار  کرمانشــاه-فریده 
امروز  :  

درمخابرات  مانورپدافندغیرعامل  عملیــات 
منطقه کرمانشاه اجراشد

به گزارش روابــط عمومی مخابرات منطقه 
غیرعامل،  پدافند  باهفته  کرمانشاه،همزمان 
حوزه  ict  استان به میزبانی مخابرات منطقه 
ویدئوکنفرانس  درمحل ســالن   کرمانشــاه 
،مانورعملیاتی وفنی خــودرا در۳ حوزه ی 

سوئیچ،دیتا و  itآغازوبه مرحله اجراگذاشت
   درابتدای این جلســه که باحضورمهندس 
اســتان  پدافندغیرعامل  مرتضوی،مدیرکل 
کرمانشــاه،مهندس قربانــی رییــس گروه 
پایش تهدیــدات  پدافندغیرعامل اســتان، 
وفنــاوری  ارتباطــات  دکتربهنیامدیــرکل 
اطلاعات اســتان ،مهندس نوشادفرمدیرکل 
ارتباطات زیرساخت اســتان ومدیران  فنی 
استان  مخابرات  ادارات  ازروســای  وجمعی 

برگزارشد،ابتدا
منطقه  قبادیان،مدیرمخابــرات  مهنــدس 
کرمانشــاه به بیان اهمیت پدافندغیرعامل 
  ictدرســطح ملــی وبه ویــژه در حــوزه

وگفت:اهمیــت  پدافندغیرعامل  پرداخــت 
دربیانــات وتاکیدات مقــام معظم رهبری 
ی  کندوبایدســرلوحه  بیشــترنمودپیدامی 
اقدامــات همه مدیران و دســت اندرکاران 

 دستگاههای اجرایی وخدماتی قرارگیرد . 

ایشان ضمن ارائه گزارشی ازوضعیت ارتباطی 
لازم،چگونگی  هــای  بینی  موجودوپیــش 
وپیوســتهارادراجرای  اســتانداردها  رعایت 

پروژه  های مخابراتی بیان نمود . 
کرمانشــاه  منطقــه  مدیرمخابــرات 
کرمانشــاه  اخیراســتان  افزود:درحــوادث 
نیزکه ناشــی ازحوادث قهری وطبیعی بوده 
اســت،پایداری شــبکه  ارتباطــی به خوبی 
نمایان گردید.به طورمثال درســیل امسال 
۱۷ مــورد رانــش زمین درنقــاط مختلف 
اســتان اتفــاق افتادکــه به دلیــل اجرای 

درمســیرهای  وســایرتجهیزات   فیبرنوری 
پیــش  مشــکلی  جایگزین،بحمــدالله 
به  نیامدوحتی مخابرات منطقه کرمانشــاه 
اســتانهای  مجاورنظیرایلام  معیــن  عنوان 
ولرســتان موجب جلوگیری ازقطع شــبکه 
گردیــد . وی  ســیل  دربحــران  ارتباطــی 
نیزباتوجه   ۹۶ سال  درزلزله  افزود:همچنین 
به اقدامات پیشگیرانه،پایداری شبکه مطابق 
بااســتانداردهای جهانی تعریف شده انجام 
 گردیده بودکه به لطف الهی مشکل خاصی 

درآن مقطع حساس بوجودنیامد . 

مهندس قبادیان دربخش دیگری ازسخنان 
برای  کرد:درمانورامروزکه  خودخاطرنشــان 
اولین باردر۳ بخش ســوئیچ،دیتا و  itانجام 
می گیــرد،  بافرض هک شــدن سیســتم 
ها وشبیه ســازی قطع شــدن شبکه،پس 
ازارتباط مجدد،نقاط ضعف وقوت بررســی 
می گرددتااقدامات پیشگیرانه  برای مدیریت 
ومقابله با حــوادث واقعی بــه مرحله اجرا 
درآید . درادامــه مهندس قربانی،رییس گروه 
پایش تهدیدات پدافندغیرعامل استان،ضمن 
تشکرازدســت اندرکاران ایــن مانوربه ویژه 
قبادیــان  به خاطراجــرای منظم  مهندس 
عملیــات ،توصیه هــای لازم رابرای اجرای 

هرچه بهترچنین مانورهایی بیان نمود . 
وی بااشــاره به نقش ویژه وحســاس حوزه  
   ictدرجامعه امروزی به خصوص درمواقع 
بحرانی،خدمات شــبانه روزی کارکنان این 

بخش  راقابل ستایش دانست . 
برپایه ی این گزارش مســئولین فنی حوزه 
اجــرای عملیات  هــای مختلف درحیــن 

مانور،توضیحات لازم رابه حضارارائه دادند . 
گفتنــی اســت ایــن مانــورراس ســاعت 
۹:۲۵دقیقه شروع وهمکاران فنی مخابرات 
،قطــع ارتباط درســامانه هارادرمدت پیش 
بینــی شــده ازطریــق  راهکارهــای فنی 
جایگزین رفع اشکال نموده ومجددا ارتباط 

شبکه برقرارگردید .

اصفهان-مریم مومنی-خبرنگاریادگار امروز ؛مهندس منصور 
یزدی زاده مدیرعامل ذوب آهن اصفهان در همایش پدافند 
غیرعامــل که با حضــور رئیس قوه قضائیــه و وزرای راه و 
 شهرسازی و نفت برگزار شــد ، به جهت برگزاری رزمایش 
شــیمیایی در حوزه پدافند غیرعامل مور تقدیر قرار گرفت 
. لوح تقدیر پدافند  غیر عامل ، توسط دکتر محمد اسلامی 
وزیر راه و شهرســازی و ســردار غلام رضــا جلالی رئیس 
ســازمان پدافند غیرعامل به مدیرعامل  ذوب آهن اصفهان 

اهداء گردید .  
همایش پدافند غیرعامل با عنوان » مقاومت وبازدارندگیبا 
رونق تولید« با حضور حجت الاســلام و المســلمین سید 
ابراهیم رئیسی ریاســت  قوه قضاییه ، دکتر محمد اسلامی 
وزیر راه و شهرســازی ، دکتر بیژن نامدار زنگنه وزیر نفت ، 
سردار جلالی رئیس سازمان پدافند  غیرعامل کشور ، حجت 
الاسلام و المســلمین مجتبی ذوالنوری رئیس کمیسیون 
امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس شــورای اسلامی و 
 تنی چند از دیگر مســئولین ســازمان ها در مرکز همایش 
های بین المللی ســازمان صدا و ســیما سه شنبه 14 آبان 
ماه برگزار شــد . مهندس یزدی زاده در حاشیه این همایش 
و در گفتگــو با خبرنــگار ما با بیان این کــه فعالیت های 
رســمی حوزه پدافند غیرعامل از سال   1388 در ذوب آهن 
اصفهان به صورت رســمی آغاز شده اســت ، گفت : سال 
گذشته این شــرکت موفق به اجرای رزمایش شیمیایی در 
 حوزه پدافند غیرعامل با نظارت کارشناســان و مســئولین 
سازمان پدافندغیرعامل کشور گردید که مورد تایید سازمان 
واقع شــد . در این  فرصــت  از تمامی همکاران عزیز که در 
برگــزاری موفق رزمایش در ذوب آهن اصفهان مشــارکت 
داشــتند قدردانی می نمایم . وی تصریح کــرد : ذوب آهن 
اصفهان پروژه های متعددی در حوزه های سایبری ، آب و 
همچنین زیرساخت های کالبدی کشور همچون  تولید ریل 
انجام داده است که نشــانگر نهادینه شدن فرهنگ پدافند 
غیرعامل در این شــرکت است .  مهندس یزدی زاده افزود : 
در ســال جاری ، رزمایش پدافند سایبری نیز در ذوب آهن 
اصفهان در دســتور کار قرار دارد که تحت نظارت  سازمان 
پدافند غیرعامل ظرف دو ماه آینده برگزار می شــود . دکتر 
پدرام کیانی مســئول برگزاری ایــن رزمایش در گفتگو با 
خبرنگار ما گفت: بدلیل اینکه ذوب آهن در رده حســاس 
طبقه بندی می شود  بایستی هرساله حداقل یک رزمایش در 

حوزه های تهدیدات فناورانه جدید پدافندغیرعامل در سطح 
ملی و با نظارت مستقیم مسئولین  سازمان پدافندغیرعامل 
در شرکت  ، اجرا کند که دو رزمایش سایبری در حوزه های  

  ICSو  ICT  در دستور کار است . 
حجت الاسلام و المسلمین سید ابراهیم رئیسی ریاست قوه 
قضاییه در این همایش گفت : ســازوکار های فساد زدا باید 
بوسیله خود دستگاه ها  طراحی شود؛ یعنی اینکه بتوانیم در 
نظــام پولی و بانکی و نظام مالیاتی، نظام واردات و صادرات 
و نظام های مختلف یک ســازو کار هایی  ایجاد کنیم که ضد 
فساد باشد. اینکه با یک مفسد برخورد شود یک طرف قضیه 
اســت؛ اماسازوکار ها باید بتواند جلوی فساد را بگیرد . رئیس 
قوه قضاییه با بیان اینکه رونق تولید در گرو امنیت اقتصادی 
اســت و امنیت اقتصادی در گرو مبارزه با فســاد اقتصادی 
است، ادامه  داد: هر جا از دری فساد وارد شد، امنیت مختل 
می شــود. امنیت مختل شود، تولید دچار اختلال می گردد؛ 
لذا این وظیفه اولیه همه مدیران  و دست اندرکاران است و 
نباید نگاه ما به بازرســان بیرون سازمان و دستگاه قضایی 
باشد . دکتر محمد اســلامی، وزیر راه و شهرسازی نیز طی 
سخنانی با تاکید بر اینکه رشد و توسعه کشور و به بالندگی 
رساندن آن نیازمند  اهتمام است، اظهار داشت: برای مقابله 
با تهدید همه جانبه همواره مصون ســازی های لازم را باید 
انجام داده باشــم . وی افزود: تهاجم ها جنبه های سیاسی، 
اقتصادی، اجتماعی، فرهنگی، نظامــی و امنیتی دارد و ما 
شاهد این هستیم که در طول تاریخ ۴۰  ساله انقلاب همواره 
این تهدیدها وجود داشته است . سردار غلام رضا جلالی نیز 
در همایــش پدافند غیر عامل اظهار کــرد: امروز در حالی 
هشــتمین همایش ملی پدافند غیرعامل را در  شانزدهمین 
سالگرد تاسیس ســازمان پدافند غیرعامل کشور به فرمان 
رهبــر معظم انقلاب برگزار می کنیــم که با رویکرد جدید 

دفاعی روبه  رو هستیم . 

ساری – امیری فر-خبرنگاریادگار امروز  :  
به گــزارش روابط عمومی آب منطقــه ای مازندران در آئین بهره 
برداری از نیروگاه های برق آبی مسیر خط انتقال آب شرب ساری 
و  زیست محیطی سد شهیدرجایی مهندس حاج رسولیها بااشاره به 
اهمیــت نیروگاه هی برق آبی به ظرفیت های نیروگاه های برق آبی 
در  اســتان مازندران اشــاره کرد و گفت: حدود یک ســوم از این 
ظرفیت ها در این اســتان وجود دارد که باید از این ظرفیت ها به 
نحو مطلوب  اســتفاده کرد . وی با اشاره به شروع خوب شرکت آب 
منطقه ای مازندران در احداث این نیروگاه ها و ضرورت بهره گیری 
از تجربــه و توان بخش  خصوصی برای پیشــبرد این هدف گفت: 
تلاش کردیم مشــکلات قانونی پیش رو ســرمایه گذاران در این 
بخش را برطرف کنیم و فرایند آن  را تسهیل بخشیم به گونه ای که 
هرمــاه به جای بحث تخصیص، یک مجوز  گذر حجمی آب  صادر 
می کنیم . حاج رســولیها افزود: در بین نیــروگاه های تجدیدپذیر 
نیروگاه های برق آبی باتوجه به نرخ تضمینی تعیین شده از توجیه 
بسیار بالایی  برخوردار هســتند لذا از همه سرمایه گذاران دعوت 
می کنیم تا در این کار مهم مشارکت نمایند . وی یکی از بحث های 
مهم اســتان مازندران را بحث احداث ســدها دانست و گفت: باید 
تــلاش کنیم مطالعات طرح های سدســازی تکمیل و  اجرای آنها 
شــروع شود و طرح های نیمه تمام نیز تکمیل گردد . حاج رسولیها 
بااشــاره به عقب ماندگی استان در بحث توسعه منابع آب، احداث 
سد زارم رود را برای بخش مرکزی و شرق استان  ضروری برشمرد 
و گفت: برای ادامه ی مدل دوم تصفیه خانه نیازمندیم ســد زارم 
رود هرچه سریعتر اجرایی گردد . مدیر آب کشور موضوع مهندسی 
رودخانه را یکی از دغدغه های آب کشــور دانست و تصریح کرد: 
باتوجه به رخداد سیل؛ امروز فهم  مشترکی برای اقدامات مهندسی 
رودخانه ایجاد شــده و باید ضمن تامین اعتبار مورد نیاز مســائل 
رودخانه را نیز حل و فصل کنیم . در ادامه  محمدابراهیم یخکشــی 
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای مازندران طی گزارشی به ظرفیت 
بالقوه استان در زمینه پتانسیل برق آبی  پرداخت و گفت: این مهم 
در اســتان مازندران به لحاظ تقاضای بالای برق و محدویت تولید 
انــرژی از اهمیت ویژه ای برخوردار اســت و  از ســویی باتوجه به 
احداث ســدها و کارکرد متنوع آن باید گفت: امروز بعنوان نمونه 
برای ســد شــهیدرجایی بیش از7 کارکرد در حوزه  های مختلف 
از جمله تامین آب کشــاورزی ،تامین آب شــرب؛ پرورش ماهی ، 
گردشگری ، تولید انرژی برق آبی و همچنین کنترل سیلاب  مدنظر 
قرار گرفته و ما امروز شاهد بهره برداری 3 نیروگاه تجدیدپذیر در 
پایین دست سد هســتیم که این نیروگاه ها براساس نگاه اقتصاد 
 مقاومتی و استفاده چندگانه از آب توسط بخش خصوصی احداث 

شده اند 

اخبارخبر کوتاه

اجرای عملیات مانورپدافندغیرعامل درمخابرات منطقه کرمانشاه

مدیرعاملشرکتبهرهبردارينفتوگازغرب

تعميرات اساسي منطقه عملياتي نفت شهر در سال 1398 پايان يافت

در حضور رئیس قوه قضاییه و 2 وزیرانجام شد؛

ایجاد فضای فرهنگی موجب کاهش آسیب های اجتماعی می شود

باحضور مدیرآب کشور انجام شد؛

بهره برداری از اولین نیروگاه برق آبی با روش 
سرمایه گذاری  B.O.O  توسط بخش خصوصی
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وقوع بیش از ۹۰ درصد بیماری ها 
بر اساس استعداد ژنتیکی است

شهلا فرشــیدی دبیر هشــتمین همایش کشوری مشاوره 
ژنتیک و نقش آن  در پیشــگیری از معلولیت ها با اشاره به 
اینکه بر اســاس بعضی از  گزارشــات و تحقیقات در جهان 
مشــخص شــده بیش از ۹۰ درصد بیماری  ها بر اســاس 
استعداد ژنتیکی فرد به وقوع می پیوندند، گفت: افرادی که 
 سابقه خانوادگی یک نوع بیماری را داشته باشند نسبت به 
افراد عادی ۳  تا ۵ برابر بیشــتر در معــرض ابتلا به همان 

بیماری  هستند. 
فرشــیدی افزود: آن در پیشــگیری از معلولیت ها  اظهار 
داشــت: بر اساس  برخی از تحقیقات و مطالعات انجام شده 
در جهان مشــخص شــده که بیش  از ۹۰ درصد بیماری ها 
با ژنتیک مرتبــط بوده و برخــی از بیماری ها   ۱۰۰ درصد 
تاثیرگذار از ژنتیک اســت و حتــی در بیماری هایی مانند 
سل  که نوعی بیماری عفونی محسوب می شود در دو نفر با 
شرایط محیطی  یکسان می تواند بروز متفاوتی داشته باشد 
و یکی از این افراد به دلیل  اســتعداد ژنتیکی مســتعد ابتلا 

به سل باشد. 
وی اظهار داشت: همچنین افرادی که در خانواده خود سابقه 
ابتلا به  برخی بیماری ها را داشــته باشــند نسبت به افراد 

معمولی سه تا پنج درصد  بیشتر در معرض ابتلا هستند. 
  فرشیدی با اشاره به اینکه پیشگیری از بیماری ها با زمینه 
ژنتیکی از  طریق دارو و جراحی امکان پذیرنیست، ادامه داد:  
اساس پیش گیری  مشاوره است و از این طریق مشخص می 
شــود آیا فرد مستعد ابتلا به  بیماری مربوطه هست یا خیر 
و اگر لازم باشــد پزشک آزمایشــاتی را  توصیه و در صورت 
صلاحدید با راهکارهای خاصی پیشــگیری از  بیماری انجام 

می گیرد. 
وی ادامه داد: این همایش  با حضور اســاتید و صاحبنظران 
برجسته نیمه  آذر سال جارس در سالن همایش های دانشگاه 
الزهرا برگزار می شود و  جدیدترین دستاوردهای علمی و تازه 

های ژنتیک در این همایش ارائه  خواهد شد. 
فرشیدی تاکید کرد: از جمله موضوعات علمی که قرار است  
در  سمینار مطرح شود، بیماری های قلبی و گوارشی با زمینه 
ژنتیکی اســت  که این بیماری ها نوعــی بیماری کمپلکس 
محسوب می شوند و عوامل  مختلفی از جمله ژنتیک در بروز 

آن تاثیرگذار است. 
دبیر علمی هشتمین سمینار کشوری مشاوره ژنتیک و نقش 
آن در  پیشــگیری از معلولیت ها  ادامه داد: این سمینار به 
همت سازمان  بهزیستی کشــور و همکاری دانشگاه الزهرا 
تهران برگزار می شــود و  مباحث مختلفی در زمینه ژنتیک 
و پیشگیری از معلولیت برای شرکت  کنندگان ارائه خواهد 

شد.  

لایحه ی مدیریت تعارض منافع 
 در هیات وزیران تصویب شد

علی ربیعی ســخنگوی دولت با بیان اینکه »ســه گانه های 
   مبارزه با فساد    با مشورت نخبگان و نهادهای مدنی تکمیل 
شد« در حســاب توئیتری  خود اعلام کرد: لایحه مدیریت 

تعارض منافع  به تصویب هیئت وزیران  رسید.    
ربیعی با اعلام خبر تصویــب لایحه مدیریت تعارض منافع 
در هیات  وزیران، در رشته توییتی نوشت: این لایحه درکنار 
لوایح مبارزه بافساد  و شفافیت، ســه گانه هایی برای مبارزه 
بنیانی، ساختارمند، غیرهیجانی،  درازمدت و جامعه محور با 

فساد خواهد بود. 
  وی افزود: بر اســاس این لایحه افرادی که در شــوراها در 
موقعیت  تصمیم گیری هســتند اگر به هرنحوی مســتقیم 
یا غیرمستقیم منتفع می شــوند  یا رفع ضرری متوجه آنها 
می شود باید خود را از تصمیم کنار بکشند و  به مقامی بالاتر 

اعلام کنند. 
سخنگوی دولت خاطرنشان کرد: همچنین هرکسی در هر 
مسئولیتی تا  دو ســال بعد از اتمام مسئولیت نمی تواند در 
شــرکت هایی که در آن حوزه  باشد شاغل شود. کمیته ای با 
مسئولیت رئیس جمهوری بر این امر  نظارت خواهند داشت. 
این لایحه    دولت   و همه نهادهای حاکمیتی را  شامل خواهد 

شد.    
حجت الاســلام و المسلمین حسن روحانی گفت: دولت در 
این زمینه در  سه لایحه مهم راه های اساسی مبارزه با فساد 
را روشــن کرده اســت که  دو لایحه آن به مجلس شورای 

اسلامی تقدیم شده است. 
رئیس جمهوری مهم ترین مساله در مبارزه با فساد شفافیت 
دانســت و  گفت که لوایح »شــفافیت« و »مبارزه با فساد« 
دو  لایحه بسیار مهمی  اســت که دولت به مجلس شورای 
اسلامی تقدیم کرده است که امیدواریم  نمایندگان مجلس 

در آینده نزدیک بتوانند این لوایح را به تصویب  برسانند. 
روحانی همچنین امروز در جمع مردم یزد از بررسی لایحه 
»مدیریت  تعارض منافع« در دولت سخن به میان آورد که 
ســخنگوی دولت پس از  پایان سخنرانی وی از تصویب آن 
در هیــات وزیران خبر داد که به  زودی این لایحه نیز راهی 

بهارستان می شود. 

مجید حقی معاون رگولاتوری از کاهش تعداد پیامکهای تبلیغاتی ارسال  شده از خطوط شخصی 
طی ۶ ماه اخیر خبر داد و گفت: تمامی  مشترکان می توانند از لیست سیاه برای حذف پیامکهای 

تبلیغاتی استفاده  کنند. 
حقی با اشــاره به اقدامــات صورت گرفته برای کاهش مزاحمت های  پیامکی، اظهار داشــت: با 
مکانیزم های نظارتی صورت گرفته از ســوی  سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی، طی ۶ 
ماه گذشــته تعداد  پیامک های ارسال شده از خطوط شخصی به مشترکان موبایل روند  کاهشی 

داشته است. 
وی با بیان اینکه موضوع مزاحمتهای پیامکی در دو مدل قابل پیگیری  اســت، افزود: بخشــی از 
پیامک ها از سیم کارت های شخصی به  صورت انبوه ارسال می شوند که در صورتی که از سوی 

مشترک، به  رگولاتوری گزارش شوند این سیم کارتها مسدود می شوند. 
حقی با اشاره به اینکه از سال گذشته تاکنون بیش از ۱۵۴ هزار سیم  کارت که مبادرت به ارسال 
پیامکهای تبلیغاتی انبوه می کردند مســدود  شــده اند، افزود: بخشی از مزاحمتهای پیامکی نیز 
مربوط به ارســال پیام  های تبلیغاتی از سرشماره های پیامکی است که کاربر می تواند با  شماره 

گیری کد دستوری »ستاره ۸۰۰ مربع« نسبت به قطع این پیام ها  اقدام کند. 
معاون ســازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی گفت: امکان اســتفاده  از لیست سیاه برای 
مشترکان نیز فراهم شده است تا کاربر بتواند  دریافت پیامکهای تبلیغاتی را برای خود، بلاک کند. 
وی افزود: در این روش، کاربران می تواند با اعلام لیست مورد نظر  خود به رگولاتوری، پیامکهایی 

را در لیست سیاه قرار داده تا نسبت به  قطع تبلیغات برای آنها اقدام شود. 
حقی گفت: این امکان از طریق کد دســتوری »ستاره ۸۰۰ مربع «  فراهم است و در همین حال 
مشترکان می توانند شکایت و نارضایتی  خود را از پیامکهای ارسالی با اعلام سرشماره و یا شماره 

شخصی  ارسال کننده پیامک، به سامانه ۱۹۵ اطلاع دهند تا مورد بررسی قرار  گیرد. 
معاون رگولاتوری تاکید کرد: تا پیش از این ارسال پیامک های  تبلیغاتی، فضایی برای سوءاستفاده 
از مشترکان فراهم کرده بود که با  مکانیزم جدیدی که رگولاتوری برای احراز هویت در نظر گرفته 

و  روی آن تمرکز دارد، این امکان سوءاستفاده به مراتب کمتر شده است. 
وی اضافه کرد: کاربران همچنان می توانند از طریق پنل اپراتورها نیز  نسبت به قطع پیامک های 

تبلیغاتی و انتخاب دریافت پیامک، اقدام کنند. 

مذاکرهباوزیرصنعت
برایافزایشسقفصادراتکاغذ

مهشید پورداد، دبیر سندیکای تولیدکنندگان کاغذ از مذاکره با وزیر  صنعت برای افزایش سقف 
صادرات صنعت کاغذ بسته بندی خبر داد و  گفت: بازار این کالا دچار رکودی نگران کننده است. 

دبیر ســندیکای تولیدکنندگان کاغذ و مقوا، از رکود بازار صنعت کاغذ با  وجود کاهش چشمگیر 
قیمت ها در دو ماه گذشــته خبر داد و گفت:   متاســفانه هم در حوزه تولید داخلی کاغذ و هم در 
حــوزه فروش در بازار  با رکود مواجه هســتیم،  تولید کاغذ چاپ و تحریــر در داخل در ماه های 
 گذشته به صفر رسیده است. وی ادامه داد: کاهش قیمت ها در بازار تأثیر چندانی بر تقاضای بازار 
 نداشــته اســت،  این را هم می توان در چاپ و تحریر دید و هم در کاغذ  بسته بندی ، نظر شخصی 
بنده این اســت که مصرف خانوار پایین آمده  اســت؛ بنابراین شرکت های مواد غذایی و شوینده 
هم کمتر سفارش تولید  دارند. پورداد در پاسخ به این پرسش که با توجه به اینکه در حوزه کاغذ 
 بســته بندی مازاد بر تولید داریم ، چرا ســقف صادرات را افزایش  نمی دهید،  گفت: صادرات کاغذ 
بســته بندی محدود است،  ممنوع نیست اما  محدودیت های داخلی وجود دارد و ما به دنبال رفع 
این محدودیت ها  هستیم. وی از مکاتبه با وزیر صنعت،  معدن و تجارت برای این منظور خبر  داد 
و یادآور شــد: مطلوب ما این اســت که در صادرات کاغذ بسته بندی  سقفی وجود نداشته باشد،  
صادرات و مصرف داخلی می توانند به یک  توازن مدیریت شده برسند؛ بنابراین تعیین محدودیت 
نظم بازار را به هم  می زند. در تلاشــیم تا با ارائه تســهیلاتی تولیدکنندگان را تشویق به  صادرات 

کنیم تا رونق دوباره به حوزه کاغذ بسته بندی باز گردد. 

کارشناسان معتقدند مشــکل اصلی در تشکیل 
وزارت بازرگانــی اعطــای  اختیار صــدور مجوز 
واردات در همه زمینه ها به این وزارتخانه اســت 
و  مجلس می تواند از اعطای این اختیار به وزارت 

بازرگانی جلوگیری  کند. 
کارشناسان معتقدند مشــکل اصلی در تشکیل 
وزارت بازرگانــی اعطــای  اختیار صــدور مجوز 
واردات در همه زمینه ها به این وزارتخانه اســت. 
 مجلس شورای اســلامی در بررسی مجدد طرح 
تشکیل وزارت بازرگانی  می تواند از اعطای اختیار 
صدور مجوز واردات به وزارت بازرگانی  جلوگیری 

کند. 
چندی پیــش و بعــد از کش وقوس های فراوان 
با پافشــاری دولت، طرح  تشکیل وزارت تجارت 
و خدمات بازرگانی در مجلس شــورای اسلامی 
 رای آورد. این طرح در یک ســال گذشــته سه 
بار توســط نمایندگان مجلس  مورد بررسی و با 
مخالفت مواجه شده بود. به دلیل مخالفت قاطع 
 مجلس، بررسی دوباره طرح دور از انتظار بود. اما 
علی رغم  انتظارات، به دلیل پافشاری دولت طرح 
مذکور برای چهارمین بار در  دستور کار مجلس 
قرار گرفــت.   در نهایت بــا موافقت مجلس به 
تصویب  رسید. در ادامه شورای نگهبان با استناد 
به مغایرت با اصول ۸۵ و   ۱۳۳ قانون اساسی طرح 
مذکور را به مجلس شورای اسلامی عودت  داد.   

این طرح درحالی به تصویب مجلس رســید که 
کارشناسان اقتصادی  نسبت به معایب آن هشدار 
داده بودند. با این وجود، بازنگری نگاه  موافقان و 
مخالفان طرح وزارت بازرگانی می تواند چشم انداز 

مناسبی  درباره اجرای این طرح را مشخص کند.  
ساماندهی وضعیت بازار تولید و توزیع محصولات 
مصرفی مــردم  ازجمله مهم ترین دلایل موافقان 
برای تشــکیل وزارت بازرگانی بوده  است. البته 
مقابله با تحریم های اقتصادی، تمرکز بر مدیریت 
بازار،  متعادل کردن قیمت ها، پراکندگی وظایف 
وزارت صمت و ... از دلایل  دیگر تاکید طراحان بر 

تشکیل وزارت بازرگانی در کشور بود.   
این در حالی اســت که قانــون »تمرکز وظایف 
و اختیــارات بخش  کشــاورزی در وزارت جهاد 
کشاوری« در ســال ۱۳۹۱ برای همین  منظور 
تصویب شد. این قانون به دنبال عدم پاسخگویی 
نهادهای ذیربط  به دلیل نبود متولی مشــخص 

برای پاسخگویی ارائه و تصویب شد.  

همچنیــن  ایــن قانــون باعث دســتاوردهای 
ارزشمندی از جمله بهبود تراز  تجاری کشاورزی 
و کاهش حدود ۵ میلیــون دلاری واردات اقلام 
اساســی  غذایی در ســال های اخیر بوده است. 
همچنین آمار و گزارش های رسمی،  بیانگر نتایج 
مثبت قانــون تمرکز در جهت رشــد اقتصادی 
کشور بوده  اســت.  خودکفایی کامل در گندم، 
خود کفایی ۹۰ درصدی در شکر،  کاهش واردات 
برنــج و روغــن و افزایــش ۵۰ درصدی حجم 
صادرات  کشاورزی بخش دیگری از دستاوردهای 

قانون تمرکز بوده است. 
ضربه بــه تولیدکننــدگان داخلــی در صورت 

تولی گری وزارت بازرگانی  در واردات
محمدحســین فرهنگی عضو کمیسیون صنایع 

و معــادن مجلس در گفتگویی  تشــکیل وزارت 
بازرگانی را عامل خسارات فراوانی بر آینده اقلام 
 غذایی کشور دانسته اســت. عضو هیات رییسه 
کمیسیون ویژه حمایت از  تولید ملی و نظارت بر 
اجرای اصل ۴۴ قانون اساسی مجلس در زمینه 
 تشــکیل وزارت بازرگانی گفت: »تشکیل وزارت 
بازرگانی به ضرر  کشــاورزان داخلی خواهد بود. 
رویه مورد نظر دولت بــرای وزارت  بازرگانی در 
گذشته نیز رخ داده است که براساس آن وزارت 
بازرگانی  بدون توجــه به توان داخلی مجوزهای 
بســیاری را برای واردات چای و  برنج صادر کرده 
است. همین مساله باعث صدمه به تولیدکنندگان 

شده  است«. 
فرهنگــی ادامــه مــی دهد:»توجیــه طراحان 
طرح تفکیــک وزارت بازرگانی  از وزارت صنعت 
ناتوانایی مســئولان در ساماندهی بازار است؛ در 
 حالی که ضعف مدیریتی با برهم زدن ســاختار 
اصلاح نمی شود بلکه با  هماهنگی، حذف برخی 
رویه های نادرست، استفاده از توان مجلس برای 

 تصویب قوانین مناسب و ... اصلاح می شود«.  
تولی گــری وزارتخانه متولی تولیــد در زمینه 
واردات اقــلام غذایی، تجربه  موفق کشــورهای 

پیشرو
به نظر می رســد مشکل اصلی در تشکیل وزارت 
بازرگانی اعطای  اختیــار صدور مجوز واردات در 
همه زمینه ها به این وزارتخانه باشــد.  به عبارت 
دیگر اگر صدور مجوزهــای واردات اقلام غذایی 
در اختیار  ســازمان تخصصی خود یعنی وزارت 
جهادکشــاورزی بماند، مشکل  چندانی به وجود 

نخواهد آمد. این موضوع در ســایر کشــورهای 
جهــان از  جمله ترکیه نیز رعایت می شــود. در 
ترکیه کلیــه ی مجوزهــای واردات  محصولات 
الکترونیکی و خودرو تحت نظارت وزارت صنایع 
است.  کلیه ی مجوزهای واردات دارویی و آرایشی 
تحت نظارت وزارت  بهداشــت اســت و کلیه ی 
مجوزهای واردات محصولات غذایی تحت  نظارت 
وزارت کشــاورزی )به همراه یک گواهی کنترل 
بهداشــت و یک  گواهی توصیف و تحلیل چرایی 
واردات( اســت. همچنیــن واردات کلیه ی  مواد 
شیمیایی مضر برای محیط زیست تحت نظارت 
وزارت  محیط زیست اســت و کلیه ی مجوزهای 
واردات ســنگ های گران بها بایــد  تحت نظارت 

بانک مرکزی و بورس طلای این کشور است. 
لازم به ذکر اســت تجربه بسیاری از کشورهای 
جهان از جمله  کشورهای جنوب شرق آسیا مانند 
کره جنوبی نشــان دهنده الگوی تجمیع  وزارت 
صنعت و تجارت در یک وزارتخانه است. بسیاری 
از  کشــورهای دیگر نظیر »ژاپــن«، »مالزی«، 
»تایوان«، »هنگ کنگ« و   »سنگاپور« نیز دارای 
وزارت صنعت و تجارت هســتند. استفاده از این 
 الگو به کشــورهای جنوب شــرق آسیا محدود 
نشده، بلکه بسیاری از  کشورهای پیشرفته مانند 
آلمان، انگلستان، فرانسه، ایتالیا و همچنین  آمریکا 
و روســیه از این الگو برای تنظیم سیاست های 

تجاری و صنعتی  خود استفاده می کنند. 
از نتایــج مهم صــدور مجــوز واردات اقلام به 
دســتگاه های تخصصی کاهــش  حداقلی امکان 
رانت و خســارات احتمالی بــه تولیدکنندگان 
داخلی اســت. در  همین راســتا مجلس شورای 
اسلامی در بررســی مجدد طرح تشکیل  وزارت 
بازرگانی فرصت انجام اصلاحات برای  پیشگیری 
از  اعطــای  اختیار صدور مجوز واردات به وزارت 

بازرگانی را دارد. 

نشســت علنی مجلــس در جریان 
بررسی طرح تشکیل وزارت بازرگانی 

 با حواشی روبرو شد. 
نمایندگان مجلس و شورای اسلامی 
پارلمان ایراد شورای نگهبان به  طرح 
بررسی  را  بازرگانی  تشــکیل وزارت 

کردند. 
شورای نگهبان در همین رابطه عنوان 
کرده بود که در تبصره یک این  طرح 
انتقال وظایف مذکــور در ماده یک 
قانــون تمرکز وظایــف و  اختیارات 
مربوط به بخش کشاورزی در وزارت 
جهــاد به وزارت خانــه  های ذیربط، 
بدون تعیین دقیق وظایف هر یک از 
وزارتخانه ها، مغایر  اصول ۸۵ و ۱۳۳ 

قانون اساسی شناخته شده است. 
نهایتا نمایندگان با ۱۰۵ رأی موافق، 
۸۹ رأی مخالــف و ۳ رأی ممتنــع 
از  مجمــوع ۲۲۲ نماینــده حاضــر 
در مجلــس با اصلاحیه کمیســیون 
مخالفت  کردند اما لاریجانی پیشنهاد 
داد عبارت »از تاریخ ابلاغ این قانون« 
 حذف شود و مجددا اصلاحیه به رأی 

نمایندگان گذاشته شود. 
ســپس نماینــدگان بــا ۱۰۹ رأی 

موافــق، ۸۴ رأی مخالــف، ۴ رأی 
نماینده  از  مجمــوع ۲۲۱  ممتنــع 
حاضر در مجلس با این اصلاحیه نیز 
مخالفت  کردنــد؛ مجددا لاریجانی با 
حذف عبــارت »مصوب ۱۳۹۰« این 
 اصلاحیه را به رأی مجلس گذاشــت 
که نمایندگان بــا ۱۰۸ رأی موافق، 
  ۹۳ رأی مخالــف و ۳ رأی ممتنــع 
از مجموع ۲۲۰ نماینــده حاضر در 
 مجلس، با این اصلاحیه برای سومین 

بار مخالفت کردند. 
در ادامه نشســت،  لاریجانی حذف 
کل تبصــره را بــه رأی نمایندگان 

 گذاشــت که با ۱۰۴ رأی موافق، ۹۲ 
رأی مخالف، ۵ رأی ممتنع از  مجموع 
۲۲۱ نماینــده حاضــر در مجلس با 

حذف این تبصره مخالفت شد. 
  لاریجانــی پیشــنهاد داد که کلمه 
»قانون« در ســطر دوم این اصلاحیه 
 اضافه شــود و این اصلاحیه را برای 
پنجمیــن بــار بــه رأی نمایندگان 
 گذاشــت که نماینــدگان مجلس با 
۱۰۶رأی موافق، ۹۱ رأی مخالف و ۴ 
 رأی ممتنع از مجموع ۲۲۳ نماینده 
حاضر در مجلس برای پنجمین بار  با 

اصلاح این طرح مخالفت کردند. 

بر اســاس این گــزارش، تعدادی از 
نمایندگان از جملــه نصرالله پژمانفر 
 مقابل تریبون ریاست مجلس رفته و 
خواستار ارجاع این مصوبه به  مجمع 
تشخیص شدند اما لاریجانی همچنان 
تلاش داشت که ایراد شورای  نگهبان 

را در صحن مجلس رفع کند. 
بر اســاس آئین نامه داخلی مجلس 
شــورای اســلامی در صورتــی که 
 نمایندگان بر مصوبه خود اصرار کنند 
و ایراد شــورای نگهبان رفع  نشــود، 
طرح یا لایحه به مجمع تشــخیص 

ارسال می شد. 
در خاتمــه لاریجانــی خطــاب به 
نمایندگانی که خواســتار ارجاع این 
طرح  به مجمع تشخیص بودند، گفت: 
اجازه دهید یک بــار دیگر این طرح 
به  کمیســیون اجتماعی ارجاع شود 
تا ایراد شــورای نگهبان رفع شود که 
 نهایتا نمایندگان با ۱۳۳ رأی موافق، 
۵۵ رأی مخالــف، ۳ رأی ممتنــع 
از  مجموع ۲۲۳ نماینــده حاضر در 
مجلس این طرح را مجدداً جهت رفع 
 ایراد شــورای نگهبان به کمیسیون 

اجتماعی  ارجاع دادند. 

رونق تولید کشاورزی در انتظار یک تصمیم
خبر

گوناگون

امکاناستفادهازلیستسیاهپیامکهایتبلیغاتی
برایتماممشترکان

رای 5 باره مجلس برای تعیین تکلیف طرح تشکیل وزارت بازرگانی
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افقي :

  1 - همانندان، همســران - ناگواری، دشواری 
- ژاپن قدیم 

2 - دســتگاهی برای خشــک کردن موی سر - 
زندگانی، پایدار ماندن - از باشگاه های ایتالیا 
3 - حــرف فاصلــه، خمیدگی کاغــذ، لنگه بار - 

طمعكار، حریص - ادامه داشتن
 4 - درنده جنگلی - دو رگه - میز تدوین فیلم
 5 - از بازیكنان اسبق و نامدار رئال مادرید - 

اشاره به نزدیک، ضمیر اشاره

 6 - تمام و کامل، دراز و طولانی - دارای شكل 
7 - گاو تبتــی - شــالوده و بنیــاد، پایه و مبنا، 
ســنگ آســیاب،حرف هیتلری، حرف نازی ها - 

فلز سرخ، فلز بادیه، فلز رسانا 
8 9 - گام بــی تــه - بیمــاری ریــوی، نت بیمار 
- اغمــا 10 - هر یــک از عناصر چهار گانه - تو 

بنوش 
11 - فنــدق هنــدی - اثــر گونتر گــراس 12 
- سیســتم - پارچــه عریــض - واحد ســرعت 
هواپیما، آدم پست و خسیس 13 - از هم دور 
شدن، دور شــدن - ابلهی - گیاه مرداب، ساز 
مولانا، ساز شــاکی 14 - کیمیا - علف خشک - 
جمع مشــهد 15 - وقت چیزی یا کاری - زیاده 
روی، ولخرجی کردن، تبذیر،باد دستی - تونتاب 

گرمابه، کوره آهک پزی، تنور گچ پزی

عمودي :

 1 - گرفتــن تمام حق، بــاز پس گیری - کارگاه 
نقاشی 

2 - فلاحت - از مربیان خارجی گذشته پیروزی
 3 - فــوم بــی تــه - زنگ فلز، اکســید مس - 

دومین پادشاه صفوی بعد از شاه اسماعیل
 4 - صــد و یــازده - تیم فوتبالــی در یونان - 

سقف دهان - ویرایش
 5 - هر چیز بد و زشت - زبان آور 

6 - نخســتین امپراتوری جهان - مقابل روستا 
7 - حشره ای سیاه در کویر - تصویر

 8 - جمــع قماش، پارچه ها، اســباب و اثاثه - 
ریشه گیاهی در کوهای تبت 

9 - اسباب لوازم منزل - قبیله آتیلا
 10 - به رو خوابیده - ابزار، وسیله 

11 - از شــهرهای چین - ســازمان جاسوسی، 
سازمان جاسوسی آمریكا 

12 - حقه وکلک - گرداگرد لب و دهان - فعل 
- نماز واپسین، از نمازهای پنجگانه

 13 - افزودن، فزونی - برابر - گوشت آذری، 
مترادف آشغال، اسب ترك 

14 - مكتب واقع گرایی، درخشــانترین مكتب 
ادبی جهان - اثر والتر اسكات 

15 - انسان گرایی - حرکتی در ژیمناستیک
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مومنی-خبرنگاریادگار  اصفهان-مریم 
امروز  :  

بــرای اولین بار در کشــور و با تلاش 
و پشتکار کارکنان فولاد مبارکه ورق 
گرید Mn   5   18    ویژه ســاخت کلاچ 
صنایع  خودروسازی  در  مورداستفاده 
کشــور در فولاد مبارکــه طراحی و 

تولید شد . 
علیرضــا مولــوی زاده، رئیــس واحد 
تروپروســس، ضمن اعــلام این خبر 
افــزود: این اقــدام به منظــور بی نیاز 
ســاختن کشــور از واردات، توسعه  و 
تنوع هرچه بیشــتر سبد محصولات 
فــولاد مبارکــه و تولیــد محصولات 
خــاص با ارزش افــزوده بالاتر صورت 

گرفت . 
در همین خصوص، کارشــناس واحد 
متالــورژی و روش هــای تولید فولاد 
مبارکــه افزود: این گرید در ســاخت 
کلاچ خودروهای سبک  ازجمله پراید 
و 206 کاربرد دارد که تا قبل از تولید 
در شــرکت فولاد مبارکــه به صورت 
کامل از خارج کشــور وارد می شــده 

است . 
حامــد تمیزی فر تصریح کرد: با توجه 
بــه درخواســت و نیاز شــرکت پایا 

کلاچ، مراحل طراحی، تولید، تســت 
و ارســال نمونه تولیدشده به  شرکت 

درخواست کننده انجام شد . 
وی از رضایت بخش بودن نتایج تست 
محصــول جدید در شــرکت مذکور 
خبر داد و گفت: پس از طی عملیات 
حرارتی موردنظر و انجام  تســت های 
تکمیلی این محصول به تأیید شرکت 

تولید کلاچ رسیده است . 
وی بــا بیــان این کــه ایــن گرید با 
ابعــاد مــورد تقاضــای 1275* 3,5 
مطابــق بوده و خــواص مکانیکی آن 

بالای 355  تســلیم  استحکام  شامل 
 مگاپاسکال و اســتحکام نهایی 470 
تا 630 مگاپاســکال و انعطاف پذیری 
حداقــل 20 درصد اســت گفت: این 
آنالیز  استاندارد   محصول در محدوده 

  DINطراحی شده است . 
فولاد  تروپروســس  واحــد  رئیــس 
از حمایت های  در خاتمــه  مبارکــه 
تولید و  مدیرمتالــورژی و روش های 
ســایر همکاران این واحــد، مدیریت 
و  کارکنان نواحی فولادســازی، نورد 
گــرم، آزمایشــگاه محصــول، واحد 

فروش، واحــد برنامه ریــزی تولید و 
واحد تحقیقات بازار تقدیر و تشــکر 
 کرد . غلامرضا ســلیمی مدیــر ناحیه 
فولادســازی و ریخته گــری مــداوم 
فولاد مبارکــه در این خصوص گفت: 
در ناحیه فولادســازی گرید  مذکور 
 توســط واحد کوره قــوس الکتریکی 
تخلیه می شــود که با توجه به کلاس 
این گریــد در این واحد، حین تخلیه 
1500 کیلوگرم فــرو منگنز  پرکربن، 

1000 کیلوگرم
   فــرو منگنــز متوســط کربن، 400 
کیلوگــرم فــرو سیلیســیم و 100 
کیلوگرم آلومینیوم جهت آنالیزسازی 

به مذاب افزوده می شود . 
وی ادامــه داد: پــس از تخلیه مذاب 
به منظــور تنظیم نهایــی آنالیز و دما 
طبق کارت ســوخت، تصفیه فولاد و 
افزایش کیفیــت، ذوب به واحد  کوره 
پاتیلی انتقال می یابــد. در این واحد 
با سرباره ســازی مناسب که با افزودن 
آهک و اکســیژن زدا صورت می گیرد، 
کلسیم تریتمنت و  انجام دمش ملایم 
انتهــای کار، ناخالصی های موجود در 
مذاب کاهش و کیفیت ذوب افزایش 

می یابد . 

قزوین –مریم نقدی –خبر نگاریادگار امروز :  
شرکت توزیع نیروی برق اســتان قزوین  رتبه اول برنامه 
های پاســخگوئی بار را  درگروه ســوم شرکت های توزیع 

کشور کسب کرد
    سید محمد قافله باشی معاونت فروش و خدمات مشترکین 
درخصوص عملکرد نهایی برنامه های پاسخگویی بار  گفت 
:  طی گزارش  شــرکت توانیر در خصوص  عملکرد نهایی 
برنامه های پاســخگویی بار در ســال 98  شرکت توزیع 
برق قزوین در  برنامه پاســخگویی بار  ســال 98به صورت 

همزمان موفق به کاهش 106 مگاوات  و کســب رتبه اول 
در گروه ســوم گردید  ، عملکرد برنامه 24 ساعته ، برنامه 
 جابه جایی تعطیلات هفتگی صنایع رتبه اول کشــور ودر 
برنامه های مولدهای خود تامین و کلیه طرح های صنعتی 
رتبه ســوم کشور را  کسب کرده اســت. این نتایج حاصل 
بکارگیری بیش از 100 نفر از نیروهای صف و ستادی در 
ایام اوج بار تابستان و مشــارکت بیش از   2200 مشترک 

مجهز به کنتور هوشمند بوده است . 
وی گفت : در خصوص میزان پاداش اختصاص داده شــده  
برنامه های پاســخگویی بار به مشــترکینی که بیشترین 

همکاری را در مدیریت  مصرف برق با شرکت توزیع  داشته 
اند مبلغی بالغ بر 108 میلیارد ریال تعلق گرفته اســت و 

نسبت به سال گذشته رشد سه برابری را  نشان می دهد . 
   وی افزود : بیش از 95 در صد ســهم  این پاداش شــامل 
صنایع و واحد های تولیدی  اســتان می باشد  که بعد از 
شرکت توزیع  شهرستان  مشهد واستان فارس  حایز رتبه 

سوم  کشوری شده ایم .  
وی در ادامه گفت :  با تلاش همکاران شــرکت در زمینه   
همــکاری مشــترکین صنعتی که شــامل طــرح اوج بار 
مشترکین ، طرح برنامه  کاهش بار 24 ساعته ) تعطیلات 

تعمیرات ( و طرح جابجایی روزهای هفته صنایع نســبت 
به ســال گذشته رشد قابل توجهی داشته  ایم   .مشترکین 
همکار با حذف مصارف غیــر ضروری و جابجایی بار مانع 
از بــروز خاموشــی و در عین حال با اســتفاده از برق در 
ساعتهای  غیر از اوج بار مانع لطمه به رونق تولید گردیدند . 

ســید محمد قافله باشــی درخصوص اهم برنامه مدیریت 
مصرف برق در ســال آینــده افزود : اجــرای برنامه های 
پاسخگویی بار مدیریت  مصرف در این شرکت از هم اکنون  
آغاز گردیده و پیش بینی می شــود این روند در سال 99 

با جلب همکاری گسترده تری ادامه یابد .

تور آموزشی ، اقتصادی اتاق بازرگانی مازندران
 در بندرامیرآباد   
ساری – امیری فر-خبرنگاریادگار امروز  :  

یــک گروه از صادرکنندگان و واردکننــدکان در قالب یک تور 
آموزشــی بازرگانی از توانمندی ها و ظرفیت های منطقه ویژه 

اقتصادی  بندرامیرآباد بازدید کردند . 
به گزارش روابــط عمومی بندرامیرآبــاد ؛ از صادرکنندگان و 
واردکننــدگان به سرپســتی اتحادیه صادر کننــدگان و اتاق 
بازرگانی مازندران با  حضور در مناطق عملیاتی و ویژه اقتصادی 
بندرامیرآباد از نزدیک با چگونگی مراوده کالا و نحوه ســرمایه 

گذاری در این بندر آشنا  شدند . 
بنابراین گــزارش پس از بازدید میدانی و آشــنایی با عملکرد 
بندرامیرآباد در تمامی بخش ها در جلسه ای با حضور سیاوش 
رضوانی مدیر  منطقــه ویژه اقتصــادی بندرامیرآباد به گفتگو 
نشســتند . در این جلســه ، رضوانی ابتدا به تبییــن برنامه ها ، 
عملکرد ســال جاری و رویکردهای بازرگانی و سرمایه گذاری 
بندرامیرآباد پرداخت و  سپس به سوال های تخصصی حاضران 

پاسخ داد  . 

جانشینفرماندهقرارگاهپدافندشیمیاییکشوراعلامکرد؛

پتروشیمی شازند اولین پتروشیمی هوشمند 
کشور در جلوگیری از حملات سایبری

اراک-غلامی-خبرنگاریادگار امروز  : 
جانشــین فرمانده قــرارگاه پدافند شــیمیایی کشــور گفت: 
پتروشیمی شــازند اولین پتروشیمی هوشمند کشور  است که 
تمامی تمهیدات لازم  برای جلوگیری از حملات سایبری در این 
مجتمع پتروشــیمی اندیشیده شده است . علی اکبر شاهوردیان 
ضمن بازدید از واحدهای تولیدی مجتمع پتروشیمی شازند در 
دیدار و گفت و گو با مدیران شــرکت و اعضای  شورای پدافند 
غیرعامل شهرســتان، افزود: شــرکت های پتروشیمی به دلیل 
نوع فعالیت خود با مواد شیمیایی، همواره در معرض  مخاطراتی 
هســتند و این قرارگاه به دنبال اقدامات آموزشی و پیشگیرانه 
در این خصوص می باشــد  . وی تصریح کرد: همزیستی صنعت 
و مردم ایجاب می نماید تا با ایجاد سازگاری بین آنها، مردم را 
از مخاطرات صنایع آگاه و مصــون  بداریم و با ایجاد مانورهای 
مختلــف و بالابردن ضریــب ایمنی صنایع، ســطح آمادگی را 
در زمان بروز حوادث احتمالی افزایــش و ارتقا  دهیم . در ادامه 
فرماندار شهرســتان شــازند به نقش موثر و تاثیرگذار شرکت 
پتروشــیمی شازند در استان و کشــور اشاره نمود و گفت: این 
شــرکت  با تنوع محصولات تولیدی ، نقش بســیار تاثیرگذار و 
حائز اهمیتی در اقتصاد کشــور بــه ویژه در دوران تحریم های 
بین المللی دارد . مصطفی عرب افزود: پتروشیمی شازند با بهره 
مندی از متخصصین و کارشناسان زبده برای اولین بار با تکیه بر 
توان داخلی، تعمیرات  اساسی خود را با موفقیت به پایان رساند 
و این تعمیرات در صنعت پتروشــیمی کشور اقدامی بی سابقه 
و کم نظیر می باشد . محســن پورمحمد  رییس  مجتمع نیز در 
این دیدار طی ســخنانی به معرفی شــرکت پتروشیمی شازند 
پرداخت و اظهار داشت: این شرکت  با وجود نیروهای متخصص، 
دستاوردهای بسیار مهمی در صنعت پتروشیمی کشور به دست 
آورده و همواره دیدگاه پتروشــیمی شازند،  دیدگاهی فرامنطقه 
ای دارد و همواره به دنبال رونق تولید و اقتصاد کشــور بوده و 
این شرکت مواد اولیه بیش از 5 هزار واحد پایین  دستی خود را 
تامین می نماید. همچنین پتروشــیمی شازند در راستای عمل 
به مســئولیت های اجتماعی و پس از قطع واردات گرید تولید 
 کیسه سرم و سرنگ، به عنوان تنها پتروشیمی کشور این گرید 
را در بالاترین کیفیت و استانداردهای جهانی تولید می نماید . 

توصیهرییسدفترمقاممعظمرهبریبهشهردارساری

امیدآفرینی از ضروریات مدیریت شهری است
ساری – امیری فر-خبرنگاریادگار امروز  :  

به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل شــهرداری ســاری، 
نشست صمیمی عباس رجبی شــهردار مرکز استان با  آیت الله 
محمــدی  گلپایگانی رییس دفتر مقــام معظم رهبری ، آیت الله 
محمدی لائینی نماینده ولی فقیه در اســتان و حســین زادگان 

استاندار مازندران برگزار  شد . 
در این نشســت آیت الله محمدی گلپایگانــی رییس دفتر مقام 
معظم رهبری بر ارائه خدمات مطلوب تر و لزوم ارتباط بیشــتر و 

مستمر میان  مدیریت شهری و شهروندان تاکید کرد . 
وی در ادامه شــفاف ســازی مالی ، همدلی و هــم افزایی میان 
مســئولان ، خدمت بی منت ، قانون مداری و ایجاد امید افرینی 

برای مردم را  ضروری دانست . 
رییــس دفتر مقام معظــم رهبری رعایت حقوق شــهروندی و 
رضایتمنــدی مردم را مورد توجه قــرار داد و بر لزوم حرکت در 

این مسیر تاکید  کرد . 
عباس رجبی شهردار مرکز اســتان نیز رهنودها و منویات مقام 
معظم رهبری در خدمت رســانی به مردم را ســرلوحه فعالیت 
های  شــهرداری عنوان کرد و گفت: مدیریت شــهری بر مسیر 
قانونمنداری و ارائه خدمات مطلوب تر به شهروندان حرکت می 

کند

   باز کاشت ۴ هزار متر مربع شمشاد 
در مناطق جنگلی لاجیم

ساری – امیری فر-خبرنگاریادگار امروز  :  
به گــزارش روابط عمومی اداره کل منابــع طبیعی و آبخیزداری 
مازندران- ســاری، سید محسن موســوی تاکامی مدیرکل منابع 
طبیعی و  آبخیزداری مازندران- ســاری، از بازکاشــت ۴ هزار متر 

مربع شمشاد در مناطق جنگلی لاجیم مازندران خبر داد . 
وی با اعلام اینکه  تنها راه مقابله با انقراض شمشــاد ها تولید قلمه 
و بذرگیری اســت، افزود: طی دو سه روز گذشته ۴ هزار متر مربع 
 شمشاد در  نهالستان لاجیم  بازکاشت شده است و این اقدام موثر 

باعث احیاء مجدد شمشادها خواهد شد . 
   موسوی تاکامی اضافه کرد: در مازندران ۷۹۴ هزار هکتار جنگل، 
۳۸۷ هزار هکتار مرتع داریم و امروز پدیده ای که در جهان ساری 

 و جاری است، پدیده گرمایش زمین است . 
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری مازندران- ساری با اعلام اینکه 
نشست های جهانی در این ارتباط تشکیل شده است، تصریح کرد: 
 ابزار خاصی در این نشست ها برای مقابله با پدیده گرمایش زمین 
پیشــنهاد نشده و تنها راه مقابله ارائه شده در این نشست ها حفظ 

جنگل  بوده است  . 
موســوی با اعلام اینکه بیش از ۶۰۰ میلیون تن گاز گلخانه ای در 
کشــور تولید می شــود، افزود: نیاز داریم که جنگل های هیرکانی 
موجود  استان را حفظ کنیم، جنگل های ما برای مقابله با پدیده و 

گرمایش زمین نیاز به احیاء دارد . 
وی بیان کرد: با وجود ۱۶ هزار هکتار شمشــاد در استان ۴۳ هزار 
هکتار در شمال کشــور، ممکن است با بی توجهی یا بیوتروریسم  

 زمینه بیمارسازی شمشادها را فراهم کرده است . 
مدیرکل منابع طبیعی مازندران- ساری خاطرنشان کرد: کل ۴۳ 
هزار هکتار شمشاد شمال کشــور و ۱۶ هزار هکتار مازندران کل 

 شمشادهای ما را آلوده کرده است  . 
موسوی از کمبود اعتبارات در این بخش گلایه کرد و افزود: میزان 
اعتبارات با نیازهای استان مطابفت ندارد، برای احیاء ۷ هزار  هکتار 
۲۱۰ میلیون تومان پول داشــتیم، این اعتبار نه از منابع ملی بلکه 
از منابع اســتانی تامین شده است در صورتی که منافع جنگل به 

کل  کشور برمی گردد . 
وی با اعلام اینکه در اطفاء حریق امکانات ما بسیار حداقلی است، 
گفت: بــرای جنگل های بازمانده هیرکانی نیاز به بالگرد داریم، در 
 برخی از نقاط جنگلی و مناطق صعب العبور برای اطفاء حریق نیاز 

به بالگرد است . 
موســوی در پایان گفت: احیاء شمشادها دغدغه عامه مردم است، 

در این بخش انتظار و نیاز ما به مساعدت های ملی است . 

فرماندارسمناناعلامکرد :  

نقش کلیدی شهرداری 
در راه اندازی فرودگاه سمنان

سمنان -حسین بابامحمدی-خبرنگاریادگار امروز   :  
شهرداری سمنان در راه اندازی فرودگاه نقش مهم و حیاتی داشته 

است .  
فرماندار سمنان نقش شــهرداری در راه اندازی فرودگاه را بسیار 
موثر دانست و گفت: شهرداری سمنان در عملیات عمرانی فرودگاه 
و  حمایــت های دیگر از جمله پروازهای  سمنان_مشــهد  نقش 

کلیدی به عهده داشته و قطعا از این به بعد نیز خواهد داشت . 
ســیدعباس دانایی افزود: اگر حمایت های دوستان در شهرداری 
سمنان و دیگر دســتگاه های اجرایی نباشــد یقینا اقدام بسیار 
بزرگــی مانند  راه اندازی فرودگاه موثر نخواهد بود، لذا در این امر 

همه مسولان استان و شهرستان پشتوار این کار ارزشمند بودند . 
وی توصیه پایانی به شــهروندان ســمنان که افــرادی متدین و 
مذهبی و عاشــق امام رضا )ع( هســتند، داشت: از این پروازهای 
معنوی حمایت  کنند چراکه مسافرت هوایی به مشهد الرضا باعث 
توســعه شهر ســمنان خواهد بود و امیدواریم فرودگاه سمنان با 

حمایت های مردم بین  المللی شود . 

چهارگوشه ایران

یــاری- مشــهد-مرضیه 
خبرنگاریادگار امروز  :  

کل  مدیر  ســنجری  محمد 
تعــاون،کار و رفاه اجتماعی 
صبــح  رضــوی  خراســان 
امروز در بیســت و پنجمین 
شــورای  دبیرخانه  جلســه 
گفت و  گوی دولت و بخش 
خصوصی کــه با حضور علی 
اکبر لبافــی رئیس دبیرخانه 
گــوی  و  گفــت  شــورای 
دولــت و بخــش خصوصی 
رئیــس   اســتان،مجتبوی 
اتــاق تعاون اســتان و دیگر 
دستگاههای  مرتبط  مدیران 
اجرایی برگزار شــد بهترین 
راه توســعه عدالت اقتصادی 
در  جامعه را تقویت تعاونی ها 
پنجمین  و  دانست.بیســت 
شــورای  دبیرخانه  جلســه 
گفت و گوی دولت و بخش 
علی  با حضــور  خصوصــی 
اکبر  لبافــی رئیس دبیرخانه 
شــورای گفت و گوی دولت 
و بخش خصوصی خراســان 
ســنجری  رضوی،محمــد 
مدیر کل تعــاون،کار و رفاه 
اجتماعی  اســتان ،مجتبوی 
رئیــس اتاق تعاون اســتان 
و دیگــر مدیــران مرتبــط 
دستگاههای اجرایی در اتاق 

تعــاون برگزار شــد.در این 
نشست ابتدا محمد  سنجری 
ضمن ارائه گزارش از عملکرد 
بخش تعــاون به اهمیت این 
موضوع اشــاره کرد و گفت 
:تعــاون مردمی ترین بخش 
اقتصاد کشور  است و تفاوت 
آن با سایر قسمت ها در این 
اســت که توسط خود مردم 
اداره می شــود آنچه که در 
رسیدن به سهم 25 درصدی 
تعــاون از  اهمیت بســیاری 
از  استفاده  اســت  برخوردار 
پشــتوانه مردمــی و همان 
با  اعتماد اجتماعی است که 
استفاده از قوانین بالا دستی 
موجب  مــی  توانــد  تعاون 

اجتماعی  عدالــت  توســعه 
، کاهــش فقــر و در نتیجه 
فاصله طبقاتی  باعث کاهش 
شــود.وی بهترین راه توسعه 
عدالت اقتصــادی در  جامعه 
را تقویت تعاونی ها دانســت 
و افزود:اکنون که سیاســت 
و  مقاومتی  اقتصــاد  هــای 
طرح مثلث توسعه اقتصادی 
و فرهنگی اســتان با  جدیت 
در حال پیگیری است تعاون 
می توانــد به عنــوان یکی 
اقتصادی  هــای  بخــش  از 
در مدیریــت ســرمایه های 
باشد  داشته  مشارکت  مردم 
 بحث اجرای سیاســت های 
اقتصــاد مقاومتی و توصیه و 

رهبری  معظــم  مقام  توجه 
به بخــش تعاون و همچنین 
استفاده از سرمایه های خرد 
 مردم بســیار مهم است و ما 
می بایســت در این مسیر از 
به خوبی  ها  تعاونی  ظرفیت 
اســتفاده کنیم. سنجری در 
خاتمه تاکید کرد : ترســیم 
 اهداف و چشم اندازها ، رفع 
موانع و مشــکلات و اصلاح 
قوانیــن در این حوزه و بهره 
گیــری از کلیــه ظرفیت ها 
و پتانســیل های موجود در 
 استان می تواند بخش تعاون 
را رونق بخشــیده تا انشاءا... 
این بخش  پیشــرفت  شاهد 
باشیم.لبافی رئیس دبیرخانه 

شــورای گفت و گوی دولت 
 و بخش خصوصی استان نیز 
در ایــن جلســه در مطالبی 
جلسات  گذشته  سال  گفت: 
خوبی را در جهت شناسایی 
موانــع و مشــکلات پیــش 
کردیم  برگــزار  تعاون   روی 
که نتایجــی خوبی از جمله 
تسهیل در ســرمایه گذاری 
، رفــع برخی از موانع تامین 
بخش  ،توســعه  اجتماعــی 
و روان  و تسهیل   کارآفرینی 
سازی و بهبود تولید داشت.
راســتا  همین  افزود:در  وی 
لازم است که بخش دولتی و 
خصوصی با همکاری  یکدیگر 
موانــع و ایــرادات قانونی را 
شناسایی کرده و پیشنهادات 
لازم را بــرای اصلاح قوانین 
اعلام کنند تا موانع کســب 
با هماهنگی  دبیرخانه  و کار 
شورای گفت و گوی بررسی 
و مرتفع گردد.لبافی در ادامه 
اعلام کرد: بخــش تعاون 3 
حوزه مهم از جمله مشــوق 
اساسی  سرمایه گذاری  های 
و اجرای آنها ،اصلاح قوانین ، 
بحث های بیمه ای و مالیاتی 
بتوانیم  امیدواریم  دارد کــه 
موانع موجود را شناســایی و 

در  رفع آنها تلاش کنیم . 

اراک-غلامی-خبرنگاریادگار امروز  :  
مدیرکل راه و شهرســازی استان مرکزی  با 
شروع طرح اقدام ملی احداث و عرضه مسکن 
در استان مرکزی  گفت :  بر مبنای تعهدات  و 
تکالیف ابلاغی دولت تدبیر و امیـد با عزمـی 
راسخ و  بکارگیری تمامی امکانـــات موجود 
و تعامل با سایـــر دستگاههای اجـرای طرح 
 ملـی بازآفرینی شهری را دنبال میکنیم و در 

این مسیر دشــوار با توکل بر خدا و استفاده 
از مشارکتهای مردمی و تـوان بـالقوه  بخش 
 خصوصی در بالاترین سطح ممکن به اهداف 

مورد نظر دست پیدا خواهیم کرد  .  
احمد مرزبان به ساخت مسکن با فن آوریهای 
نوین ســاخت و مطابق با اســتاندارهای روز 
اشــاره نموده و گفت : اقدامات قانونی جهت 
 احداث پــروژه 240واحــدی  در منطقه باغ  

خلــج اراک صــورت گرفته و ایــن پروژه در 
زمینی به مســاحت 9325 متر مربع  دارای 
 امکانـــات روبنایی شــامل  خانه بهداشت ، 
مراکز تجاری ، مســجد  و فضای سبز مناسب 

اجرایی میگردد   
   نماینده عالی وزیر راه و شهرسازی در سطح 
اســتان مرکزی با بیان ایــن موضوع که در 
ســنوات گذشته مقامات ارشد استان نـــگاه 

ویــژه ای  به  محــلات وبافت هــای تاریخی 
داشــته اند گفت : تحقق برنامه های مصوب 
بازآفرینی نیازمنـــد تخصیص اعتبارات ویژه 
جهت پیشــبرد  پروژه ها و تملک اراضــــی 

مورد نظر است  . 
وی افــزود  : با پیگیری هــای مکرر صورت 
گرفته ازســوی کارشناسان این اداره کل ودر 
راستای طرح اقدام ملی تولید مسکـن تا پایان 

 سـال جـــاری قریب به 558واحد مسکونی 
با مشارکت بخش خصوصـــی و با استفاده از 
اراضی تحت مالکیت دولــت به بهره برداری 

 خواهد رسید  .  
مدیر کل راه و شهرســازی اســتان بیان کرد 
: به منظــور ارتقای زیســت پذیری محلات 
هدف بازآفرینی و ارتقای زیرساخت های این 
مناطق  خصوصا ســکونتگاههای غیررســمی 
شهرهای استـان تعداد  46پــروژه با اعتباری 
بالغ بر 361میلیارد ریال مصوب گردیـده ، که 
درسه  مرحـله قابل افتتاح ، در حال اجرا و یا 

برگزاری فرایند مناقصه عمومی می باشند  .  

مدیرکلتعاون،کارورفاهاجتماعیخراسانرضوی :  

بهترین راه توسعه عدالت اقتصادی 
در جامعه تقویت تعاونی ها است

طراحی و تولید ورق موردنیاز ساخت کلاچ خودرو در فولاد مبارکه

رتبه نخست شرکت توزیع نیروی برق قزوین دربرنامه های پاسخگوئی بار درسطح کشور

تاپایانسال98صورتمیپذیرد؛

بهره برداری از  558 واحد مسکونی طرح اقدام ملی در استان مرکزی

خبرخبر



پیوند سلول های بنیادی خون ساز
 به کمک بیماران ام اس آمد

تفاهم نامه همکاری در زمینه »پیوند ســلول های بنیادی 
خون ســاز در  درمان بیماری مالتیپل اسکلروزیس« میان 
مرکز تحقیقات پیوند  ســلول های بنیادی دانشگاه شهید 

بهشتی و یک شرکت دانش بنیان منعقد  شد. 
تفاهم نامه همکاری در زمینه »پیوند ســلول های بنیادی 
خون ســاز در  درمان بیماری مالتیپل اسکلروزیس« میان 
مرکز تحقیقــات دانشــگاهی  پیوند ســلول های بنیادی 
خون ساز دانشگاه شهید بهشتی و یک شرکت  دانش بنیان  
با نظارت ســتاد توســعه علوم و فناوری های ســلول های 

بنیادی  معاونت علمی و فناوری منعقد شد. 
موضوع ایــن تفاهم نامه، کارآزمایی بالینی با اســتفاده از 
ســلول های بنیادی  خون ســاز در پیوند بیماران مبتلا به 
مالتیپل اســکلروزیس )ام اس( است.  اســتفاده از پیوند 
سلول های بنیادی خون ساز درمانی نوین برای این  بیماری 
به حساب می آید که در چندین کشور نیز اقدامات در این 

زمینه  آغاز شده و به مرور در حال توسعه است. 

جدول بتنی مقاوم 
در برابر خمش تولید شد

یک شرکت دانش بنیان ایرانی با اســتفاده از نانوسیلیس 
موفــق به تولید  جداول بتنی مقاوم در برابر خمش شــده 
اســت که طول عمری تقریبا ۲  برابر بیشتر از جدول های 

بتنی رایج دارند. 
یک شــرکت ایرانی موفق به تولید جدول بتنی مقاوم در 
برابر خمش  حاوی نانوذرات شــده است. این شرکت پیش 
از این بتن فوق ســبک با  مقاومت فشاری بالا را با کمک 

فناوری نانو تولید و به بازار عرضه  کرده بود. 
مهرداد رزاقیان، مدیر بخش تحقیق و توســعه این شرکت 
گفت: ما پیش  از این تجربه ســاخت بتن های فوق سبک 
با اســتفاده از فناوری نانــو را  داشــتیم، بتن هایی که در 
آن هــا از نانوذرات برای کاهش وزن و افزایش  اســتحکام 
استفاده شده بود. در این محصول جدید از فناوری مشابه 
بــرای  تولید جدول بتنی مقاوم در برابر خمش اســتفاده 
کردیم، جدول هایی که به  دلیل داشتن نانوذرات نسبت به 
جدول های رایج مقاومت به خمش ۲۰ تا   ۳۰ درصد بالاتر 
دارنــد. در واقع نکته اصلی در این پــروژه همین  افزایش 
مقاومت به خمش در محصول است. البته نانوذرات موجب 
 افزایــش 1/5 تــا ۲ برابری دوام و طول عمــر جدول نیز 

می شوند. 
  رزاقیان دلیل بهبود خواص این جداول را وجود نانوذرات 

و بهینه سازی  ریزساختارهای بتن می داند. 
وی ادامه داد: کارایی و خواص بتن تا حد زیادی به مقدار 
و ابعاد زیر  ســاختارهای به کار رفته در آن بســتگی دارد. 
ذرات در ابعاد نانو  خصوصیات فیزیکی و شیمیایی متفاوت 

و منحصربه فردی را در این  بتن ها ایجاد می کند. 

گردشگریایران

قباد بهزادی پور سرپرســت اداره کل امور کارآفرینی و مراکز رشــد  دانشــگاه آزاد 
اســلامی گفت: تاکنون ۷۰۰ محصول دانش بنیان این دانشگاه  به حالت صنعتی و 

نیمه صنعتی درآمده و از این تعداد ۱۸۰ محصول  وارد بازار شده است. 
سرپرســت اداره کل امور کارآفرینی و مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی  در حاشیه 
بازدید از هفتمین نمایشــگاه نوآوری و فناوری ربع رشیدی در  تبریز با بیان اینکه 
مهم ترین رســالت مراکز رشــد، تبدیل هســته فناور به  واحد فناور است، گفت: 
اصلی ترین کاری که در مرکز رشد انجام  می شود، تبدیل تیم به شرکت نوپا همراه 
با یک محصول اســت. وی خاطرنشان کرد: حدود ۱۰ سال از راه اندازی مراکز رشد 
دانشگاه  آزاد اسلامی می گذرد و اکنون ۱۳۵ مرکز در واحدهای دانشگاهی  سراسر 

کشور فعالیت می کنند. 
سرپرست اداره کل امور کارآفرینی و مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی  ادامه داد: در 
اکوسیستمی که معاونت تحقیقات، فناوری و نوآوری ایجاد  کرده، ابتدا شخص وارد 
شتاب دهنده می شود و آموزش های مهارتی و  اولیه مثل شرکت داری و حسابداری 

و ... را یاد می گیرد. 
وی تصریح کرد: هنگامی که یک ایده به بلوغ رســید، به مرکز رشــد  وارد می شود 

و در آنجا یک شــرکت راه اندازی می کند و از حمایت های  مالی و معنوی دانشــگاه 
آزاد اســلامی برخوردار می شود و یک سال  فرصت دارد تا با استفاده از ظرفیت ها و 
امکانات دانشگاه محصول  خود را تولید کند. بهزادی پور ادامه داد: زمانی که محصول 
شرکت ها تولید شد به پارک  علم و فناوری برای سرمایه گذاری و توسعه بازار معرفی 

می شوند. 
ë حدود ۱۸۰ محصول تجاری سازی و وارد بازار شده است

وی با توجه به فعالیت مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی واحد تبریز  گفت: ۲۰ واحد 
فنــاور از حوزه های مختلف مانند کفش و چرم، فناوری  اطلاعات، روباتیک و ... در 
مراکز رشــد این واحد دانشگاهی فعالیت  می کنند که حدود ۵۰ درصد این واحدها 
به محصول رسیده  و قابل  سرمایه گذاری هستند و قرار است این محصولات به برای 

 سرمایه گذاری به پارک علم و فناوری معرفی شوند. 
سرپرست اداره کل امور کارآفرینی و مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی  گفت: تاکنون 
بیش از ۷۰۰ محصول در دانشــگاه آزاد اســلامی به حالت  صنعتی و نیمه صنعتی 

درآمده و از این تعداد حدود ۱۸۰ محصول  تجاری سازی و وارد بازار شده است. 
ë فعالیت ۴ هزار ۵۰۰ شرکت دانش بنیان در کشور

بهزادی پــور با بیــان اینکه اکنون ۴ هزار و ۵۰۰ شــرکت دانش بنیان در  کشــور 
وجود دارد، افزود: قطعاً دانشــگاه آزاد اســلامی سهم بسزایی در  ایجاد شرکت های 
دانش بنیان در کشور دارد، امروز در این دانشگاه  حدود هزار هسته فناور، واحد فناور 
و شرکت دانش بنیان فعالیت می کنند  و هر کدام قابلیت این را دارند که به شرکت 
دانش بنیان تبدیل شــوند. وی تأکید کرد: دانشگاه بیشتر بر رونق کسب و کارهای 
کوچک و نوپا  تأکید دارد، کسب و کارهایی که دارای نوآوری باشند و به مرور زمان 

 ارتقاء یابند تا به مرحله سرمایه گذاری کلان برسند. 
ë برگزاری نخستین نمایشگاه فن بازار در آینده ای نزدیک

  بهزادی پور از برگزاری نخستین نمایشگاه فن بازار دانشگاه آزاد  اسلامی در آینده ای 
نزدیک خبر داد و گفت: یک نمایشگاه فن بازار ویژه  محصولات دانشگاه آزاد اسلامی 
اوایل سال آینده برپا می شود که در آن  محصولاتی ارائه خواهد شد که نمونه نیمه 

صنعتی دارد و سرمایه گذار  می خواهد. 
وی افزود: هدف از تشکیل اداره کل مراکز رشد و امور کارآفرینی  تبیین این فرهنگ 

به جامعه بوده که دانشگاه آزاد اسلامی یک دانشگاه  کارآفرین است. 
سرپرست اداره کل امور کارآفرینی و مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی  اظهار داشت: 
کسی که دانشگاه آزاد اسلامی را برای ادامه تحصیل  انتخاب می کند، باید مطمئن 
باشد با واردشدن به اکوسیســتم نوآوری  دانشگاه و گذراندن مراحل شتاب دهنده 
و مرکز رشــد و اســتقرار در  پارک علم و فناوری، بعد از چهار سال خواهد توانست 

شرکت  دانش بنیان داشته باشد. 

تحقیقی جدید نشان می دهد سفر به فضا به طور واقعی سلول های قلب  را تغییر می دهد. سفر فضایی سلول های قلب را تغییر می دهد
با توجه به اینکه اقامت طولانی در ایســتگاه فضایی بین المللی به امری  عادی تبدیل شده و احتمال 
دارد در آینده مدت اقامت انســان در فضا نیز  طولانی تر شــود، باید تاثیرات میکروگرانش بر عملکرد 

قلب به دقت  بررسی شود. 
در همین راســتا پژوهشی جدید نشان می دهد سفر فضایی سلول های  قلب را دگرگون می کند. در 
این پژوهش نمونه ای از سلول های قلب  که از سلول های بنیادین تشکیل شده بودند، بررسی شدند. 

این سلول ها  توانایی خارق العاده ای برای انطباق با محیط طی سفر فضایی داشتند. 
محققان در این تحقیق واکنش های ژنتیکی و عملکرد ســلول های قلب  انسان را در ایستگاه فضایی 
بین المللی بررســی کردند. این سلول ها به  مدت ۵ هفته و نیم در ایستگاه فضایی کشت شدند. آنها 
متوجه شــدند قرار  گرفتن در معرض میکروگرانش واکنش هزاران ژن را در ســلول ها  تغییر داد، اما 

در کل الگوهای معمول واکنش های ژن ۱۰ روز پس از  بازگشت به زمین، به حالت اولیه برگشتند. 
 »جوزف وو« محقق ارشــد این پژوهش در دانشــگاه استنفورد می گوید:  تحقیق ما از آن جهت نوین 
اســت که برای نخستین بار سلول های بنیادی  پرتوان القایی برای تاثیر سفر فضایی بر عملکرد قلب 

انسان مورد  بررسی قرار گرفتند. 
تابه حال تاثیر محیط میکرو گرانش بر بدن انسان به طور کامل بررسی  نشده است. بنابراین پژوهش 

هایی مشابه این مورد نیز به درک بهتر از  رفتار سلول های انسان در فضا کمک می کنند.  

تاکنون بیشتر تحقیقات درباره واکنش قلب در محیط میکروگرانش روی  مدل های غیر انسانی یا بافت 
ها انجام شده است. 

برای این منظور سلول های قلب به ایستگاه فضایی بین المللی ارسال  شدند. همزمان نمونه دیگری از 
آنها در زمین کشت شدند تا تغییرات  میان دو نمونه بررسی شود. 

هنگامیکه نمونه فضایی به زمین بازگشــت، ســلول ها ساختاری مشــابه با  نمونه زمینی داشتند. اما 
الگوهای تپش سلول ها و بازیافت کلسیم آنها با  محیط فضایی همخوان شده بود. 

محققان سلول های کشت شده در فضا را ۱۰ روز پس از بازگشت به  زمین توالی دادند. نتایج نشان داد 
در نمونه های کشت شده در پرواز،  پس از پرواز و نمونه کنترل ) روی زمین( حدود ۲۶۳۵ ژن واکنش 

 های متفاوتی از خود نشان دادند. 
مقایســه ای دقیق تر نشــان داد سلول هایی که به فضا ارسال شدند الگوی  واکنش ژنتیکی خاصی از 
خود نشان دادند. این الگوی واکنش ژنتیکی  پس از بازگشت به زمین شبیه الگویی شد که مشابه گروه 

های کنترل  روی زمین است. 
  »وو «در این باره می گوید: ما از ســرعت سلول های ماهیچه قلب  برای انطباق با محیط شگفت زده 

شدیم. 

»منشوراخلاقی«
پایبنــدی بــه اصــول دینــی، توجــه بــه واقعیــت هــای عینــی، احتــرام 
بــه اســتقلال و حاکمیــت ملــی، پاسداشــت ارزشــهای انســانی، دفــاع از 
ــت و  ــار ؛دوری از ران ــور اخب ــدون سانس ــق وب ــم، انتشــار دقی آزادی قل
ــراء و  ــت و افت ــود داری از تهم ــهروندی،  خ ــوق ش ــت حق ــاد، رعای فس

فعالیــت هــای رســانه ای بصــورت حرفــه ای
 از اهداف این رسانه است 

روزنامه اقتصادى - اجتماعى
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مجری پروژه پیوســت پدافند ســایبری شــبکه ملی اطلاعات با تاکید بر  تحقق 
حاکمیت سایبری گفت: تاب آوری سایبری در شبکه ملی  اطلاعات، مسیر را برای 

دستیابی به اعتمادپذیری بیشتر در این شبکه  هموار می کند. 
احمدرضا غزنوی با بیان اینکه امنیت همواره یکی از نیازهای اساســی  در رشــد و 
توسعه ارتباطات و فناوری اطلاعات بوده و در سیر تحولات  آن همواره به آن توجه 
شده است، گفت: به عبارت دیگر با تغییر فضای  تولید و تبادل اطلاعات به فضای 
سایبری، رویکرد امنیت نیز با صیانت  از محرمانگی، یکپارچگی و در دسترس بودن 

اطلاعات، به امنیت  سایبری تغییر کرد. 
وی ادامه داد: در این رویکرد، گونه های مختلف موجودیت های ســایبری  که علاوه 
بر اطلاعات، شامل زیرساخت های ارتباطات، شبکه ها،  خدمات و سامانه های مرتبط 
اســت، مورد توجه قرار گرفت. در عین  حال یک نگرانی اساسی همواره وجود دارد 
که باید در انتظار ظهور و  حتی تحقق تهدیدات جدید در قالب رخدادهای خرابی 
مبتنی بر خطاهای  انسانی یا خرابکاری عمدی و البته حملات خصمانه سایبری بود 

که  ضربات آن می تواند آثار مخربی را پدید آورد. 
غزنوی با اشــاره به اهمیت کلیدواژه تاب آوری گفت: تاب آوری که  شامل مفاهیم 
مقاومت، پایداری، قابلیت اطمینان، قابلیت بقاء و تکامل  اســت، از منظر پذیرش 
مخاطره باقیمانده  ناشــناخته و غیرقطعی، در  فضای سایبری نیز مورد توجه قرار 

گرفت. 
مجری پروژه پیوست پدافند سایبری شبکه ملی اطلاعات با بیان اینکه  روند همگام 
شــدن و البته همگرایی امنیت ســایبری با تاب آوری بسیار  پرشتاب است، گفت: 
تاب آوری بســیار پیش تر از ظهور فناوری و  صنعــت ارتباطات، اطلاعات و فضای 
ســایبری، در حوزه  صنایع و  زیرســاخت های حیاتی سنتی مطرح و دارای ادبیات 
مستقل بود. در  حوزه امنیت سایبری نیز سازوکارهای مشابهی مانند پشتیبان گیری 
 اطلاعات، احیاء در شرایط حوادث طبیعی و غیرمترقبه و حفظ تداوم  کسب وکار به 

مرور تکامل یافته و فرایندهای مدیریت حوادث سایبری  نیز به بلوغ خوبی رسید. 
غزنوی با بیان اینکه امروزه تاب آوری ســایبری، محصول همگرایی  ساخت یافته و 
هوشمندانه امنیت سایبری و تاب آوری است، افزود: به هر  ترتیب، تلفیق و همگرایی 

ادبیات امنیت سایبری و تاب آوری برای  پوشش تهدیدات نوظهور و مواجهه فعال با 
آن ها مورد توجه قرار گرفته  است. 

به گفته این پژوهشــگر، در این پارادایم نوظهور، چرخه امنیت ســایبری  علاوه بر 
کنترل های امنیتی ذاتی و طراحی شده، به دنبال مواجهه  پیش کنشی و پیش دستانه 
با تهدیدات است. به عبارتی پیش نگری رخدادها  و سناریوهای مخاطره آمیز که در 
ادبیات تاب آوری بســیار مورد توجه  بوده اســت، به حوزه امنیت سایبری تسری 
خواهد یافت. از طرفی،  فناوری هوش مصنوعی و علوم شناختی که در بستر فناوری 
اطلاعات  و بسترهای کلان داده رشد شگرفی یافته به تکامل این پیش نگری کمک 

 خواهد کرد. 
وی تاکیــد کرد: تحقق تاب آوری ســایبری به علت کاهــش و تغییر مؤثر  فضای 
تهدیــدات، به عنوان یک راهبرد مؤثر برای افزایــش هزینه  متخاصمان نیز مطرح 
شده است. در حقیقت، تاب آوری سایبری با ایجاد  ناامیدی در متخاصم، وی را از به 

کارگیری بردار تهدید منع کرده و باز  می دارد. 

مجری پروژه پیوســت پدافند ســایبری شــبکه ملی اطلاعات با تاکید بر  اینکه 
تاب آوری سایبری در دنیا در مراحل ابتدایی توسعه است، اظهار  کرد: با این وجود، 
چارچوب های کاربردی برای توســعه و ارزیابی  ســطح بلوغ تاب آوری سایبری در 
دسترس بوده و امکان استفاده و  بومی سازی آن ها در زیرساخت های حیاتی مختلف 

وجود دارد. 
به گفته غزنوی، در چارچوب های کنونی، اهداف کلان، اصول توسعه و  راه کارهای 
عمومی توسعه بیان شــده و محورهای مختلف ارزیابی بلوغ  مشخص شده است. 
به صــورت کلی، این چارچوب ها دســتیابی بــه چهار  توانمندی  شــامل آمادگی 
پیش کنش و پیش نگرانه، اســتقامت و پایداری  مؤثر، احیــاء و بازیابی در صورت 
رخــداد هرگونه اختلال و تطابــق و  نیز تکامل به وضعیت پایدارتر از گذشــته را 

به صورت ساخت یافته  ممکن می سازند. 
وی گفت: تاب آوری شــبکه باعث می شــود تا قابلیت های شــبکه در  محورهای 
مدیریت حوادث، آســیب پذیری ها، کنترل ها، مخاطرات،  وابســتگی های بیرونی، 
دارایی ها، پیکره بندی، تداوم کسب و کار و  همچنین آگاهی وضعیتی و آموزش های 

تخصصی به صورت استاندارد و  نهادینه، توسعه یابد. 
به گفتــه وی، تکنیک های فریب، چندگانگی، افزونگی، تحــرک و پویایی  منابع، 
مدیریت اســتفاده هوشــمند و غیر مانا از منابع، بازنمایی پویای  وضعیت قلمرو و 
پیش بینی ناپذیری از مهمترین راه حل هایی تحقق  تاب آوری ســایبری هستند که 

متناسب با حساسیت و حیاتی بودن  قلمروهای مختلف استفاده می شوند. 
غزنوی با تاکید بر لزوم تحقق تاب آوری ســایبری در زیســت بوم فضای  سایبری 
کشــور گفت: آنچه مهم است این است که تحقق تاب آوری  سایبری در زیست بوم 
فضای سایبری و جوامع در حال هوشمندسازی،  علاوه بر تلاش هر کنشگر مبتنی 
بر توانمندی های فنی، نیروی انسانی و  ساختاری وی، نیازمند انسجام، همکاری و 
هماهنگی همه  کنش گران  برای توسعه متوازن و جلوگیری از سرایت آثار اختلالات 
و ایجاد  بحران های سراسری است. براین اساس آگاهی و شناخت یکسان و  مشترک 
همه  کنش گران و راهبری هماهنگ و نظام مند تاب آوری  سایبری در یک زیست بوم 

مشخص، نقش مهمی در اثربخشی تاب آوری  سایبری دارد. 

تحقق حاکمیت سایبری با افزایش تاب آوری شبکه ملی اطلاعات

شرکت مرسدس بنز قصد دارد نسخه الکتریکی یکی از خودروهای 
 اسپرت خود را بسازد. 

مدیر وقت شــرکت مرســدس اعلام کرد این برند خودروسازی، 
نسخه  های الکتریکی تمام مدل خودروهایش را تا ۲۰۲۲ میلادی 

می سازد.  
حدود یک سال قبل مرسدس از نخستین خودروی اسپرت برقی 
خود  رونمایی کرد. اکنون »ساشــا پالنبرگ« مدیر بخش تحول 
دیجیتال دایملر  در یک توئیت جدید اعلام کرد »اولا کالنیوس« 
مدیر ارشد اجرایی جدید  مرسدس قول داده نسخه برقی خودروی  

 G-Class  را عرضه کند. 
در این توئیت آمده اســت: کالنیوس مدیر ارشــد اجرایی دایملر 
گفت: یک  نسخه برقی از خودروی   G-Class  مرسدس به بازار 
عرضه خواهد  شــد. قبلا بحث و گفتگویی برای حذف این مدل 

خودرو یا ادامه تولید آن  وجود داشت.  

اما به نظر می رسد شرکت تولید کننده همچنان تمایل دارد در 
فرایندهای  مهندسی ملزوم برای این خودرو سرمایه گذاری کند. 

   G-Class   در حال حاضر یکی از گرانقیمت ترین خودروهای 
مرســدس  است و احتمالا برقی شــدن آن سبب می شود بهای 

خودرو بیشتر شود. 
  این خودرو در حال حاضر ۴۸۳ اسب بخار قدرت دارد و سرعت 
آن  در ۵.۶ ثانیــه از صفر به ۱۰۰ کیلومتر برســاعت می رســد. 

همچنین  بیشترین سرعت آن نیز ۱۸۳ کیلومتر برساعت است. 

توئیتر در هفته های آینده اقداماتی را به طور آزمایشــی 
انجــام می دهد.  یکی از آنها افــزودن ایموجی به بخش 
بازنشر توئیت است. هدف آن  است که کاربران با دقت و 

احتیاط بیشتری توئیت ها را بازنشر کنند. 
توئیتــر قصد دارد به کاربرانش بیاموزد با دقت و احتیاط 

بیشتری به  توئیت ها پاسخ دهند و آنها را بازنشر کنند. 
درهمین راســتا این پلتفرم اجتماعی تصمیم دارد چند 
آزمایــش را در هفته  های آینده انجــام دهد. هدف این 
آزمایش ها کمک به کاربران برای  اســتفاده محتاطانه از 

توئیتر است. 
دیوید گاســکا مدیر بخش محصولات توئیتر اعلام کرده 
تغییرات کوچکی  در این پلتفرم اجرا می شــوند. نخست 
آنکه این پلتفرم  ایموجی هایی را  برای بازنشر اضافه می 
کند. به این ترتیب کاربران  می توانند بدون  اســتفاده از 
نوار نوشتن پیام، یک توئیت را نقل قول ) quote ( کنند. 

این  امر از بازنشر توئیت با بی دقتی جلوگیری می کند. 
در درجه دوم هنگام پاسخ به یک توئیت، ایموجی هایی 
به طور خــودکار   ) مانند ایموجی که قلب هایی به جای 

چشــمان او وجود دارد(به او  پیشــنهاد می شود. اما اگر 
فرد یک ایموجی منفی در پاســخ به یک توئیت  انتخاب 
کند، توئیتر از او می پرسد »چرا شما با این محتوا موافق 
 نیستید؟«. گاسکا امیدوار است این روش به ایجاد فرهنگ 

بحث و گفتگو  به جای جنگ های توئیتری منجر شود. 

افزودن ایموجی به بخش بازنشر توئیترنسخه برقی خودروی مرسدس بنز ساخته می شود
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